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تقدیر وتشکر
 بدین وسیله از کلیه عزیزانی که ما را در سوگ فراق پدری مهربان و 
و  نموده  یاری  سبزعلیان«  ابوالفضل  »شادروان  فداکار  همسری 
اندوه گرانی را که بر ما عارض شده بود، با حضورشان تسکین بخشیدند، 
سپاسگزاری نموده و از خداوند بزرگ می خواهیم که هرگز غمی بر زندگی 

آن ها سایه نیفکند.
همچنین وظیفه خود می دانیم تا به صورت ویژه از همکاران آن مرحوم 
در مجموعه شهرداری قم و بالاخص جناب آقای دکتر سقائیان نژاد 
شهردار محترم قم، جناب آقای مهندس صحرائی مدیر کل حوزه 
مدیریت و جناب آقای دکتر کلانترزاده مدیر کل محترم ارتباطات و امور 
بین الملل شهرداری قم و دیگر همکاران آن عزیز سفرکرده که هم در زمان 
حیات آن مرحوم و انجام سیر درمان یاری رسان ما و هم پس از درگذشت 

آن مرحوم تسلی بخش خانواده داغ دیده بودند، تقدیر می نمایم.
همسر و فرزند شادروان ابوالفضل سبزعلیان

روزنامه

استاندار قم با قدردانی از تلاش های انجام شده از سوی همه 
دست اندرکاران و بخصوص مردم و کادر درمان در مهار کرونا در 
این استان در عین حال هشدار داد که هر گونه سهل انگاری 
"بهرام  شد.  خواهد  کرونا  شیوع  موج  دوباره  بازگشت  باعث 
سرمست" شامگاه چهارشنبه در یکصد و نود و پنجمین جلسه 
شورای فرهنگ عمومی قم در تالار شهید آوینی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی قم اظهار داشت: هیچ تضمینی وجود ندارد که 
موج شیوع کرونا بار دیگر به استان قم برنگردد از این رو تمام تلاش

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم از بهره مندی تمام 
مردم قم از آب سالم و بهداشتی خبرداد. دکتر علی جان صادق 
پور که در نشست خبری و به مناسبت سالروز تأسیس شرکت های 
گسترده  همکاری  از  تقدیر  با  گفت،  می  سخن  فاضلاب  و  آب 
رسانه های استان در پوشش اخبار حوزه آب و فاضلاب گفت: 13 
دی ماه سالروز شهادت سردار دل هاست که به جرأت می توان 
گفت برای سال ها و قرن ها الگوی جامعه ما خواهند بود. وی با 
اشاره به تصویب قانون تأسیس شرکت های آب و فاضلاب در سال

استاندار قم هشدار داد؛

سهل  انگاری موج کرونا را
 دوباره بازمی گرداند

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم خبر داد

بهره مندی تمام مردم قم از
 آب سالم و بهداشتی
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سالروزشهادت سردارسپهبدحاج قاسم سلیمانی را تسلیت می گوییم

آیت الله علوی گرگانی: 

سودهای بالای بانکی کمر مردم را شکسته است

رییس قوه قضاییه در مراسم بزرگداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی:

عاملان ترور سردار سلیمانی دیگر 
امنیت نخواهند داشت

باید مهاجرت ها به قم مدیریت وکنترل شود 

تهدید تاب آوری 
اجتماعی کلانشهر قم 
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جانبازان و ایثارگران از پرداخت حق درمان معاف شدند

رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه اخراج قطعی آمریکایی ها از 
منطقه از جلوه های قطعی انتقام سخت خواهد بود، گفت: آمران 
و عاملان ترور سردار سلیمانی در هیچ جای دنیا امنیت نخواهند 
داشت. آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز جمعه در نخستین 

سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس که 
در دانشگاه تهران برگزار شد، با بیان اینکه یاد شهدای انقلاب 
اسلامی و مقاومت را گرامی می داریم، گفت: مقتدای ما، امام 
خامنه ای در تبیین شخصیت شهید سلیمانی فرموده بودند: 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم گفت: بر اساس دستورالعمل  
ستاد ملی مقابله با کرونا، برگزاری هرگونه مراسم مذهبی و سیاسی تا اطلاع 
بیژن سلیمان پور روز چهارشنبه در جلسه  ثانوی در استان قم ممنوع است. 
ستاد مدیریت بحران، به دستورالعمل وزارت کشور در زمینه ممنوعیت برگزاری 
آیین های ملی و مذهبی اشاره کرد و افزود: در این دستورالعمل به اهمیت برگزاری 
آیین های ملی و مذهبی از جمله سالگرد شهادت سردار سلیمانی، دهه بصیرت 

و ایام فاطمیه توجه جدی و تاکید موکد بر برگزاری آیین ها در فضای مجازی شده

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم اعلام کرد

ممنوعیت برگزاری هرگونه مراسم مذهبی و سیاسی 
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: قم با تولید و انتشار ۳۴ عنوان 
زمینه  در  کشور  استان  دومین  تهران  از  پس  سلیمانی  سردار  موضوع  با  کتاب 
فعالیت های انتشاراتی و مکتوب در ارتباط با این شهید بزرگوار است. سید موسی 
حسینی کاشانی شامگاه چهارشنبه در یکصد و نود و پنجمین جلسه شورای 
فرهنگ عمومی قم در تالار شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم اظهار 
داشت: برخی از این کتاب ها به علت استقبالی که از آنها صورت گرفته به چاپ سی 

و پنجم تا چهلم رسیده است. حسینی کاشانی همچنین با اشاره به تولید بیش از

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد

تولید34 عنوان کتاب با موضوع سردار سلیمانی 
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حاج قاسم 
قهرمان امت تاب آوری اجتماعی را می توان ظرفیت تبدیل و تحول، تطبیق 

و سازگاری و توان مقابله با تنش و بحرانهای اجتماعی نامید. 
مهاجرت کنترل نشده و بی رویه، علاوه بر مشکلات اجتماعی، 
اقتصادی و سیاسی که دارد مستلزم تغییراتی خاص است که 
مطابقت و سازگاری با آنها اغلب مشکلاتی را برای فرد و جامعه 

هدف ایجاد می کند. به عبارتی علاوه بر اینکه مهاجرت در برنامه 
ریزیهای کلان اقتصادی، سیاسی و اجتماعی شهر مشکلاتی را 
ایجاد می کند، شهرنشیني لجام گسیخته، وبی ضابطه گسترش 
حاشیه نشینی و در ادامه فقر، اتلاف منابع و انرژی را به دنبال 

دارد که در قالب کاهش تاب آوری اجتماعی نمود پیدا می کند.

امام جمعه قم:

راه عبور از تحریم ها غلبه بر تحریف هاست
امام جمعه موقت قم گفت: ملت ایران چهار سال است که منتظر رفع تحریم های 

ظالمانه دشمنان است، اما راه عبور از تحریم ها غلبه بر تحریف هاست. 
آیت الله سید محمد سعیدی در برنامه پیام جمعه افزود: آنچه وظیفه دولت و ملت 
است، خنثی کردن تحریم ها و تأکید بر اقتصاد مقاومتی، استحکام درون زا و تأکید 

بر وحدت ملی است.
وی با بیان اینکه مقاومت و ایستادگی، پل پیشرفت و عدالت است و نباید با 
توهم تفاوت تیم بایدن و ترامپ دل به مذاکره داد و فریب برجام ۲ و ۳ را بخوریم، 
خاطرنشان کرد: دشمنان چه با رویکرد ترامپ و چه با رویکرد بایدن هیچ تفاوتی 

با هم ندارند.
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( گفت: هر دو جناح قدرت 
در آمریکا علیه منافع ملت ایران بوده و بر تحریم های ظالمانه اصرار دارند و ملت با 
بصیر ایران اسلامی با تکیه بر مکتب شهید سلیمانی ها و شهید فخری زاده ها راه 

خود را پیدا کرده است.
وی با بیان اینکه امروز شهیدان قاسم سلیمانی، ابومهدی مهندس و محسن 
فخری زاده در میان ملت های مقاوم تکثیر شده اند، تصریح کرد: امروز مکتب 
شهید سلیمانی الهام بخش نسل جوان، انقلابی، پای کار، دانا و توانا و با نشاط 

برای حفظ استقلال و آزادی و ساخت تمدن اسلامی است.
سعیدی بر انتقام سخت از آمران و عاملان ترور شهید سلیمانی و شهید فخری 
زاده تأکید کرد و گفت: انتقام این شهیدان بزرگوار از جنس انتقام نرم افزاری در 
کنار انتقام سخت افزاری است و ما باید با رسیدن به پیشرفت و اقتدار در تمامی 
عرصه ها، خروج آمریکایی ها از منطقه و سقوط رژیم جنایتکار صهیونیستی را 

هموار کنیم.
وی با بیان اینکه در جنگ همه جانبه استکبار علیه ملت ایران و محور مقاومت، 
مقاومت  پرتوان  به دست  و عمل  در میدان علم  انتقام شهید سلیمانی  پرچم 
برافراشته شده است، اظهار داشت: ما باید امروز معرفت و آگاهی خود را نسبت به 

مسائل روز و احکام دین بالا ببریم.
امام جمعه  قم با بیان اینکه دشمنان به دنبال ایجاد انحراف در اندیشه و تصمیم 
گیری مسؤولان کشورمان است، خاطرنشان کرد: دشمنان وقتی به کشوری 
مسلط شوند آنچنان آنها را سرسپرده خود کرده و تا وقتی مرکب های خوبی باشند 
از آنها حمایت کرده و روزی که به درد نخورند، آنها را با یک تلنگر بیرون می اندازند.

راز محبوبیت حاج قاسم 
 حاج قاسم سلیمانی از مصادیق بارز رجال صادقی است که 

تا لحظه شهادت در عهد و پیمان با خدا باقی ماند. 
حاج قاسم از فرماندهان مقتدر و محبوب سپاه اسلام است 
که بیش از چهار دهه از عمر و زندگی بابرکتش در مبارزه برای 

نابودی استکبار و حمایت از ملت های مظلوم منطقه و جهان سپری شد.
سردار سلیمانی اسوه و الگوی راستین پاسداری از دین، ارزش ها و کیان اسلام و نمونه یک 
انسان مومن، بصیر، ولائی، انقلابی، دشمن شناس، شجاع و مجاهد فی سبیل ا... بود که 
از قدرت سازماندهی بالایی برخورداربوده و بر قلوب انسان های آزاده فرماندهی می کرد. 
ایشان انسانی متفکر، تیزبین، هوشمند، خلاق، آینده نگر و در عین حال فردی بسیار عاطفی، 

مهربان، مردمی و متواضع بود.
این سرباز مخلص ولایت به عنوان مصداق بارز »رحماء بینهم و اشداء علی الکفار«،  در مسائل 
داخلی با نگاه فراجناحی به صف بندی های سیاسی رایج، قائل نبود و تلاش می کرد به عنوان 
یک چهره ملی، از همه ظرفیت ها برای پیشبرد ماموریت ها و توسعه گفتمان انقلاب اسلامی 

استفاده کند.
رمز محبوبیت بی نظیر این فرمانده دوست داشتنی بین اغلب ملت ها و مردم اقصی نقاط 
جهان با مذاهب و نژادهای مختلف در طاعت و بندگی خداوند تبارک و تعالی واخلاص است 
که او را محبوب دل ها کرد. حاج قاسم با نگاه محبت آمیز به انسان ها می نگریست، افراد فارغ 
از رنگ، نژاد، قومیت در نزد او ارزشمند بودند. عجیب است همانطور که رزمندگان لشکر ثارالله 
)علیه السلام( و مردم کرمان و ایران سربلند، به ایشان عشق می ورزیدند، رزمندگان جبهه 
مقاومت نیز به او ارادت داشتند و وقتی در میان آن ها حاضر می شد به مانند فرشته نجات، به 
او نگاه می کردند. در ابعاد جهانی کمتر شخصیتی را داریم که در جای جای کره خاکی مردم 
آزاده جهان با شنیدن خبر شهادت و مظلومیت اش او را تحسین کرده و به عظمت وجودی 

او اقرار کنند.
سه ارزش در زندگی این شهید گرانقدر بسیار بارز است: 

اول( خدامحوری در زندگی: تلاش اصلی ایشان در راستای عمل صالح و کسب رضایت 
الهی بود. ترس از خدا، امید به فضل و کرم الهی، توکل به خدا)در هر تصمیم و اقدام( در همه 
لحظات زندگی ایشان به وضوح مشاهده می شد و نتیجه آن ثبات قدم در یاری دین خدا با 
تمام وجود، نهراسیدن از دشمن و جلب نصرت و امداد الهی در مشکلات، تنگناها و سختی ها 
بود، شکرگزاری در خوشی ها و ناخوشی ها که حکایت از خداباوری، خدامحوری و خداناظری 

ایشان دارد از دیگر ویژگی های بارز شخصیت ایشان بود.
دوم( آخرت گرایی: یاد مرگ و قیامت بودن و آرزوی شهادت داشتن، همچنین لحظه شماری 
برای پیوستن به دوستان و یاران شهید همراه با یک آرامش و طمانینه قلبی به واسطه یقین 
این شهید والامقام به آخرت بود که همواره در اعتقاد، گفتار و رفتار ایشان مشهود بود. در 
صحنه های عملیاتی وقتی خبر شهادت رزمنده ای به ایشان داده می شد بسیار متاثر شد و به 

حال آنها غبطه می خورد.
سوم( ولایت مداری و حرکت با امام: این ویژگی در ایشان به جهت عمل به حدیث شریف 
»اعینونی بورع و اجتهاد و سداد« یعنی یاری کردن ائمه اطهار )علیهم السلام( با پارسایی و 
پاکدامنی و درستکاری، اظهار ارادت و توسل به اهل البیت)علیهم السلام( همچنین اطاعت 
محض از فرامین حضرت امام)قدس سره الشریف( و رهبر معظم انقلاب )مدظله العالی( به 
عنوان ولی فقیه و نایب امام زمان )عج( کاملا مشهود و عیان بود. به همین جهت نیروهای 
تحت امر ایشان، تمام قد در خدمت او بودند، نه اینکه از او اطاعت محض داشتند بلکه به او 

عشق می ورزیدند.
شهادت جانسوز و واقعیت صحنه های با شکوه تشییع پیکر مطهر سپهبد شهید حاج 
قاسم سلیمانی با جمعیتی بیش از ۱۵ میلیون نفر دلداده در شهرهای مختلف کشور تفسیر 
و نشانه ای بر فرمایش امام عظیم الشان)رضوان الله تعالی علیه( بود که  »بکشید ما را، ملت ما 
بیدارتر می شود، منطق شما ترور است«  ... »ما از مرگ نمی ترسیم، شما هم از مرگ ما صرفه 
ندارید، دلیل عجز شماست که در سیاهی شب، متفکران ما را می کشید. با ریختن خون عزیز 
ما، تایید شد انقلاب و این انقلاب باید زنده بماند، این نهضت باید زنده بماند و زنده ماندنش به 
این خون ریزی هاست«. با شهادت حاج قاسم سلیمانی به نحوی نعمت وجود امنیت بی نظیر 
در جامعه حس شد و همه به عمق عمل صالح این فرمانده مخلص و بی نظیر در عمق بخشی 
به امنیت داخلی؛ ملی و فراملی پی بردند و یکبار دیگر حماسه جانفشانی رزمندگان اسلام 
و صلابت و اقتدار نظام در سطح منطقه و جهان در معرض چشم جهانیان قرار گرفت. یک 
بار دیگر چهره کریه و منفور استکبار و در راس مثلث شوم عبری، عربی و غربی نمایان شد و 
مظلومیت، حقانیت و ایستادگی امت اسلام در مقابل جبهه کفر، شرک و نفاق جهانی به نمایش 
گذاشته شد. اشتباه استراتژیک آمریکای خبیث و متحدان مزدورش در به شهادت رساندن 
حاج قاسم عزیز که قطعا خواست و اراده الهی هم بر شهادت این مجاهد نستوه به دست 
ظالم ترین حکام حال جهان و اذنابشان بود؛ این سرباز ولایت را به اسطوره تاریخ جنبش های 
مقاومت در جهان تبدیل کرده وتا نبرد حق علیه باطل هست، الگوی ملت ها و حرکت های 

انقلابی و گروه های مقاومت این شهید بزرگوار خواهد بود.
روحش شاد، راهش پر رهرو و یادش جاودان

 یکی از فرماندهان دوران دفاع مقدس

سردار احمد نوریان*

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم از بهره 
مندی تمام مردم قم از آب سالم و بهداشتی خبرداد.

فاضلاب  و  آب  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
استان قم، دکتر علی جان صادق پور که در نشست 
خبری و به مناسبت سالروز تأسیس شرکت های آب 
همکاری  از  تقدیر  با  گفت،  می  سخن  فاضلاب  و 
گسترده رسانه های استان در پوشش اخبار حوزه آب 
و فاضلاب گفت: ۱۳ دی ماه سالروز شهادت سردار 
دل هاست که به جرأت می توان گفت برای سال ها و 

قرن ها الگوی جامعه ما خواهند بود.
وی با اشاره به تصویب قانون تأسیس شرکت های 
از  قبل  کرد:  اظهار   69 سال  در  فاضلاب  و  آب 
توسط  فاضلاب  و  آب  با  مرتبط  امورات  تاریخ  این 
شهرداری ها صورت می گرفت و با توجه به وظایف 
حوزه،  این  بودن  تخصصی  و  شهرداری ها  متعدد 

شرکت های آب و فاضلاب تشکیل شدند.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با تأکید 
بر اینکه امروز در قم هیچ خانواری وجود ندارد که 
مشکل تأمین آب داشته باشد گفت: در حال حاضر 
تلاش شرکت آب و فاضلاب بر کیفیت بخشی به منابع 

آبی است.
وی با اشاره به تحولات صورت گرفته در خدمات 
شرکت آب و فاضلاب گفت: 4 آزمایشگاه پیشرفته در 
سطح استان که در حد خاورمیانه است وظیفه پایش و 

رصد وضعیت و کیفیت آب را بر عهده دارد.
صادق پور با بیان اینکه بسیاری از خدمات شرکت 
ارائه   ۱۲۲ تلفنی  سامانه  طریق  از  فاضلاب  و  آب 
می شود افزود: امروز شاهد تسهیل ارائه خدمت به 
و  الکترونیکی  بسترهای  از  استفاده  با  شهروندان 

حذف مراجعات حضوری هستیم.
بومی سازی تجهیزات مورد نیاز صنعت آب 

و فاضلاب
تجهیزات  تولید  حوزه  در  اینکه  به  اذعان  با  وی 
اقدامات قابل توجهی در کشور صورت گرفته است 
گفت: در دو سال گذشته با کمک نیروهای بومی چند 
مورد تجهیزات صنعت آب و فاضلاب بومی سازی شد 

و نیاز به خارج کشور از بین رفت.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در ادامه 
با بیان اینکه در سال های اخیر در تمام ابعاد شاهد 
تحول هستیم افزود: یکی از مشکلات ما چاپ قبض 
بود که امروز این مشکل با ارسال پیامکی قبوض به 
الکترونیکی  شکل  به  هم  و  رفته  بین  از  مشترکان 
پرداخت را انجام می دهند و این مسئله تبعات مثبت 

بسیاری را در پی داشته است.
وی با تأکید بر اینکه سامانه تله متری در قم جزو 
پیشرفته ترین تجهیزات کنترل صنعت آب و فاضلاب 
در کشور است گفت: ما از طریق این سامانه می توانیم 
مدیریت کامل بر تجهیزات و سامانه ها و تأسیسات و 

زیرساخت های خود داشته باشیم.
صادق پور با اذعان به اینکه قم دارای پایدارترین 
منابع آبی در کشور است افزود: در پایان سال گذشته 
اتفاق خوبی در کشور و قم رخ داد که شرکت های آب 
و فاضلاب روستایی و شهری یکپارچه شدند و وظایف 

آن ها هماهنگ سازی و تجمیع شد.

بهبود شرایط آبرسانی به روستاهای قم
وی با بیان اینکه بحث آبرسانی روستاها تحولات 
زیادی را پشت سر گذاشته است، ابراز داشت:  قبل 
از انقلاب نهادهای مختلفی کار آبرسانی به روستاها 
را انجام می دادند و عموماً روستاها هم آب نداشتند 
اما بعد از انقلاب با فرمان حضرت امام)ره( و تشکیل 
جهاد سازندگی یکی از وظایف جهاد بحث آبرسانی 

بود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به 
اینکه در سال 74 شرکت های آب و فاضلاب روستایی 
شرکت های  سال 8۲  در  شد:  یادآور  شد،  تشکیل 
روستایی از جهاد سازندگی به وزارت نیرو منتقل شد 

و تحول گسترده ای در حوزه آبرسانی شکل گرفت.
وی با بیان اینکه در حال حاضر قم بهترین شرایط را 
در آبرسانی به روستاها را دارد، خاطرنشان کرد: بیش 
از 87 درصد روستاها بهره مند از منابع آبی هستند 
در صورتی که متوسط کشوری و بین المللی بسیار 

پایین تر از این عدد است.
صادق پور اقدامات این شرکت برای عبور از پیک 
تابستان را مدنظر قرار داد و گفت: در تابستان گذشته 
مشکلی در تأمین منابع آبی نداشتیم به دلیل اقدامات 
صورت گرفته که از آن جمله بازسازی تصفیه خانه قم 

بود. 
آب  توزیع  و  فشار  مدیریت  کرد:  خاطرنشان  وی 
در شبکه و اصلاح و بازسازی آن ها و یکپارچه سازی 
سامانه تله متری کمک کرد در تابستان 99 بحرانی 

نداشته باشیم.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره 
به تحولاتی که از بدو تأسیس تاکنون در شرکت آب و 
فاضلاب در حوزه آبرسانی شکل گرفته است گفت: 
انشعابات در سال 7۱ چهار هزار مورد بوده که به ۳70 
هزار رسیده است؛ همچنین انشعاب فاضلاب امروز 
شهر ۱۲6 هزار فقره و طول شبکه و خطوط انتقال 

امروز هزار و ۲7 کیلومتر است.
وی با بیان اینکه در ابتدای تأسیس شرکت 6 حلقه 
چاه در مدار بوده که در حال حاضر بیش از ۱۵0 
حلقه است گفت: در قم تصفیه خانه ای نداشتیم اما 

در حال حاضر 4 تصفیه خانه آب و ۵  تصفیه خانه  
فاضلاب در حال فعالیت است.

قم  در  تله متری  سامانه  اینکه  بیان  با  پور  صادق 
نداشتیم که امروز کل شهرهای استان تحت پوشش 
هستند و 4 واحد آزمایشگاهی و سیستم جی آی اس 
داریم تصریح کرد: امروز سامانه ۱۲۲ بالغ بر ۲8 نوع 

خدمت به شهروندان ارائه می دهد.
وی عملکرد هفت سال گذشته شرکت آب و فاضلاب 
را مورد توجه قرار داد و افزود: توسعه و بازسازی شبکه 
انتقال به طول 7۱۳ کیلومتر، توسعه و بازسازی شبکه 
فاضلاب به طول ۳6۱ کیلومتر، رفع بیش از ۱4۲ 
هزار حادثه در بخش آب و فاضلاب، واگذاری بیش 
از ۱40 هزار فقره انشعاب آب و فاضلاب جزو عملکرد 

این مدت است.
رفع مشکل فاضلاب پردیسان

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم همچنین 
اقدامات یکسال اخیر شرکت آب و فاضلاب را مورد 
توجه قرار داد و گفت: افزایش سطح کیفی آب قم، 
افتتاح پروژه آبرسانی برای ۱7 روستای استان که ۲ 
هزار و ۵۲4 خانوار از آن بهره مند شدند در این مدت 

صورت گرفته است.
وی از دفع بهداشتی فاضلاب پردیسان به عنوان 
معضل یاد کرد و گفت: شبکه جمع آوری و انتقال 
افتتاح  رسماً  اگرچه  و  شد  اجرا  پردیسان  فاضلاب 
فاضلاب  شبکه  به  پردیسان  تمام  امروز  ولی  نشده 
متصل شده است و مشکل فاضلاب پردیسان برطرف 

شد.
های  حمایت  با  اقدامات  این  افزود:  پور  صادق 
استاندار، معاونین استاندار، شورای شهر، شهرداری 

و مجموعه مدیران استان صورت گرفت.
وی نصب و راه اندازی سیستم حفاظت هوشمند 
تصفیه خانه  بهسازی  تصفیه خانه ها،  و  تأسیسات 
به میزان  تولید  افزایش  و  شماره ۲ آب در دودهک 
۳00 لیتر، احداث نیروگاه های خورشیدی و نیروگاه 
برق آبی را از دیگر اقدامات یکسال اخیر ذکر کرد و 
افزود: امسال برنامه داریم 90 کیلومتر شبکه آب و 

فاضلاب را بازسازی کنیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم خبر داد

بهره مندی تمام مردم قم از آب سالم و بهداشتی
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رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

مکتب شهید سلیمانی وارد زندگی روزانه 
مردم شود

 رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: نباید تنها به برگزاری سالگرد 
شهادت شهدا بسنده کنیم بلکه هر روز ما باید روز شهید حاج قاسم سلیمانی و 
ابومهدی مهندس باشد و مکتب و سیره این دو شهید وارد زندگی روزمره مردم 

شود.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری شامگاه سه شنبه در کنگره بین المللی 
سرداران شهید مقاومت و اربعین، در قم افزود: در طول تاریخ همیشه درگیری 
بین حق و باطل وجود داشته و این درگیری و مبارزه حتی تا دوران ظهور حضرت 
ولی عصر)عج( ادامه خواهد داشت و فقط در آن دوران جبهه باطل یارای مبارزه 
با پیروان حق را از دست خواهد داد. وی تاکید کرد: هنر مردان الهی این است که 
در این کشمکش تاریخی حق و باطل دچار شخص پرستی و هواپرستی نشوند 
و جبهه حق را در برابر جبهه باطل یاری کنند. امام جمعه موقت قم یادآور شد: 
شهید حاج قاسم سلیمانی و ابومهدی مهندس از همان ابتدا برای کسب رضای 
الهی وارد عرصه خدمتگذاری شدند و پایان تلاش های آنها نیز به شهادت ختم 
شد. وی ابراز داشت: طبق آموزه های قطعی قرآن کریم، شهدا زنده هستند و 
شاهد اعمال امروز ما هستند همانگونه که بر مبنای آیات الهی بسیاری از افراد 

زنده فقط حیات نباتی دارند و منشا اثری در تحولات جهانی نیستند.
وی اشکال گوناگون جهاد را مورد توجه قرار داد و گفت: در تعالیم دینی ما جهاد 
اکبر به مبارزه با نفس تعبیر شده و جهاد اصغر نیز به جهاد دفاعی و رویارویی با 
دشمنان تعبیر شده است. حسینی بوشهری خاطرنشان کرد: نوع سوم جهاد، 
جهاد فرهنگی و اجتماعی است به این معنی که انسان برای گسترش فرهنگ، 

تعالیم دینی و حمایت از مستضعفان و ستم دیدگان دست به فعالیت بزند.
امام جمعه موقت قم ابراز داشت: هر سه نوع جهاد مبارزه با نفس، جهاد اصغر 
و جهاد اجتماعی و فرهنگی در این دو شهید بزرگ جهان اسلام تجلی کرده بود 
و وجود این دو شهید مملو از اخلاص الهی بود. به گفته وی، شهید سلیمانی و 
ابومهدی مهندس در مبارزه با شبیخون فرهنگی نیز پیشتاز بودند و می دانستند 
که دشمن برای به یغما بردن عقاید جامعه بیکار نمی نشیند. عضو مجلس خبرگان 
رهبری، افزود: ایمان راسخ به خدا و استقامت در برابر مبارزه و سختی ها ویژگی 
دیگر شهید سلیمانی و ابومهدی مهندس بود و آنها هرگز از ثبات قدم در مسیر 
الهی هراسی به دل راه نمی دادند. وی افزود: همان وظیفه ای که ما در برابر امام 
حسین)ع( داریم در برابر تربیت یافتگان این مکتب مانند شهید قاسم سلیمانی 
و ابومهدی مهندس را هم داریم. حسینی بوشهری خاطرنشان کرد: شهید حاج 
قاسم سلیمانی از درجه محبوبیت بالایی در کشورهای مختلف دنیا برخودار بود.

  
آیت الله علوی گرگانی: 

سودهای بالای بانکی کمر مردم را 
شکسته است

آیت الله سید محمد علی علوی گرگانی از مراجع تقلید با انتقاد از بالابودن 
سودهای بانکی و آنچه که آن را "رباخواری و نزول" نامید، گفت: این سودها کمر 
مردم را شکسته و از رییس قوه قضاییه می خواهیم برای رفع این مشکل ورود پیدا 
کند. این مرجع در دیدار رئیس کل دادگستری و دادستان استان با وی، گفت که 
در دوره ریاست حجت اسلام و المسلمین رئیسی، موضوع مهریه بهتر شده است.
علوی گرگانی افزود: موضوع رباخواری و نزول در کشور و درصدهای بالای وام ها 
کمر مردم را شکسته است مردم به ما نامه هایی می زنند و درخواست کمک دارند.
وی بیان کرد: گرفتن جریمه دیرکرد بانک ها باید رفع شود چون سبب مشکل 
های زیادی برای مردم شده است برخی از مردم در پرداخت دیرکرد وام با مشکل 
هایی مواجه هستند که باید به آنها فرصت داده شود. این مرجع تقلید عنوان 
کرد: از رئیس قوه قضاییه که با حضور خود در مسند ریاست قوه قضاییه خدمات 
خوبی ارائه داده است تشکر می کنم و آرزوی من توفیق ایشان است. آیت الله 
علوی گرگانی با اشاره به آیه ای از سوره مائده تصریح کرد: خداوند می فرمایید 
اگر به دستورهای ما گوش دهید ما شما را کمک کرده و اجر و پاداش عظیمی 
می دهیم. در ابتدای این دیدار نیز دادستان قم خاطرنشان کرد: با توجه به اقدام 
هایی که انجام شد هیچ زندانی به دلیل مشکل پرداخت مهریه در زندان های قم 

نداریم، همچنین سعی شده تعداد زندانیان جرائم مالی کاهش پیدا کند.

استاندار قم :

سردار سلیمانی الگویی واقعی برای نسل 
جوان است

استاندار قم گفت: سردار سلیمانی باید به الگویی واقعی و عملی برای دانش 
آموزان و فرهنگیان تبدیل شده و سیره این شهید والامقام برای ایشان درس و 
سرمشق باشد. بهرام سرمست صبح روزپنجشنبه  در مراسم افتتاح دبستان شهید 
سلیمانی در قم اظهار کرد: این ایام منتسب به ائمه اطهار  بوده و شهادت حضرت 
زهرا)س(، سالگرد شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی و فرارسیدن چلهم شهید 

فخری زاده که فخر استان و ایران اسلامی هستند، را تسلیت می گویم.
وی با اشاره به اینکه ما وارث شهدا هستیم، بیان کرد: مسؤولیت ما در این ایام 
و در این دوران سنگین شده و افتتاح این مدرسه به نام سردار سلیمانی به جا و 
صحیح بوده است. استاندار قم با بیان اینکه انجام این اقدامات نمادین ارزنده 
بوده ولی کافی نیست، بیان کرد: همه ما وظیفه داریم به مسؤولیت های خود در 

قبال این شهدای بزرگ عمل کرده و همچنین از سیره این شهدا درس بگیریم.
وی با اشاره به اینکه درس هایی که می توان از این شهدا گرفت بسیار ارزنده 
است، خاطرنشان کرد: سردار سلیمانی به سردار دل ها ملقب شده و باید این 
لقب را رمز گشایی و واکاوی کنیم. سرمست با اشاره به اینکه سردار سلیمانی باید 
به الگویی واقعی و عملی برای دانش آموزان و فرهنگیان تبدیل شده و سیره این 
شهید والامقام برای ایشان درس و سرمشق باشد افزود: مدیران و مسؤولان نیز 
باید بدانند که این ابهت، شکوه، عظمت، محبوبیت و شهرتی که سردار سلیمانی 
به آن رسیدند در سایه پایبندی به حریم ولایت بوده است. وی با بیان اینکه در 
تشییع پیکر این سردار شهید دیدیم که مردم چگونه قدردان فرزند رشید خود 
هستند، گفت: ما وظیفه داریم از چنین بزرگانی که بدون تعلق به مناصب دنیوی 
به اوج ایثار و شهادت رسیدند و اینها به ما درس زندگی و مدیریت جهادی دادند 
الگوبرداری کنیم. استاندار قم یادآور شد: امیدواریم که لایق این درس ارزنده 
باشیم و بتوانیم به صورت عملی از این شهدا درس بگیریم و فرزندان ما در این 

مدرسه درس زندگی، رشادت، ایثار، فداکاری و مقاومت بیاموزند.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم: مطرح کرد

نقش موثر اجرای طرح »شهید سلیمانی« 
در قطع زنجیره شیوع کرونا 

و  به تلاش و همکاری بسیجیان  با اشاره  رییس دانشگاه علوم پزشکی قم 
سپاهیان در اجرای طرح »شهید سلیمانی« گفت: این طرح در بیماریابی،ردیابی 

ناقلان و قطع زنجیره انتقال اثرات بسیار خوبی داشته است.
و  هماهنگی  پیشگیری،  ستاد  جلسه  در  چهارشنبه  ظهر  قدیر  محمدرضا 
فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان با اشاره به تلاش و همکاری بسیجیان 
و سپاهیان در اجرای طرح شهید سلیمانی گفت: خوشبختانه قم از نظر میزان 
ابتلاء به بیماری کرونا در وضعیت کاملًا خوبی قرار دارد و هرگونه محدودیتی 
باید به طور آرام و قدم به قدم کاسته شود، چراکه هرگونه سهل انگاری ممکن است 

وضعیت را خطرناک کند.
وی افزود: استان قم موج پرخطری را پشت سر گذاشته است و روند بیماری، 
بستری و مرگ ومیر بسیار مطلوب شده و درحالی که اکنون و روند مرگ ومیرها بین 
صفرتا ۲ است و تا دو روز آمار مرگ ومیر قم صفر بود و هم اکنون تنها کم تر از ۲0 

بیمار بدحال در بیمارستان های قم داریم.

به مناسبت سالروز شهادت سردارسپهبد 
قاسم سلیمانی؛

قیام وحدت 
هرگز  که  روزی  جمعه ۱۳دی ماه  ۱۳98،  بامداد 

فراموش نمی شود روزی تلخ که تاریخ ساز شد. واقعاً اگر نگاهی از سر بصیرت 
به این واقعه داشته باشیم؛  برکات و ثمرات خارق العاده به روشنی این گزاره را 
پیش روی ما می گذارد که آنچه اتفاق افتاد در چهارچوب محاسبات مادیِ معمول 
قابل تحلیل نیست. شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی »قیامتی به پا کرد.«  
این شهادت »انقلابیِ تاریخ ساز« شد و »معنویّتی که داشت، شهادتش را اینگونه 

برجسته کرد.«
معجزه حضور ده ها میلیونی در تشیع سردار سپهبد، شهید حاج قاسم سلیمانی 
در آن یک هفته در عراق و ایران، ثمره روح عظیم و زنده ایشان بود و جز این که روح 
عظیم او، قلوب هشتاد میلیون ایرانی  ازاقشار مختلف  مردم  گروههای سیاسی  
مختلف را  فتح کرد و همه در فراق او سوختند و با آرمان او در آمیختند، هیچ تحلیل 

دیگری در فهم این عظمت نمی توان داشت.
قطعاً مهمترین ثمره خون سردار شهید حاج قاسم سلیمانی وحدت حداکثری 
ملت ایران بود. وحدتی که در زیر پیکر مطهّر شهید سلیمانی و شهدای همراه 

ایشان در بین مردم دیده شد. 
این حضور و وحدت یکپارچه، نمونه ای از القاء روح جمعی و حیات طیّبه و تحقّق 
امّت حقیقی بود که در سایه اخلاص توحیدی و ولایتمداری سردار شهید محقّق 
گردید. و در این ارتباط معنوی، شهید با مردم ایران، این ارزش های انقلاب بود که 
در جامعه بروز و ظهور متعالی تری یافت. استکبار ستیزی امّت، در سایه عشق به 
سردار استکبار ستیز انقلاب، به اوج رسید، دو دلی ها و ترس ها از قدرت موهوم 
و پوشالی آمریکا به شجاعت بدیل شد، رخوت ها و یأس ها به نشاط و مجاهدت و 
امید بدیل گشت و این همه چیزی نیست جز تجلّی معنویت و جلوه حیات حاج 

قاسم سلیمانی در جامعه خویش.
با ریخته شدن خون شهید حاج قاسم سلیمانی، خونی تازه را در رگ های جوانان 

انقلابی و روحی در جریان مقاومت اسلامی دمیده شد. 
حقیقتاً این شهید، با ثبات قدم، اخلاص و مجاهدت توانست از خواصّ تاریخ 
ساز نسل اوّل انقلاب باشد که در ابتدای گام دوّم نقش آفرینی مؤثری داشت و با 
شناخت صحیح تحوّل و تکامل تاریخی انقلاب در آستانه چهل سالگی آن، آنچه 
بعنوان غرض بیانیه گام دوّم انقلاب مطرح گردیده است را در عمل دنبال نمود. 
حاج قاسم با تقویت جبهه مقاومت که نزدیک به یک دهه مبارزه با داعش است؛ 
ابتدا در انتقال الگو و ارزش های انقلاب اسلامی به جهان اسلام نقش جدّی ایفا 
نمود و در گام بعدی نیز با تربیت نسل دوّم انقلاب در میدان عملی جهاد و مبارزه 
و شکل دهی جریان مدافعان حرم، وظیفه انتقال آرمان های انقلاب از نسل اوّل 
انقلاب به نسل دوّم را به عهده گرفت و این تربیت نسل را نه تنها در میان مردم ایران 
بلکه در جوانان امّت اسلامی و جبهه مقاومت نیز به بهترین شکل ممکن انجام داد. 
حاج قاسم مرد میدان و وحدت آفرین بود. هرچند که وحدت مهمترین ثمره خون 
شهید سلیمانی بود اما تنها ثمره شهادت مرد میدان ها نبود؛ شهادت این اسطوره 
مقاومت آثار و ثمرات مهم دیگری هم داشت و آن؛ زنده نگاه داشتن انقلاب، باز 
و  کردن  ضعیف  دشمن شناسی،  افزایی،  بصیرت  و  غبارگرفته  چشمان  کردن 
شکست دادن دشمنان بود. ثمراتی که با شهادت حاج قاسم عزیز توانستیم از 
گذری سخت عبور کنیم .هرچند فقدان حضور شهید عزیز ما جبران ناپذیر است اما 
حیات معنوی و برکاتش همچنان می تواند انقلاب و کشور را از خطرات حفظ نماید.
از روح مطهّر او، از اعماق دل تشکّر می کنیم برای قیام وحدتی که بر عهده 

گرفت!
روزها میگذرد و همچنان مرد میدان ، برای ما حاج قاسم است...

 فعال اجتماعی و فرهنگی 

نماینده ولی فقیه در سپاه:

سردار سلیمانی در اوج ولایتمداری بود 
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت:حاج قاسم سلیمانی 

به معنای واقعی در اوج ولایتمداری بود. 
حجت الاسلام حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در مراسم رونمایی از کتاب » جلوه هایی از شخصیت حاج قاسم« در قم، 
افزود: بعد از حاج قاسم دومین نفری که می توان گفت در اوج ولایتمداری قرار 
دارد سید حسن نصرالله است. وی ادامه داد: سیدحسن نصراالله با صراحت اعلام 
کرد مهمترین عامل در پیروزی نبرد ۳۳ روزه فرمانبری از مقام معظم رهبری بوده 
است. نماینده ولی فقیه در سپاه اظهار داشت: از ویژگی های حضرت زهرا)س( 
که شاگردان ایشان به ویژه شهید حاج قاسم سلیمانی خوب فرا گرفتند داشتن 
بصیرت به همراه صراحت و شجاعت است. وی افزود: صراحت و شجاعت در 
دفاع از حق از مهمترین ویژگی های سردار سلیمانی بود و این ویژگی ها در کنار 
بصیرت نیاز امروز جامعه است. وی ادامه داد: سردار دل ها سپهبد شهید حاج 
قاسم سلیمانی با شهادت به آرزوی قلبی و مقصود نهایی خویش رسید و همین 
دلیل حیات و ماندگاری مکتب او خواهد بود. حاج صادقی در ادامه خاطرنشان 
کرد: حیات و شهادت حاج قاسم سلیمانی سرشار از برکت و منشا اثر است که 
سبب هدایت و عاقبت به خیری است. نماینده ولی فقیه در سپاه گفت: امروز 
بسیاری هستند که بصیرت دارند و مسائل را درک می کنند و مظلومیت رهبری 
را می بینند ولی جرات و جسارت دفاع از ایشان را ندارند. وی تصریح کرد: حاج 
قاسم در وصیت نامه خود از مظلومیت حضرت آقا سخن می گویند و او به معنای 
واقعی نسبت به رهبری و ولایت تعبد داشت و این تعبد مبتنی بر قوی ترین تعقل ها 
بود. حاجی صادقی تاکید کرد: دشمن امروز به این جمع بندی رسیده که برای 
شکست این انقلاب و نظام راهکار این است که امت را از ولایت جدا کرده تا آسیب 
پذیر باشند. وی با بیان اینکه حاج قاسم همه خوبی ها را در خود جمع کرده 
بود و شاگرد مکتب امام علی)ع( بود گفت: حاج قاسم در نظامی ترین صحنه ها 
معنوی ترین و در سیاسی ترین مسئله رئوف ترین فرد بود و در حالی که عبد خدا 

بود، نسبت به مردم عاشق بود.
  

نمایندگی ایران در سازمان ملل:

هشدار ایران به ماجراجویی نظامی آمریکا 
در خلیج فارس 

نمایندگی ایران در سازمان ملل، طی نامه ای به دبیرکل سازمان ملل اعلام کرد 
ماجراجویی نظامی آمریکا در خلیج فارس افزایش یافته است.

 ایران نسبت به هرگونه ماجراجویی نظامی آمریکا در خلیج فارس هشدار داد.
نمایندگی دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل، امروز طی نامه ای به 
رئیس شورای امنیت و دبیرکل سازمان ملل اعلام کرد که ماجراجویی نظامی آمریکا 

در خلیج فارس و دریای عمان، به ویژه در هفته های اخیر افزایش یافته است.
در این نامه آمده است آمریکا علاوه بر اعزام سلاح های پیشرفته و بسیار پیچیده 
به این منطقه در چند هفته گذشته، به انجام برخی اعمال تحریک آمیز نظامی نیز 
مبادرت کرده است که از جمله می توان به پرواز در آوردن تعدادی از بمب افکن های 
راهبردی دوربرد خود طی روز های اخیر بر فراز خلیج فارس اشاره کرد. نمایندگی 
ایران افزوده است: به موازات این تحرکات، مقامات آمریکا نیز همچنان به ارائه 
اطلاعات جعلی، ایراد اتهامات بی اساس و بیانات تهدید کننده و تحریک آمیز علیه 
جمهوری اسلامی ایران ادامه داده اند و مجموع اینگونه اقدامات ستیزه جویانه 
این کشور، محیط امنیتی پیشاپیش پرتنش این منطقه بسیار حساس را وخیم تر 
ساخته است. در این نامه اضافه شده است: این اقدامات جنگ طلبانه اگر کنترل 
نشود، می تواند تنش را به سطح هشدار دهنده ای افزایش دهد و بدیهی است که 

مسئولیت کامل همه عواقب آن نیز بر عهده آمریکا خواهد بود.
نمایندگی کشورمان همچنین با هشدار نسبت به اقدامات یادشده آمریکا، تأکید 
کرده است ضمن اینکه جمهوری اسلامی ایران به دنبال درگیری نیست، لیکن 
توانایی و عزم قاطع آن برای حفاظت از مردم خویش، دفاع از امنیت، حاکمیت، 
تمامیت ارضی و منافع حیاتی خود و همچنین پاسخ قاطع به هر گونه تهدید یا 

استفاده از زور علیه ایران نباید دست کم گرفته شود.

اخبار

معصومه آمره*

 

قطعی  اخراج  اینکه  بیان  با  قضائیه  قوه  رئیس 
انتقام  قطعی  های  جلوه  از  منطقه  از  آمریکایی ها 
سخت خواهد بود، گفت: آمران و عاملان ترور سردار 

سلیمانی در هیچ جای دنیا امنیت نخواهند داشت.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز جمعه در نخستین 
ابومهدی  و  سلیمانی  قاسم  حاج  شهادت  سالگرد 
المهندس که در دانشگاه تهران برگزار شد، با بیان 
اینکه یاد شهدای انقلاب اسلامی و مقاومت را گرامی 
می داریم، گفت: مقتدای ما، امام خامنه ای در تبیین 
»مکتب  بودند:  فرموده  سلیمانی  شهید  شخصیت 
سلیمانی باید تبیین شود«. مکتب سلیمانی در امتداد 

مکتب امام خمینی )ره( و عاشورا است.
وی افزود: از این رو باید ابعاد این مکتب برای نسل 

حاضر و آتی تبیین شود.
رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه کسی که همه وجود 
او آهنگ خدا دارد برای خدا حرکت و جهاد می کند، 
بسیار  سخن  و  کتاب  ما  بزرگوار  امام  داشت:  اظهار 
دارند و در جایگاه شخصیت متحول کننده و بوجود 
آورنده انقلاب عظیم بودند که فرمودند »عالم محضر 
خداست«. اگر کسی قبل از هر چیز و بعد از هر چیز 

خدایی حرکت کند رمز زندگی او خواهد بود.
سلیمانی  مکتب  شاخصه  اولین  رئیسی  الله  آیت 
را اخلاص این شهید دانست و با بیان اینکه دومین 
شاخصه مهم سردار سلیمانی نیز بصیرت او است، 
می داند،  را  دوست  دارد  بصیرت  که  کسی  افزود: 
دشمن و ترفندهای او را می شناسد و بصیرت در دین 
موضوع مهمی است که رهبر انقلاب بارها بر داشتن 
آن همگان را مورد تاکید قرار دادند و شهید سلیمانی 
بصیرت داشت. وی با طرح این پرسش، کسانی که 
خطرپذیر و در یک کلمه مرد میدان باشند، چند نفر 
هستند؟، گفت: اگر کسی خطر پذیر بود و در مسیر 
ولایت و آنچه را که ولی فقیه گفت نصب العین خود 

قوه  رئیس  او ولایی است.  داد،  قرار  زندگی  تمام  در 
قضائیه با بیان اینکه کارنامه شهید سلیمانی حاکی از 
انسان با بصیرتی است که در همه زندگی اش بصیرت 
موج می زند، افزود: یکی دیگر از ویژگی های شهید 
سلیمانی ولایت مداری بود و وصیت نامه او در حقیقت 
اینکه  بر  تاکید  با  رئیسی  الله  آیت  بود.  نامه  ولایت 
مردمی بودن از دیگر شاخصه های مکتب سلیمانی 
است، افزود: نگاه او به مردم از نوع نگاه تشریفاتی که 
برخی سیاسیون دارند، نیست. او واقعاً مردم را دوست 
داشت. وی اضافه کرد: او یک چهره انقلابی بود که 
انقلابی فکر می کرد و انقلابی عمل می کرد. در مسیر 
او هیچ مانعی بر سر راهش توقف ایجاد نمی کرد و 
منطقش، »ما می توانیم« بود تا در برابر همه ابرقدرت ها 

بایستیم و از میدان سربلند بیرون آییم.
رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه رمز موفقیت همه 
ائمه ما نیز ظرفیت صبر و شکیبایی داشتن در برابر 
سلیمانی  شهید  داشت:  اظهار  ست،  سختی ها 
ظرفیت بالایی داشت و در برابر گناه همه خناسان عالم 

و شیطنت های استکبار جهانی »نه« می گفت.
آیت الله رئیسی تصریح کرد: دشمن می خواست 
معرفی  دنیا  به  را  داعش  اسلام  یعنی  وارونه  اسلام 
کند، اما نتوانست، دشمن نتوانست اما خون شهید 
سلیمانی و همرزمانش بیداری در منطقه ایجاد کرد 
و این هرگز از بین نمی رود. وی گفت: ممکن است 
کشورها  برخی  در  را  دست نشانده  یکسری  دشمن 
به سمت رژیم صهیونیستی بکشاند اما این بیداری 
پایدار است. رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: ایدئولوژی 
مقاومت، دستگاه استکبار را برهم ریخته است؛ ترور 
و  استیصال  به  آنان  که  می دهد  نشان  قاسم  حاج 
بیچارگی رسیده اند. این یعنی استیصال دشمن در 
منطقه نه قدرت او. این حاج قاسم سلیمانی بود که در 
منطقه تولید قدرت کرد و این قدرت هرگز نباید رو به 

سردی بگذارد. آیت الله رئیسی با بیان اینکه از دیگر 
شاخصه های مکتب سلیمانی دعا و تضرع و توسل 
بود، افزود: بدانیم که دعا و مناجات که رهبر انقلاب 
و سلوک شهید  رفتار  تاکید دارند، در  آن  به  همواره 

سلیمانی جلوه گر بود.
وصیت نامه حاج قاسم سلیمانی

 ولایت نامه است
وی درادامه گفت: وصیت نامه حاج قاسم سلیمانی 
ولایت نامه است. تمام رازهای وصیت نامه حاج قاسم 
ولی  اینکه  است؛  ولایت  و  ولی  به  توجه  سلیمانی 
کیست و ولایت چیست؟ این مکتب برای همه درس 
آموز است. دانش آموزان در این عرصه بدانند سخن 
ولایت و جایگاه ولی آنجا است که حاج قاسم سلیمانی 
خود را با قسم جلاله به عنوان کسی که در این میدان 
با همه وجود ولایت را باور دارد، به سخن ولایت گوش 
می دهد و در رفتار و سلوک او ولایی بودن موج می زند.

شهید  زندگی  درس  افزود:  قضاییه  قوه  رییس 
سلیمانی حامی مظلومان بودن است. عرب باشد یا 
اعجم، شیعه باشد یا سنی، فلسطینی باشد یا لبنانی، 
ترک باشد یا ترکمن،  کرد باشد یا ایزدی فرق نمی کند. 
در مکتب شهید سلیمانی حامی مظلوم بودن که در 
متن مکتب سیاسی رهبر معظم انقلاب نیز وجود دارد، 
کسی است که نگاهش به همه محرومان و مستضعفان 
عالم باشد. انقلاب اسلامی نجات بخش همه مظلومان 
و مستضعفان عالم است. این نگاه، نگاه حمایتی از 
مظلومان هر قشر، هر جایگاه و هر جغرافیا و اقلیمی 
است.  وی تاکید کرد: دشمنان با ترور قهرمان مبارزه با 
تروریسم در منطقه و جهان تصور می کردند مقاومت را 
سرد می سازند و آن را سست می کنند اما امروز بیش از 
هر زمانی باور مقاومت و ایستادگی در مقابل دشمنان 
در میان مردم منطقه وجود دارد. رئیس قوه قضائیه با 
اشاره به ضرورت انتقام گیری از مسببان ترور شهید 
سلیمانی، تاکید کرد: جلوه هایی از انتقام سخت پیدا 
شده است اما دشمنان منتظر انتقام سخت باشند؛ 

زمان و مکان را نیروهای مقاومت تعیین خواهند کرد.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه دشمن بداند زندگی 
بعد از این بر او بسیار سخت خواهد بود، اظهار داشت: 
رئیس جمهور آمریکا از اجرای عدالت مصون نخواهد 
بود. وی تاکید کرد: اخراج قطعی آمریکایی ها از منطقه 
از جلوه های قطعی انتقام سخت خواهد بود و کیفر 
عاملان و آمران این جنایت از جلوه های انتقام سخت 
خواهد بود؛ هرگز از خون هیچکدام از شهدا نخواهیم 
گذشت. رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه دشمن تصور 
نکند که اگر کسی در قامت رئیس جمهور آمریکا آمر 
این جنایت بود دیگر در یک حاشیه امن قرار خواهد 
داشت، گفت: هرگز این طور نیست و آمران و عاملان 
این جنایت در هیچ جای دنیا امنیت نخواهند داشت.

فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: با صراحت اعلام می کنم 
مسیر نیروی قدس سپاه و مقاومت با شیطنت های آمریکا تغییر نخواهد کرد.

سردار اسماعیل قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی روز جمعه 
در نخستین سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس که در دانشگاه 
تهران در حال برگزاری است، با بیان اینکه امروز و در ایام شهادت حضرت صدیقه کبری 
می دانم که همه ملت ایران علاقه مند بودند که در دانشگاه تهران و در یادبود شهدای 
گرانقدر خودشان شرکت کنند، گفت: گرامی می داریم یاد شهیدان والامقام، سردار 

سلیمانی، »ابومهدی المهندس« و شهدای والامقامی که همراه با این شهیدان بودند.
وی با اشاره به اینکه این مجلس باعظمت برای گرامی داشت یاد تمامی شهیدان 
مقاومت که در راس آنان شهیدان سلیمانی و ابومهدی المهندس است، افزود: از تمامی 
کسانی که برای برگزاری مراسم گرامیداشت در سراسر کشور، تلاش می کنند تشکر 

می کنیم.
فرمانده نیروی قدس سپاه اضافه کرد: دوست داشتیم این جلسه در حضور ملت ایران 

برگزار شود، اما به دلیل شرایط خاص به صورت محدود برگزار می شود.
سردار اسماعیل قاآنی با بیان اینکه شهید سلیمانی سه مدال افتخارآمیز از فرمانده کل 
قوا دریافت کرده بود، اظهار داشت: شهید سلیمانی قهرمان ملت ایران، امت اسلامی و 

همچنین قهرمان شکستن قدرت استکبار است.
وی تاکید کرد: شهید سلیمانی مرد میدان مقاومت بود ولی مقاومت را از درون خود 
شروع کرد. شهید سلیمانی ولایت مدار بود و برمدار ولایت و پذیرش جایگاه رفیع ولایت 

در همه ارکان زندگی اش بود.
فرمانده نیروی قدس سپاه با بیان اینکه شهید سلیمانی مرد میدان مقاومت بود، اظهار 
داشت: اما مقاومت را از درون خودش شروع کرد. او اهل مقاومت همه جانبه از درون 

خود بود.
سردار قاآنی خطاب به مردم ایران و منطقه، گفت: راه شهید سلیمانی نشان می دهد 
که او یک رهبر داشت و بزرگی شهید سلیمانی به این بود که در پرتو رهبری عمل می کرد. 
از این رو آن رهبر و راه همچنان برقرار است؛ حمایت از مظلومین و محرومین همچنان 

ادامه دارد.
وی با بیان اینکه امروز در فلسطین قهرمان می بینید که در سالگرد این شهید عالی مقام 
در منطقه ای که گاهی حتی نمی توانستند یک تیر هم در کنند، رزمایش برگزار می کنند، 
افزود: از آن سمت لبنان علمدار را می بینیم که رژیم اشغالگر یک مجاهدش را شهید 
کرده و ۳ ماه است که تهدید کرده که می زنیم و در طول این سه ماه در تمام جبهه شمالی 
که مرز با رژیم اشغالگر که حرکت می کنید، از وحشتی که از این علمداران دارند، یک 

سرباز رژیم صهیونیستی را هم نمی بینید.
فرمانده نیروی قدس با تاکید بر اینکه امروز سوریه مقاوم ایستاد و همه بچه مسلمانان 

مقاوم حمایت کردند، اظهار داشت: الحمدالله امروز تقریباً بجز بخشی که آمریکای 
جنایتکار اشغال کرده، سوریه آزاد شده است.

سردار قاآنی گفت: عراق مجاهد نیز همچنان محکم بر مبانی خود ایستاده و در 
مجاهد  و  مبارز  فرزندان  بوده،  جنایتکار  آمریکای  جنایت  سالگرد  که  روز  چند  این 
عراقی مقداری تحرک از خود نشان دادند، بی سابقه ترین اقدامات پروازی و امنیتی را 
آمریکایی ها که مثل بید در درون عراق به خود می لرزد، ترتیب دادند. در یمن مظلوم و 
مقتدر هم می بینیم که همچنان محکم حرکت می کنند؛ این راه شهید سلیمانی اینکه 

همچنان ادامه خواهد داشت.
وی با بیان اینکه دشمن ۳0 سال به دنبال ترور شهید سلیمانی بود، اظهار داشت: 
کثیف ترین آدم روی زمین، این جنایت را مرتکب شد. بنده به ملت ها می گویم که آمریکا، 
آمریکایی ها و ترامپ نمی دانند که شهادت برای ما چیست. وقتی آنها این جنایت را 
مرتکب شدند، عزیزان ما به اوج آرزوی خود رسیدند؛ ضمن آنکه شما کاری کردید که 

همه دنیا این اقدام را محکوم خواهند کرد.
فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی تأکید کرد: کاری کردید که در 
سرتاسر عالم هر کجا یک مردی پیدا شود، آمادگی دارد آن نامردها را که این کار را انجام 

دادند، به سزای عمل خود برسانند.
سردار قاآنی تصریح کرد: بنده با صراحت اعلام می کنم که مسیر نیروی قدس و 

مقاومت با شیطنت های آمریکا تغییر نمی کند.
وی با تاکید بر اینکه مسیر ما همچنان همان مسیر است، گفت: مطمئن باشید حتی 

ممکن است، از درون خانه شما کسانی پیدا شوند که پاسخ این جنایت شما را بدهند.
مرد عمل هستیم؛ انتقام می گیریم

هاشم صفی الدین رئیس شورای اجرایی حزب الله نیز طی سخنانی، گفت: خون 
شهید سلیمانی هنوز در رگ های محور مقاومت در حال جوشیدن است، محوری که وی 

با روح خود ابداع و بازخرید کرد
وی با بیان اینکه ترامپ تصور می کرد با ترور شهید سلیمانی، محور مقاومت از هم 
می پاشد افزود: مقاومتی که شهید سلیمانی با هوشیاری خود از آن تغذیه کرد و به آن 

روح و خون بخشید، در همه میادین و میادین باقی خواهد ماند
رئیس شورای اجرایی حزب الله با بیان اینکه پرچمدار شهید قاسم سلیمانی یک پرچم 
بلند باقی خواهد ماند و رزمندگان مقاومت آن را بر فراز گنبد »الاقصی الشریف« بالا 
می برند، گفت: شهید سلیمانی قبل و بعد از شهادت فاتح و رهبر واقعی جهاد است. ما 

مرد عمل هستیم و از آمریکا  انتقام خواهیم گرفت.
وعده »انتقام سخت« قطعی است

حسین امیرعبداللهیان سخنگوی ستاد سالگرد مردمی شهید سردار سلیمانی، نیز 
گفت: آمریکا بداند وعده »انتقام سخت« قطعی، جدی  است.

سردار قاآنی:
مسیر نیروی قدس و مقاومت با شیطنت های آمریکا تغییر نمی کند

رییس قوه قضاییه در مراسم بزرگداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی:

عاملان ترور سردار سلیمانی دیگر امنیت نخواهند داشت

در  اخیر  تحرکات  به  واکنش  در  سپاه  کل  فرمانده 
منطقه، گفت: ما برای هرگونه واکنش آماده هستیم.

سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه ظهر امروز 
در حاشیه مراسم اولین سالگرد شهادت شهید قاسم 
سلیمانی که در دانشگاه تهران برگزار شد در پاسخ به 
پرسشی درباره تحرکات اخیر دشمنان در منطقه، گفت: 
به هر شکل تحرکات دشمن مربوط به خود او است. اما 
از  ناشی  پیامدهای  بازتاب  این تحرکات  معتقدیم که 
اشتباه سال گذشته آمریکایی ها در به شهادت رساندن 
و  المهندس«  »ابومهدی  و  اسلام  سپاه  بزرگ  سردار 
یارانش است که یک بغض فشرده ای را میان جوانان و 

غیر جوانان جهان اسلام ایجاد کرده اند.
وی با بیان اینکه »این بغض فشرده مثل یک کابوس 
همیشه آمریکایی ها را رنج می دهد و آنها برای نجات 
از این کابوس خطرناکی که احساس می کنند دست 

به یک سلسله تحرکاتی می زنند«، تصریح کرد: در هر 
صورت ما برای هرگونه واکنش آماده هستیم.

امروز  آیا  اینکه  باره  فرمانده کل سپاه همچنین در 
جمهوری اسلامی ایران از اینکه شاید ترامپ حمله یا 
اشتباهی علیه ایران انجام دهد، نگرانی دارد؟ تاکید 
کرد: ایران هیچ نگرانی ندارد و ما برای دفاع از استقلال 
خود، منافع حیاتی و دستاوردهای انقلاب بزرگ مان 
آماده هستیم و این آمادگی را ظرف 4۱ ساله گذشته 
ایجاد کردیم. سرلشکر سلامی خاطر نشان کرد: امروز 
و  نگرانی  مشکل،  هیچ  قدرتی،  هر  با  رویارویی  برای 
دغدغه ای نداریم ما حرف های نهایی خود را در میدان 

نبرد با دشمنان مان خواهیم زد.
وی با تاکید بر استمرار راه شهدای مقاومت به ویژه 
سپهبد شهید قاسم سلیمانی، گفت: بعد از شهادت 
از  برافروخته تر  مقاومت  شعله های  سلیمانی،  سردار 

گذشته شد و جوانان جهان اسلام امروز هم برای بیرون 
از منطقه و شکست دادن قطعی  آمریکایی ها  راندن 
صهیونیست ها، هم برای گرفتن انتقام خون شهیدان و 
هم برای آزادسازی همیشه مسلمانان از سیطره و سلطه 
سیاسی اقتصادی و فرهنگی دنیای غرب با محوریت و 

شرارت افزایی آمریکایی ها مصمم تر از گذشته هستند.
با تاکید بر اینکه بعد از شهادت  فرمانده کل سپاه 
سردار سلیمانی، مقاومت جریان دارد و هیچ چیزی 
متوقف نشده است، گفت: امروز به خاطر خون شهید 
شهدای  و  المهندس«  »ابومهدی  شهید  سلیمانی، 
جریان مقاومت، جریان، موج، جوشش و رویش های 
جدیدی به وجود آمده و سلیمانی های بی شماری در 
جهان اسلام رشد کرده اند و قدرت جهان اسلام در حال 
افزایش است؛ در این شرایط دشمنان باید به فکر خود 

باشند و از منطقه خارج شوند.

با اشاره به تحرکات اخیر در منطقه؛
سرلشکر سلامی: برای هرگونه واکنش آماده هستیم
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 دانستی های سنگ لوزه 

سلامت 

اضطرابی که در زندگی روزمره تداخل ایجاد کند ممکن است خطر ابتلا به 
و فشارخون می تواند  درمان اضطراب  مقابل  در  و  افزایش دهد  را  فشارخون 

سلامت ذهنی و جسمی شما را بهبود ببخشد.
این  همه  که  اثری  از  و  کرده اید  دلواپسی  و  تشویش  احساس  شاید  اخیراً، 
نگرانی ها بر فشار خونتان دارد، متعجب می شوید. آیا اضطراب می تواند باعث 

فشار خون شود؟
این به نوعی سناریوی مرغ و تخم مرغ است: اضطراب ممکن است موجب 
افزایش فشار خون شود. اما تشخیص فشار خون بالا، و عوارض آن، همچنین 

ممکن است احساس اضطراب ایجاد کند.
فشار خون بالا درمان نشده می تواند با آسیب رساندن به رگ های خونی سراسر 
بدن، بستر را برای بروز حمله قلبی، سکته مغزی و سایر عوارض فراهم کند. فشار 

خون کمتر از 80/۱۲0 میلی متر جیوه طبیعی تلقی می شود.
فشار خون سیستولیک، که عدد بالایی در اندازه گیری فشار خون است، به 
میزان فشار خون شما در هنگام تپش قلب بر دیواره شریان ها اشاره دارد. فشار 
خون دیاستولیک، یعنی عدد پایینی، به میزان فشار خون شما در دیواره های 

سرخرگ در هنگام آرامش قلب، بین ضربان ها، اشاره می کند.
اگر فشار خون شما 80/۱۲0 میلی متر جیوه یا بیشتر باشد و درد قفسه سینه، 
درد پشت، بی حسی یا ضعف یا تغییر بینایی داشته باشید، ممکن است در حال 

تجربه فشار خون اورژانسی باشید.
اختلالات اضطرابی با استرس موقت متفاوت است. استرس موقت آن چیزی 
است که قبل از مصاحبه شغلی بزرگ یا در پی یک تصمیم بزرگ زندگی تجربه 
می کنید. اما اختلالات اضطرابی مانند اختلال اضطراب کلی، اختلال پانیک 
)وحشت( و هراس های مختلف با نگرانی تقریباً ثابت و اغلب علائم جسمی 

مشخص می شود که در زندگی روزمره اختلال ایجاد می کند.
آیا اضطراب می تواند باعث افزایش فشار خون شود؟

اضطراب لحظه ای به همان روشی که فشار روانی ایجاد می کند، بر فشار خون 
نیز تأثیر می گذارد. این امر، سیستم عصبی سمپاتیک شما را راه می اندازد، 
هورمون های استرس آدرنالین و کورتیزول را آزاد می کند که می تواند ضربان قلب 

و فشار خون را افزایش دهد.
نمونه اولیه این مورد: فشار خون بالا بر اثر لباس سفید است. این زمانی اتفاق 
می افتد که میزان فشار خون شما در مطب پزشک بالاتر از حد طبیعی است و این 

احتمالًا به دلیل نگرانی از ویزیت می باشد.
برای  هشداری  عنوان  به  و  باشد  مفید  می تواند  واکنش  این  اوقات  بعضی 
حادثه ای در آینده تلقی گردد. اما وقتی اضطراب مزمن است، می تواند منجر به 
خطر بیشتری برای حمله قلبی، سکته مغزی و بیماری های کلیوی شود. از طرف 
دیگر، اضطراب بر توانایی شما برای داشتن یک سبک زندگی سالم مانند خواب 

کافی، ورزش و غذای سالم تأثیر می گذارد.
زیاده روی  یا  می خورید  غذا  حد  از  بیش  معمولًا  هستید،  مضطرب  وقتی 
می کنید، بهداشت خواب شما از بین رفته و فشار خونتان افزایش می یابد. رژیم 
غذایی ناسالم، کمبود ورزش و کاهش خواب می تواند فشار خون را بالا ببرد. 

همچنین ممکن است اضطراب مانع مصرف داروهای فشار خون شود.
نظریه های دیگری در مورد چگونگی تأثیر مستقیم اضطراب بر فشار خون 
وجود دارد. به عنوان مثال بر اساس یک تحقیق منتشر شده، اضطراب ممکن 
است سطح آنژیوتانسین II را افزایش دهد، که به نوبه خود می تواند فشار خون 
را بالا ببرد. برخی از داروهای کاهش دهنده فشار خون آنژیوتانسین II را مسدود 
می کنند. در طولانی مدت، اضطراب همچنین ممکن است به راحتی سیستم 

عصبی سمپاتیک را فعال کند.
افسردگی و اضطراب ممکن است با هم همراه شوند. افسردگی و شخصیت 
نوع D، به طور معناداری با خطر ابتلا به بیماری قلبی در ارتباط است. افراد 
نوع D پریشان هستند و معمولًا نیمه خالی لیوان را می بینند. در مقابل، انواع 
شخصیت های خوشبین ممکن است به میزان کمتری در معرض خطر بیماری 

قلبی یا سکته مغزی باشند.
درمان اضطراب و فشار خون بالا

اگر به دلیل قابل توضیحی، مثل از دست دادن شغل، مضطرب هستید، این 
یک پاسخ طبیعی است، اما اگر این احساسات ادامه یافته یا دلیلی برای آن ها 

وجود ندارد، به دنبال کمک پزشک باشید.
رفتاری شناختی  درمان  و  دارو  گفتاردرمانی،  با  را  شما می توانید اضطراب 
)CBT(، نوعی از درمان که برای تغییر نحوه واکنش و پاسخ به عوامل محرک مؤثر 

است، درمان کنید.
انجام مراقبه ذهن آگاهی نیز ممکن است به کاهش اضطراب کمک کند و این 
تأثیر را می توان پس از اولین جلسه مشاهده کرد. نتایج، یک هفته پس از جلسه 
مراقبه حتی بیشتر مشخص می شود. شرکت کنندگان در مطالعه ای همچنین 
یک ساعت پس از جلسه مراقبه ذهن آگاهی استرس مکانیکی کمتری بر عروق 
خود نشان دادند. )استرس مکانیکی بر شریان ها می تواند زمینه را برای حمله 

قلبی و سکته مغزی فراهم کند.(
درمان به شما امکان می دهد دید بهتری نسبت به زندگی داشته باشید و از خود 

مراقبت بیشتری کنید.
درمان و پیشگیری فشار خون بالا نیز از اهمیت بالایی برخوردار است که شامل:

· نظارت بر فشار خون در خانه
· ۱۵0 دقیقه ورزش در هر هفته

· داشتن یک رژیم غذایی سالم برای قلب بدون نمک اضافه شده
· حفظ وزن ایده آل

فشار خون بالا به عنوان قاتل خاموش شناخته می شود زیرا هیچ علائمی ندارد. 
فشار خون بالا یک عامل خطر عمده برای حمله قلبی و سکته مغزی است و باید 

به موقع و به طور مؤثر رفع شود.
سخن پایانی

اضطراب می تواند باعث بالا رفتن فشار خون شود. با گذشت زمان، این وضعیت 
می تواند خطر بروز عواقب جدی فشار خون بالا، از جمله حمله قلبی و سکته 
مغزی را افزایش دهد. زمانی که نگران این عوارض هستید، فشار خون بالا نیز 
می تواند باعث اضطراب شود. کمک گرفتن برای درمان اضطراب و فشار خون 

بالا بهترین راه برای بازگرداندن سلامتی تان است.

آیا اضطراب فشار خون را بالا می برد؟

اثرات غذاها و مواد مغذی موجود در آن ها بر روی داروها، به دلیل وجود 
ترکیبات متنوعی از مواد معدنی، مواد آلی، پروتئین ها و ویتامین ها بوده و 
در بسیاری از موارد قابل پیش بینی نیست. غذاها از مهم ترین و متغیرترین 

عواملی هستند که بر عملکرد داروهای خوراکی در بدن تاثیر می گذارند.
به همین جهت، پیشگیری از تداخل غذا – دارو، بسیار دشوار بوده و در حال 
حاضر نیز مطالعات بیشتری نسبت به تداخل دارو - دارو انجام شده است تا 

تداخل غذا - دارو.
با این حال غذاها نیز از طرق مختلف بر اثر بخشی داروها اثر می گذارند:

تداخل نوشیدنی های الکلی با استامینوفن: هنگامی که از دردهای 
عضلانی، سردرد، آرتریت و ... رنج می برید، مصرف استامینوفن اگرچه این 
دردها را کاهش می دهد اما احتمال ابتلا به آسیب های کبدی را نیز بالا می 
برد. احتمال ابتلا به این آسیب ها زمانی سه برابر می شود که همزمان هم 
داروهای ضد دردی مانند استامینوفن را مصرف کنید و هم نوشیدنی های 

الکلی بنوشید.
تداخل داروهای ضد آکنه با هویج: مصرف همزمان داروی ضدآکنه مانند 
ایزوترتینوئین )آکوتان و دکوتان( با داروهای داکسی  سیکلین، مینوسیکلین، 
تتراسیکلین، متوترکسات، مکمل  های حاوی ویتامین آ و هر نوع مکمل برای 
افزایش یا کاهش وزن و بدن  سازی ممنوع است. توصیه می  شود از مصرف 
الکل هم خودداری شود زیرا باعث عوارض کبدی خواهد شد. بهتر است در 
طول درمان این دارو از زیاده  روی در مصرف آب هویج )بیش از دو لیوان در روز( 
خودداری کنید چراکه این دارو از مشتقات ویتامین آ تولید شده است و زیاده 

 روی در مصرف آب هویج همزمان با آن ممکن است باعث آسیب کبدی شود.
تداخل داروهای شل کننده رگ های خونی با موز: این دسته داروها از 
قبیل کپتوپریل، انالاپریل و لیزینوپریل رگ های خونی را شل کرده و منجر 
به جریان خون بهتر می شوند. مصرف این داروها پتاسیم را در بدن افزایش 
می دهد بنابراین اگر ما مواد غذایی حاوی پتاسیم بالا را به همراه این داروها 
مصرف کنیم، این وضعیت می تواند منجر به نامنظم شدن ضربان قلب شود. 
از مصرف موز، پرتقال، و جانشین های نمک در صورت استفاده از این داروها، 

پرهیز کنید.
تداخل آهن و آنتی بیوتیک با لبنیات: هیچگاه از شیر برای بلعیدن قرص 
های حاوی آهن یا آنتی بیوتیک ها استفاده نکنید. مصرف همزمان این دو 
باعث چسبیدن داروها به لبنیات می شود و یک ترکیب را تشکیل می دهد که 
اگرچه خطرناک نیست اما مانع تاثیر کافی ویتامین یا آنتی بیوتیک می شود. 
بعد از مصرف این داروها دو ساعت صبر کنید و بعد از آن، محصولات لبنی را 

مصرف نمایید.
تداخل داروهای ضد تشنج با ویتامین دی: برخی داروهای ضد تشنج 
مانند دیلانتین و فنی تک در جذب کلسیم و ویتامین دی محدودیت ایجاد می 
کنند. این در حالی است که کلسیم و ویتامین دی هر دو برای تقویت استخوان 
ها و پیشگیری از پوکی استخوان ضروری هستند. اگر از داروهای ضد تشنج 
استفاده می کنید، حتما در ساعات اوج نور خورشید، روزانه ۱۵ دقیقه از نور 

آفتاب بهره ببرید و به میزان کافی هم لبنیات مصرف کنید.
مانند  داروهایی  فروت:  گریپ  با  کلسترول  کاهنده  داروهای  تداخل 
آترووستاتین یا سیمواستاتین با گریپ فروت حتمی است و عارضه جانبی 
این داروها را افزایش می دهد. دردهای عضلانی یکی از این عوارض است. 
در عوض می توانید به جای گریپ فروت، از پرتقال و لیمو استفاده کنید چون 

عوارض اینچنینی ندارند.
تداخل داروهای رقیق کننده خون با سبزیجات تیره رنگ: داروهای رقیق 
کننده خون مانند وارفارین با سبزیجات تیره رنگی مانند کاهو نیز شناخته شده 
است. این داروها منجر به توقف تولید ویتامین کا در کبد یم شوند و از لخته 
شدن خون ممانعت می کنند. اما سبزیجات تیره رنگ سرشار از ویتامین کا 
هستند و در صورت مصرف با داروهای رقیق کننده خون، با آنها تداخل ایجاد 
می کنند. در مورد زمان مصرف این سبزیجات، و در صورتی که از داروهای 

رقیق کننده خون استفاده می کنید، با پزشک تان مشورت کنید.

غذاها چطور در اثربخشی 
داروها نقش دارند؟

کدام تخم مرغ را بخریم و چرا؟

تخم مرغ قهوه ای یا سفید؟

گرچه از نظر تغذیه ای تفاوتی بین تخم مرغ های قهوه ای و سفید وجود ندارد، اما 
بسته به آنچه که مرغ تغذیه می کند می تواند در داشتن مواد مغذی تفاوت داشته 
باشد. تخم مرغ قهوه ای و تخم مرغ سفید طعم متفاوتی ندارند، مهم ترین چیز تهیه 

تخم مرغ تازه است.
قهوه ای یا سفید؟ وقتی نوبت به خرید تخم مرغ می رسد، شما احتمالًا از روی 
عادت انتخاب می کنید، اما حقیقت این است که رنگ تخم مرغ اهمیت زیادی 
ندارد. به گفته متخصصین، تخم مرغ های قهوه ای و تخم مرغ های سفید ممکن 
است متفاوت به نظر برسند، اما از نظر طعم، تغذیه و موارد استفاده یکسان هستند.

هیچ اختلاف چشایی و اختلاف غذایی وجود ندارد. تخم مرغ های قهوه ای دارای 
رنگدانه ای در پوسته هستند که تخم مرغ های سفید ندارند. به همین سادگی. در 
واقع نژادهای تیره تر تخم مرغ های تیره تر تولید می کنند در حالی که نژادهای سفید 

تخم مرغ های سفید می گذارند.
با این وجود، جنبه های دیگر سلامت مرغ، به ویژه آنچه که از آن تغذیه می شود، 

می تواند بر ارزش غذایی، طعم و بافت تخم مرغ، صرف نظر از رنگ، تأثیر بگذارد.
در اینجا آنچه شما باید در مورد تخم مرغ قهوه ای در مقایسه با نوع سفید بدانید و 

اینکه در خرید باید به دنبال چه مواردی دیگری باشید، آمده است:
چرا تخم مرغ های سفید در مقابل انواع قهوه ای هستند؟

برای درک اینکه چرا برخی تخم مرغ ها قهوه ای هستند، در نظر گرفتن نحوه تولید 
تخم مرغ ها مفید است. زرده تخم مرغ، تخمک مرغ، وارد مجرای رحمی می شود. 
همزمان با حرکت زرده، لایه هایی از جمله سفیده تخم مرغ و پوسته اضافه می شوند. 
این فرآیند برای همه تخم مرغ ها یکسان است، اما برای تخم مرغ های قهوه ای یک 
مرحله اضافی وجود دارد: در پایان فرآیند، رنگدانه ای به نام پروتوپورفیرین IX در 
مرغ های دارای پَرهای تیره به پوسته تخم مرغ اضافه می شود. رنگ تخم مرغ کاملا 
توسط نوع گونه مرغ تعیین می شود. با دیدن پرها یا نرمه گوش می توانید بگویید 
که یک مرغ چه رنگ تخم مرغی تولید می کند. برای مثال: به طور کلی، لایه های 
 New Hampshire Red یا Bovans Browns قهوه ای گونه با منشأ آمریکایی مانند
 Leghorn هستند، در حالی که لایه های سفید از گونه های با منشأ مدیترانه ای مانند

هستند.
چرا تخم مرغ های قهوه ای گران تر هستند؟

این دلیل است  به  امر  این  بیشتر تخم مرغ های فروخته شده سفید هستند. 
که نژادهایی مانند Leghorn کوچک تر هستند اما هنوز تخم مرغ زیادی تولید 

می کنند، بنابراین از نظر اقتصادی برای کشاورزان مقرون به صرفه است.
برای تغذیه و تولید دوازده تخم دارای یک لایه پوسته قهوه ای، خوراک بیشتری لازم 

است و این هزینه اصلی در پرورش تخم مرغ است.
به  تیره تر که معمولًا  از مرغ های  از تخم مرغ های قهوه ای  آنجا که بسیاری  از 
صورت آزاد پرورش می یابند هستند، اگر مشتری با برچسب »بدون قفس« روی 
تخم مرغ هایی که قهوه ای هستند مواجه شود، به یک مزرعه فکر می کند. این تصویر 

جامع می تواند مردم را برای پذیرش قیمت های بالاتر ترغیب کند.
در هنگام خرید تخم مرغ چه نکاتی را باید در نظر بگیریم؟

امروز، انتخاب گزینه های متنوع تخم مرغ برای خرید فراتر از سفید و قهوه ای 
است. در اینجا معنی برخی از برچسب های رایجی که در بسته بندی تخم مرغ در 

برخی کشورها که البته بعضی از آن ها در ایران هم موجود است، آورده شده:
· دسترسی آزاد )تخم مرغ محلی(: تخم مرغ هایی که دارای برچسب »دسترسی 
آزاد« هستند از مرغ هایی تهیه می شوند که در طول چرخه تخم گذاری دسترسی 

نامحدودی به غذا، آب و فضای باز دارند.
از  هستند  قفس«  »بدون  برچسب  دارای  که  تخم مرغ هایی  قفس:  بدون   ·
مرغ هایی هستند که دسترسی نامحدودی به غذا و آب دارند، به علاوه کمی فضا 

برای پرسه زدن.
· غنی شده با امگا ۳: این تخم مرغ از مرغ هایی است که رژیم غذایی با بذر کتان 
دریافت کرده اند که حاوی اسیدهای چرب امگا ۳ است. بنابراین تخم مرغ ها امگا ۳ 

بیشتری دارند اما بسیار کمتر از یک وعده ماهی است.
· ارگانیک: تخم مرغ های ارگانیک از مرغ هایی سرچشمه می گیرند که از یک 
رژیم غذایی کاملا ارگانیک استفاده شده اند. آن ها معمولًا به فضای باز نیز دسترسی 

دارند.
بسیاری از تخم مرغ های فروخته شده از جوجه هایی هستند که در قفس پرورش 
داده شده اند. این جوجه ها فضایی برای جابجایی دارند، اما بودن در قفس فقط با 
چند مرغ دیگر آن ها را در برابر نوک زدن خشن، که مرغ ها نسبت به یکدیگر انجام 

می دهند، محافظت می کند.
برخی از افراد ترجیح می دهند تخم مرغ های محلی یا آن ها که در حیاط خانه 
تولید شده توسط خانواده یا در مزرعه کوچک را خریداری کنند. این مرغ ها به همان 
اندازه تخم مرغ های تجاری تنظیم شده توسط سازمان غذا و دارو تحت خنک سازی 
قرار نمی گیرند. اگر یک کشاورز کمتر از ۳000 مرغ داشته باشد، نیاز به نگهداری 
تخم مرغ ها در یخچال ندارد، بنابراین افرادی که تخم مرغ محلی می خرند باید 
اطمینان حاصل کنند که آن ها در معرض آفتاب نمانده اند، که می تواند منجر به 
رشد باکتری ها از جمله سالمونلا شود. اگر تخم مرغ ها برای مدت زمان طولانی در 

معرض آفتاب قرار بگیرند، شما را در معرض مشکلاتی قرار خواهد داد.
جمع بندی

مهم ترین نکته، تهیه تخم مرغ تازه است. در حالی که آزمایش های چشایی نشان 
داده است اکثر افراد نمی توانند تفاوت بین تخم مرغ تازه یا تخم مرغی را که کمی 
قدیمی تر است تشخیص دهند، اما در بافت آن ها تفاوت وجود دارد. تخم مرغ های 
تازه هنگام پخته شدن نرم و پر می شوند، در حالی که تخم های کهنه صاف می شوند. 
برای به دست آوردن تازه ترین تخم مرغ ممکن، توصیه می شود از همه برچسب های 
فانتزی صرف نظر کنید. وقتی مردم می پرسند که بهترین تخم مرغ برای خرید کدام 
است؟ متخصصین به آن ها می گویند که وقتی وارد فروشگاه خواروبارفروشی شدید، 
به دنبال تخم مرغ با کمترین هزینه باشید. از آنجا که مصرف کنندگان از قیمت آگاه 
هستند، شما تخم مرغ تازه تری خواهید خرید. تخم مرغ با قیمت پایین تر هر روز 
فروخته می شود. اگر تخم مرغ معمولی خریداری می کنید، باید تخم مرغ هایی با 

عمر کمتر از 48 ساعت تهیه کنید.

مطالعات محققان آلمانی نشان می دهد؛

تاثیر ترکیب موجود در ریشه شیرین بیان 
در پیشگیری از کووید ۱۹

مطالعه محققان نشان می دهد که فیتوشیمیایی »گلیسیریزین« استخراج شده از 
ریشه شیرین بیان قادر به مهار کروناویروس است.

محققان دانشگاه پزشکی دیزبرگ آلمان در مطالعه ای جدید اثبات کردند که 
فیتوشیمیایی استخراج شده از ریشه شیرین بیان موسوم به گلیسیریزین قادر به 

مهار کروناویروس است.
در این مطالعه، محققان عصاره ریشه شیرین بیان را به خاطر فعالیت خنثی کننده 

در مقابله با کروناویروس مورد مطالعه قرار دادند.
تیم تحقیق ترکیب فعال گلیسیریزین را شناسایی کرد و به مکانیسم خنثی سازی 
ویروسی آن پی برد. آنها دریافتند این ترکیب کروناویروس را از طریق مهار پروتئاز 

اصلی ویروس خنثی می کند.
از اینرو محققان، گلیسیریزین را یک ترکیب ضدویروسی بالقوه برای درمان کووید 
۱9 می دانند. به گفته محققان، غلظت این عصاره استخراجی کمتر از مصرف 
عادی آن به شکل چای است از اینرو چای ریشه شیرین بیان می تواند گزینه خوبی 

برای مصرف به عنوان یک مکمل باشد.
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عباس جعفری 

تبدیل  ظرفیت  توان  می  را  اجتماعی  آوری  تاب 
و تحول، تطبیق و سازگاری و توان مقابله با تنش و 
بحرانهای اجتماعی نامید. مهاجرت کنترل نشده 
و بی رویه، علاوه بر مشکلات اجتماعی، اقتصادی 
و سیاسی که دارد مستلزم تغییراتی خاص است که 
مطابقت و سازگاری با آنها اغلب مشکلاتی را برای 
فرد و جامعه هدف ایجاد می کند. به عبارتی علاوه 
بر اینکه مهاجرت در برنامه ریزیهای کلان اقتصادی، 
سیاسی و اجتماعی شهر مشکلاتی را ایجاد می کند، 
شهرنشیني لجام گسیخته، وبی ضابطه گسترش 
حاشیه نشیني و در ادامه فقر، اتلاف منابع و انرژي را 
به دنبال دارد که در قالب کاهش تاب آوری اجتماعی 
نیز،  زیستی  بحث محیط  در  کند.  پیدا می  نمود 
و  به غذا  روزافزون  نیاز  و  رویه جمعیت  افزایش بي 
منابع جدید انرژي، سبب بهره برداري مفرط و غیر 
منابع طبیعي می شود،  اندوخته هاي  از  اصولي 
رخدادي که عوارض آن در زیست اقلیم هاي خشك 
و نیمه خشك از جمله استان قم به دلیل حساسیت و 
شکنندگي بالاي آن ها، به مراتب گسترده تر و جبران 
ناپذیرتر مي نماید. استان قم در سرشماری عمومی 
نفوس و مسکن ۱۳9۵ کشور دارای جمعتی حدود 
یک میلیون سیصد هزار نفر بوده است که از این 
درصد  و 4/8  شهری  نقاط  در  تعداد 9۵/۲درصد 
در نقاط روستایی سکونت داشته و بقیه غیر ساکن 
بوده اند، این در حالی می باشد که در همان سال 
بوده  درصد  کشور 74  کل  در  شهرنشینی  نسبت 
آبادی   ۳6۱ از  سرشماری  همین  طبق  بر  است. 
استان قم ۱۳7 روستا بدون سکنه می باشد که 80 
روستای آن در بخش مرکزی قرار دارد. میزان رشد 
مسکن  نفوس  سرشماری  آمار  اساس  بر  جمعیت 
و  است  شده  لحاظ  ۲/۲6درصد   ،  ۱۳9۵ سال 
بسیاری از روستاهای قم با کاهش جمعیت مواجه و 
متروکه شده اند و این جمعیت به شهر مهاجرت کرده 
اند، به طوی که استان قم یکی از مهمترین استان 
های مهاجر پذیر کشور بوده است و بر اساس آخرین 
سرشماری نفوس و مسکن از آبان ماه ۱۳90 تا آبان 
۱۳9۵، 778۱۳نفر محل اقامت خود را در داخل 

استان تغییر داده و یا از خارج کشور وارد شده اند. 
براساس آخرین جابجایی انجام شده، 8/6درصد از 
کل مهاجران، از شهرستان محل سرشماري)عمدتا 
مهاجرت روستائیان به شهر(، 8۲/۱ درصد از سایر 
استان ها و 8/۱ از خارج از کشور بوده است، محل 
اقامت بقیه اظهار نشده است. قم از جمله شهرهایی 
می باشد که بیشترین مهاجرت را در بین مناطق 
کشور طی سه دهه گذشته داشته است و جزو رده 
های نخست بالاترین درصد رشد جمعیت حاصل 
غیر  برداری  الگو  باشد.  در کشور می  مهاجرت  از 
اصولی و نادرست از سایر کلانشهر ها سبب شده 
است در بسیاری از مناطق حاشیه شهری و محله 
های جدید، به جهت ساکن شدن جمعیت مهاجر، 
باشد.  اجتماعی  های  آسیب  از  بسیاری  شاهد 
توسعه شهری به عنوان یک مفهوم فضایی، به معنی 
تغییرات در کاربری زمین و سطوح تراکم جهت رفع 
نیازهای شهر در زمینه مسکن، حمل و نقل، اوقات 
فراغت، تامین غذا و ... تعریف کرد. چنین توسعه ای 
زمانی پایدار خواهد بود که در طول زمان، شهری از 
نظر محیط زیستی قابل سکونت و زندگی، از نظر 
اقتصادی بادوام و از نظر اجتماعی همبسته باشد. 
از محیط  پایدار، حفاظت صرف  توسعه  از  منظور 
زیست نیست، بلکه مفهوم جدیدی از رشد اقتصادی 
است که عدالت و امکانات زندگی را برای تمام مردم 
شد  ذکر  آنچه  به  توجه  با  کند.  فراهم  منطقه  آن 
مناطقی که در قم توسعه یافته اند، عملا مصداقی از 
حاشیه نشینی می باشد که شاخص های لازم برای 

حفظ و ماندگاری یک جامعه تاب آور را ندارد.
عدم توجه بـه هنجارهـا و باورهـای جامعه توسط 
جامعه انسانی مهاجر، بخصوص مسائل مذهبی، 
فرهنگی و اجتماعی، چـالش هـایی بـا نظـام های 
داشت.  خواهد  همراه  به  را  شهر  بر  حاکم  ارزشی 
مهاجرت جمعیت سرریز کلانشهرهایی مانند تهران 
که دیگر توان مالی لازم برای زندگی در پایتخت را 
ندارند، نمود این تقابل و تضاد فرهنگی در گستره 
شهری قم را طی سالهای اخیر مشهودتر کرده است 
و پیامدهای آن در افزایش مقایسه آمار ناهنجاری 
در  اجتماعی  کننده  نگران  و  های هشدار دهنده 
شهر نمود داشته است. بررسی های صورت گرفته 

دختران  متکدیان،  بحث  در  بهزیستی  مراکز  در 
فراری و کودکان خیابانی، بیانگر این است که بیشتر 
این افراد از سایر استانهای کشور به قم مهاجرت 
نموده اند و در واقع قم سرریز آسیب های اجتماعی 
استان های دیگر می باشد. این آسیبهاي اجتماعي 
پدیده هایي واقعي، متغیر، قانونمند و قابل کنترل و 
پیش گیري اند. کنترل پذیري آسیبهاي اجتماعي 
شناخت علمي آنها را در هر جامعه اي براي پاسخ به 
پرسشهاي نظري و عملي و کاربردي از ایده ها و یافته 
هاي علمي تولید شده در برنامه ریزي هاي کوتاه و 
بلند مدت براي مقابله صحیح با آسیبهاي اجتماعي، 
را  آنها  پیدایش  و  گسترش  از  پیشگیري  یا  درمان 

ضروري و پر اهمیت مي سازد.
با توجه به اینکه انگیزه و محوریت مهاجرت به شهر 
مذهبی قم، باید آموزش علوم اسلامی باشد، به دلیل 
عدم توجه صحیح و کارشناسانه مسئولین در طول 
سالیان گذشته به رسالت اصلی این شهر در پرورش 
مبلغ و توسعه زیر ساخت های لازم در راستای ترویج 
از  کثیری  جمعیت  باشد،  اسلامی  علوم  صحیح 
استان های دیگر به این شهر مهاجرت کرده اند که 
از نخبگان مناطق خود نبوده و با هدف تحصیل 
در علوم دینی نیز به این شهر مهاجرت نکرده اند. 
مهاجرانی که اغلب در بخــش غیررســمی اقتصـاد 
از ثبـات شـغلی، بی بهره و دارای  بـوده و  شـاغل 
فاقـد  غالبــا  و  انــد،  خدماتی  پارازیــت  مشــاغل 

مهـارت بـوده و درآمـدی پاییـن دارنـد. 
هر نقطه شهری که فاقد استاندارد های خدمات و 
زیر ساخت های پایدار شهری باشد حاشیه تعریف 
می شود. حاشیه نشینان به دلیل اینکه در میان خود 
از همبستگی اجتماعی ضعیفی برخوردار هستند، 
دولت را نماد مدیریت جامعه می دانند. بسیاری از 
مناطق قم که بیشترین جمعیت مهاجر را در خود 
های  ساخت  زیر  نداشتن  دلیل  به  اند  داده  جای 
پایدار شهری جزو مناطق حاشیه تعریف می شوند، 
جامعه انسانی این مناطق نمی تواند تاب آور باشد 
زیرا بقاي شهرها به عنوان سیستم هاي اجتماعي 
خدمات  و  طبیعي  منابع  به  وابسته  اکولوژیکي 
اکوسیستمي است که از آن بهره مي گیرند و براي 
بقاء خود مصرف مي کنند، درك تاب آوري در محیط 
زیست شهري نیاز به درك بین رشته اي و تحلیل 
در مقیاسهاي مختلف دارد لذا انجام مطالعاتی در 
حوزه مدیریت شهری قم در این مورد ضروری است. 
زماني که شهر بطور همزمان قادر باشد تا توازن بین 
کند،  برقرار  انساني  و  اکوسیستمي  عملکردهاي 
انعطاف پذیر باشد و قدرت انطباق در شرایط عدم 
باشد،  را داشته  رویدادهاي غیرمنتظره  و  قطعیت 
آنها  روي  و  حفظ  را  بالقوه  و  موجود  هاي  فرصت 
آور است.  سرمایه گذاري کند، در آن صورت تاب 
بــه دلیــل مشــکلات اقتصــادی، بیکاری و فقــر 
مزمـن، اسـتعداد رشـد آسـیبهای اجتماعـی از جمله 
انحرافــات و ناهنجاری، بزهــکاری ازدواج های بین 
فرهنگی و مسائل و مشکلات پس از ازدواج و طلاق و 
خشــونت در ســکونتگاههای حاشیه شهر و شهرک 
ها و محله های جدید در این مناطق بیــشتر می 
باشد، لذا مدیریت و کنترل مهاجرت و ارتقاء شاخص 
های پایداری در این مناطق کلانشهر قم، توجه پیش 

از پیش مسئولین استانی را می طلبد.
برنامه ریزی محیط زیست

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد

تولید34 عنوان کتاب با موضوع
 سردار سلیمانی 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: قم با تولید و انتشار ۳4 عنوان 
کتاب با موضوع سردار سلیمانی پس از تهران دومین استان کشور در زمینه فعالیت 

های انتشاراتی و مکتوب در ارتباط با این شهید بزرگوار است.
سید موسی حسینی کاشانی شامگاه چهارشنبه در یکصد و نود و پنجمین جلسه 
شورای فرهنگ عمومی قم در تالار شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قم اظهار داشت: برخی از این کتاب ها به علت استقبالی که از آنها صورت گرفته 

به چاپ سی و پنجم تا چهلم رسیده است.
حسینی کاشانی همچنین با اشاره به تولید بیش از ۱0 سرود با موضوع سردار 
سلیمانی در قم افزود: یک بازی ویژه کودکان نیز با همین موضوع توسط استان 
تولید شده است. وی با اشاره به برخی از برنامه های فرهنگی پیش بینی شده 
از سوی ارشاد استان جهت معرفی بیش از پیش شهید سلیمانی گفت: تبیین 
جایگاه شهید سلیمانی در مطبوعات و رسانه ها، تولید محصول های فرهنگی 
سلیمانی،  شهید  ویژه  نمایش  کوتاه،  فیلم  انیمیشن،  کتاب،  قبیل  از  هنری 
نامگذاری خیابان ها و میادین و تبلیغات شهری، برگزاری نشست های علمی 
توسط مراکز دانشگاهی پیرامون شخصیت شهید سلیمانی، سفارش پایان نامه، 
اعلام فراخوان های ادبی، شعر و هنرهای تجسمی، تولید برنامه های تلویزیونی 
خاص شهید، معرفی شهید سلیمانی از طریق کانون های فرهنگی هنری مساجد 
برای نمازگزاران و قشر خاص، تولید محصول های ویژه کودک و نوجوان با رویکرد 
معرفی شهید، تولید محتوی در فضای مجازی و ساخت اپلیکیشن معرفی شهید، 
برگزاری مسابقه کتاب خوانی توسط نهاد کتاب خانه های عمومی، برنامه های 
وقف، برنامه های ویژه برای دانش آموزان و دانشجویان و انجام برنامه های مردمی 
با اسم سردار از جمله این برنامه ها است. مدیرکل اوقاف و امور خیریه قم نیز در 
این جلسه با بیان اینکه سال قبل پیشنهاد تشکیل بنیاد علمی پژوهشی وقف با نام 
سردار سلیمانی از طرف اوقاف قم داده شد افزود: هدف از این بود که با توجه به 

محبوبیتی که سردار سلیمانی دارد وقف علمی را رواج دهیم.
حجت الاسلام و المسلمین عباس اسکندری گفت: امروز مسائل علمی و تولید 
علم و فن آوری از مسائل بسیار مهمی است که این پرچم را رهبر معظم انقلاب 
بلند کرده و ما نیز وظف داریم در راستای منویات رهبری این حرکت را ادامه دهیم.

مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم نیز با بیان اینکه در حوزه 
تبلیغات شهری بیش از استانداردهایی که موظف به انجام آن هستیم اقدام کردیم 

گفت: در قم بیش از ۱00 سازه برای تبلیغات شهری در حال آماده سازی است.
ابوالقاسم مقیمی گفت: در ۱60 ایستگاه اتوبوس قم سازه هایی در حال آماده 
سازی است که یک سوم آن به تبلیغ ایثار و شهادت، یک سوم به تبلیغ در حوزه 
فرهنگ شهروندی و یک سوم نیز به تبلیغ در مورد امر به معروف و نهی از منکر 
و موضوع حجاب و عفاف اختصاص دارد. مدیرعامل سازمان فرهنگی شهرداری 
قم با اشاره به تولید پادکست صوتی ۱۳ قسمتی خاتم سلیمانی با موضوع زندگی 
سردار سلیمانی گفت: برگزاری مسابقه عکاسی از تصاویر تشییع شهید سلیمانی 
نیز از برنامه های حوزه فرهنگی شهرداری قم پیرامون این شهید است که ۲۵ 
عکاس ایرانی و عراقی عکس های خود را ارسال کردند و این نمایشگاه به چهار 

زبان فارسی، عربی، انگلیسی و اردو در 6 کشور در حال اکران است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم:

تقاضای صدور پروانه ویلایی
 کاهش یافته است

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: قیمت املاک در قم به قدری گران 
شده که تقاضای صدور پروانه برای ویلایی به شدت کاهش یافته است.

"حسن صبوری" شامگاه چهارشنبه در جلسه شورای فرهنگ عمومی قم در 
تالار شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم اظهار داشت: درخواست 
آپارتمان نشینی در قم افزایش پیدا کرده است. صبوری افزود: قیمت زمین و 
همچنین قیمت ساخت مسکن به گونه ای شده که به ناچار تمام شهر قم تبدیل به 

آپارتمان می شود و باید با هم اندیشی این مشکل ها به حداقل برسد.
عضو شورای اسلامی شهر قم نیز در این جلسه وجود 40 هزار واحد مسکن مهر 
در قم را از نشانه های بارز گسترش آپارتمان نشینی در قم دانست و گفت: یکی 
از فرهنگ هایی که آپارتمان نشینی ایجاد کرده بی خبری از همسایه است و این 
معضل بیش از هر چیز ناشی از سیاستگذاری های غلط مدیریت شهری است 
که در آپارتمان سازی بدون مطالعه کاری را پیش بردیم که می توانستیم جلوی 
آن را بگیریم. حجت الاسلام سید محمد آتش زر افزود: در حال حاضر در بیشتر 
آپارتمان ها به دلیل نبودن فضای کافی امکان برگزاری نماز جماعت، مهمانی ها و 
روضه های خانوادگی وجود ندارد. آتش زر با بیان اینکه شناخت ساکنان آپارتمان 
ها از یکدیگر باعث پایبندی آنها به حیا، عفت و مسائل اخلاقی می شود گفت: در 
این خصوص ما با یک سونامی مواجه هستیم و اگر فکری نکنیم با مشکل های 
بیشتری رو به رو خواهیم شد. عضو شورای شهر قم گفت: شورای فرهنگ عمومی 
باید با مصوبه ای شورای شهر و شهرداری را مکلف کند که ایجاد یک فضایی که در 
آن امکان انجام میهمانی و برگزاری نماز جماعت و روضه باشد را در لابی آپارتمان 
ها و مجتمع های مسکونی که از واحدهای زیادی تشکیل شدند اجباری کند. در 
این جلسه همچنین طرح ها و برنامه های پیشنهادی در خصوص ارتقا فرهنگ 
آپارتمان نشینی و رعایت حقوق همسایه جهت انتقال به هیات اندیشه ورز که در 

این زمینه تشکیل شده به بحث و تبادل نظر گذاشته شد.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم :

دبستان سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
افتتاح شد

دبستان ۱۲ کلاسه سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی به مساحت ۲ هزار و ۳40 
مترمربع روز پنجشنبه طی آیینی با حضور مسئولان استانی در قم به بهره برداری 

رسید.
در حاشیه این آیین گفت: این دبستان دارای ۱0 اتاق اداری و جانبی و چهار 
سالن و کارگاه است. محسن پورگلیان افزود: زیربنای ساختمان اصلی ۲ هزار و 

۱0۳ و کل زیربنای این مجموعه ۲ هزار و ۲40 مترمربع می باشد.
وی خاطرنشان کرد: در سال جاری تاکنون پنج طرح آموزشی و پرورشی احداث 
شده که شامل ۳۲ کلاس درصد و فضاهای جانبی مربوطه و حدود 6 هزار مترمربع 
زیربنای فضای آموزشی است. وی اضافه کرد: تا پایان سال نیز 6 طرح آموزشی و 
پرورشی با 4۵ کلاس درس و حدود 9 هزار مترمربع زیربنای آموزشی به مجموع 
فضاهای آموزشی استان قم اضافه خواهد شد. پورگلیان بیان کرد: در دولت های 
یازدهم و دوازدهم حدود ۱90 فضای آموزشی با حدود ۲۲0 هزار مترمربع زیربنا به 

مجموع فضاهای آموزشی، پرورشی و ورزشی آموزش وپرورش استان اضافه  شد.
وی  افزود: در شهریورماه امسال هفت طرح آموزشی شامل پنج مدرسه و ۲ 
کارگاه فنی و حرفه ای با اعتبار ۳00 میلیارد ریال در این استان به بهره برداری رسید 
که شامل 9 هزار و ۲00 مترمربع زیربنا با ۵۳ کلاس درس است. وی اضافه کرد: 
با توجه به این که ۲0 طرح آموزشی و ورزشی نیز در دست احداث است، با اتمام 
این طرح ها،  فضاهای ساخته شده در دولت های یازدهم و دوازدهم به ۲۱0 باب 
با حدود ۲8۵ هزار مترمربع افزایش می یابد. مدیرکل نوسازی،  توسعه و تجهیز 
مدارس قم گفت: از تعداد ۲۱0 فضای آموزشی، ۱07 باب مدرسه با یک هزار و 
۵09 کلاس درس و ۱0۳ باب فضاهای ورزشی، فرهنگی و کارگاهی است. وی 
در ادامه با بیان این که به ازای هر دانش آموز 4.۲ مترمربع فضای آموزشی در قم 
موجود است،  بیان کرد: سرانه دانش آموزی به طور میانگین در کشور ۵.۲۱ و سرانه 
استاندارد 8.۳9 مترمربع است. پورگلیان افزود: برای دستیابی به سرانه میانگین 
به معنای ساخت ۱00  آموزشی  باید ۲۵0 هزار مترمربع فضای  سطح کشور 
مدرسه ۱۲ کلاسه جدید و برای دستیابی به سرانه استاندارد باید حدود یک میلیون 
مترمربع فضا ایجاد شود. وی خاطرنشان کرد: سالانه باید ۳۳۳ کلاس درس در 
قالب ۲8 مدرسه احداث شود تا پاسخگوی دانش آموزان جدید در هر سال باشیم.

آیت الله سعیدی در دیدار رئیس سازمان بازرسی کل کشور:

مقابله با منکرات بر موضوع جمعیت 
اثرگذار است

 تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: مقابله با فحشا در موضوع 
جمعیت نیز تاثیر گذار است چرا که وقتی منکرات رواج پیدا می کند شوق جوانان به 

تشکیل خانواده از بین می رود.
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار رئیس سازمان بازرسی کل کشور که صبح 
پنجشنبه در حرم مطهر حضرت معصومه )س( برگزار شد با تاکید بر جایگاه ویژه و 
خاص شهر قم گفت: از شما و همه مسئولین انتظار داریم یک نگاه خاص به شهر قم 
داشته باشید. وی با تقدیر از اقدامات آیت الله رئیسی در قوه قضائیه گفت: پرداختن 
به ترک فعل ها بسیار موضوع حساس، ویژه و قابل تقدیری است که در این دوره 
دنبال می شود و الحمدلله حس امید در بین مردم فراتر از شعار و در مقام عمل درباره 
اقدامات قوه قضائیه شکل گرفته است. تولیت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه 
)س( اقدامات و پیگیری سازمان بازرسی کل کشور درباره سند عفاف و حجاب را 
بسیار مهم ارزیابی کرد و گفت: مقابله با فحشاء در موضوع جمعیت نیز تأثیر گذار 
است چرا که وقتی منکرات رواج پیدا می کند شوق جوانان به تشکیل خانواده از بین 
می رود. وی افزود: از افتخارات نظام است که قوه قضائیه در دوره آیت الله رئیسی 
خوش درخشیده و مردم امید و دل بسته اند و ان شاالله اقدامات ماندگاری در دوره 

مسئولیت خود انجام دهید و باعث خشنودی قلب امام زمان و امام و شهدا شوید.
 رییس سازمان بازرسی کل کشور تاکید کرد

الزام پاسخگویی مدیران حتی پس از پایان مسئولیت
 رئیس سازمان بازرسی کل کشور نیز دراین دیدار  گفت: هشدار لازم به مدیران 
داده شده تا نسبت به عملکردشان چه در دوره مسئولیت و حتی پس از پایان آن باید 
پاسخ دهند. حجت الاسلام والمسلمین درویشیان با اشاره به در پیش بودن سالروز 
شهادت سردار سلیمانی، وی را نماد مقاومت و قهرمان ملی دانست و گفت: ان شالله 
سربازان ولایت انتقام این جنایت ننگین را خواهند گرفت و خون پر برکت این شهید 
نیز همچون حیات پر برکتش باعث ریشه کنی آمریکا و صهیونیسم از منطقه خواهد 
شد. وی با اشاره به اقدامات اخیر قوه قضائیه و این سازمان تصریح کرد: یکی از 
آسیب ها و خسارت های جبران ناپذیر کشور ناشی از ترک وظایف مسئولین است و 
بر همین اساس رسیدگی به ترک فعل ها جزو رویکردهای جدید ماست. به مسئولین 
هشدار دادیم نسبت به وظایفشان آن هم در دوره مسئولیت و حتی پس از اتمام آن 

باید پاسخگو باشند.
حمایت از مدیران پاکدست و با کارنامه مثبت

رئیس سازمان بازرسی کل کشور با اشاره به اقدامات اداره کل بازرسی استان قم 
در زمینه حمایت از تولید و سرمایه گذاری گفت: قم به واسطه بارگاه متبرک حضرت 
فاطمه معصومه )س( و حرم اهل بیت )ع( باید در همه زمینه ها و به ویژه مسائل 
فرهنگی و اجرای عفاف و حجاب و امر به معروف و نهی از منکر در کشور نمونه و 
الگو باشد. وی با تاکید بر اهمیت از بین بردن بسترهای فساد گفت: در بحث مبارزه 
با فساد هیچ خط قرمز و مانعی برای قوه قضائیه وجود ندارد. درویشیان درباره 
اقدامات این سازمان در زمینه نظارت بر اجرای سیاست های کلی جمعیت گفت: 
علاوه بر پیگیری هایی که از طریق وزارت بهداشت و درمان در خصوص غربالگری 
بانوان باردار و جلوگیری از سقط جنین های غیر ضروری داشته ایم، رایزنی هایی 
با مجلس شورای اسلامی و کمیسیون های تخصصی داشته ایم و در همین راستا 
موادی در خصوص سیاست های کلی جمعیت در کمیسیون به تصویب رسیده 

است.
پیگیری بی توجهی به سند عفاف و حجاب

وی در خصوص سند عفاف و حجاب مصوب شورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح 
کرد: بیش از ۱00 مورد از تکالیف شورای عالی انقلاب فرهنگی در خصوص سند 
عفاف و حجاب مغفول مانده و هیچ اقدامی در این باره نشده که به همکاران تاکید 
کرده ایم این موارد را دنبال کنند. عضو شورای عالی قضائی با بیان اینکه مردم قم از 
سختی دسترسی به آب شیرین و شرب رنج می برند، گفت: بازرسی کل استان قم 
پیگیری زیادی در زمینه رفع این مشکل داشته است. انشاالله ظرف چند ماه آینده 

تصفیه خانه قم تکمیل و آب شرب تأمین خواهد شد.

معاون سازمان حفاظت محیط زیست استان قم مطرح کرد

تناقضات قانونی عامل نابودی
 فضای سبز شهرها

 معاون سازمان حفاظت محیط زیست استان قم گفت: تناقضات موجود در 
»مقررات اراضی کاربری فضای سبز و پارک ها« باعث نابودی روز افزون باغ ها برای 

حرکت به سمت کاربری های با درآمد بالا می شود.
سیداحمد شفیعی با اشاره به اهمیت حفظ زیست بوم شهرها و ضرورت توجه به 
اقلیم شهرها در توسعه فضای سبز گفت: زیست بوم شهرها بر اساس اصل پنجاه 
قانون اساسی باید به گونه ای باشد که نسل حاضر و نسل آینده در آن رشد کامل 
و حیات رو به رشدی را تجربه کنند. وی افزود: باید شهرسازی ها را طوری انجام 
دهیم که انسان بتواند در محیطی که زندگی می کند، خواسته های خود را به راحتی 
برطرف کند و فضای سبز یکی از مؤثر ترین موارد تأثیرگذار بر زندگی و روحیات 
انسان ها است. معاون فنی سازمان حفاظت محیط زیست قم با اشاره به مشکلات 
موجود برای اجرای الگوی مناسب فضای سبز در قم گفت: اگر شما عکس های 
سال ۱۳4۵ قم را مشاهده کنید، خواهید دید که مساحت مسکونی شهر قم به 
۲000 هکتار هم نمی رسید و مابقی مساحت قم را زمین های زراعی و باغات تشکیل 

می دادند، ولی الان این زمین ها به کمتر از ۵00 هکتار رسیده است.
وی با انتقاد از اینکه تناقضات موجود در »مقررات اراضی کاربری فضای سبز و 
پارک ها« سازمان های مدیریت شهری وضعیت را به سمت نامناسبی پیش می برد، 
افزود: امروز اگر فردی باغ خود را بایر کند و از بین ببرد، حق ساخت سازه های 
مسکونی را دارد و فردی که از باغ خود مراقبت کرده، حق ساخت و ساز، تغییر 
کاربری و حتی فروش را هم ندارد و همین باعث از بین رفتن و نابودی روز افزون 

باغ ها در ایران برای حرکت به سمت کاربری های با درآمد بالاتر می شود.
سیداحمد شفیعی با بیان اینکه قوانین سازمان های مدیریت شهری باعث شدند تا 
شهرها فضای سبز و پوشش گیاهی خودشان را از دست بدهند گفت: متأسفانه این 
قوانین و ساختار در بیش تر استان ها نهادینه شده و هر چند سازمان های مدیریت 
شهری حفظ و نگهداری فضای سبز را جز سیاست های کاری خود قرار داده اند، اما 
به خاطر هزینه های این کار تمایل ذاتی و علاقه ای به انجام آن ندارند.وی در ادامه 
افزود: درست است که مدیران اجرایی مقصر هستند، ولی بالاتر از مدیران اجرایی 
قانون است که کار را مدیریت می کند و شک نکنید که اصلاح این امور ضروری است 
و برای حل و اصلاح این امور نیاز به نظر کارشناسانه و ریشه یابی دقیق داریم که تازه 
بعد از آن در بحث قانون گذاری لحاظ شود. رمعاون فنی سازمان حفاظت محیط 
زیست قم با اشاره به وضعیت نابسامان فضای سبز قم گفت: قرار نیست اگر یک 
گیاه در یک اقلیم خاص سازگار بوده است، آن گیاه را در تمام نقاط و اقلیم های 
مختلف کشور استفاده کنیم چرا که این حرکت باعث به هم ریختن زیست بوم آن 
منطقه می شود. وی در پایان با بیان اینکه مسؤولان به خودشان زحمت نمی دهند تا 
یک گیاه سازگار با اقلیم گرم و خشک قم را مورد مطالعه قرار دهند افزود: باید گیاهان 
و پوششی که مناسب اقلیم قم و مناطق خشک ایران است را پیدا و مورد استفاده 
قرار دهیم تا روند فعلی باعث نابودی و از بین رفتن فضای سبز قم و منابع آبی نشود.

اجتماعی

ایام  در  والدین  همراهی  خصوص  در  آموزشی  برنامه ریزی  حوزه  کارشناس  یک 
امتحان های مجازی گفت: والدین باید تنها نقش یک تسهیل گر را داشته باشند و هیچ 

گونه دخالتی در محتوای آن نکنند.
دکتر لیلا سلیقه دار با اشاره به ضرورت حضور والدین در ایام امتحانات آنلاین و تغییر 
نوع همراهی آنها با فرزندان گفت: اتفاق مهم در ایام آموزش و امتحانات آنلاین این 
است که والدین بدانند در موقعیت های گوناگون زندگی فرزندان علاوه بر وظایفی که 
دارند می بایست نوع همراهی خود را در موقعیت های گوناگون تغییر دهند. این بدان 
معناست که والدین باید در چنین شرایطی موقعیت شناس باشند. همچنین اگر رخداد 
منحصر به فردی در زندگی فرزند مانند امتحانات مجازی رخ داد، نوع حضور و نقش 
خود را کمی متفاوت از دیگر همراهی ها ایفا کنند. بنابراین همراهی در ایام امتحانات 
مجازی یک نیاز است که باید به شکلی متفاوت از همراهی در طول سال تحصیلی باشد.
این مدرس و پژوهشگر حوزه آموزش با تاکید بر همراهی والدین در شرایط متفاوت 
آموزش مجازی افزود: شرایط تازه آموزشی برای والدین ایجاد سوال کرده است، که 
چگونه فرزندان خود را در ایام امتحانات همراهی کنند. زیرا هر ساله اولیا در جلسات 
امتحان فرزندان خود و همچنین در دقایق قبل و بعد امتحان به عنوان دو زمان حیاتی 
حضور نداشته اند. اما اکنون والدین علاوه بر طول تحصیل در تمام جریان امتحان 
فرزندان خود شرکت دارند. این مساله باعث شده امسال والدین شکل  همراهی خود 
را در ایام امتحانات تغییر و فشار بسیاری را متحمل شوند. باید اشاره کرد که این مساله 
ممکن است آنها را به بیراهه بکشاند. مانند اتفاقی که در برگزاری اولین امتحانات مجازی 
خرداد ماه گذشته رخ داد. متاسفانه در آن زمان آگهی های مختلفی برای گرفتن معلم 
خصوصی برای زمان و ساعات خاص دیده می شد. ما پس از جستجو در این موضوع 
متوجه شدیم والدین خواستار معلمی هستند که به جای فرزند آنها امتحان دهد. 
متاسفانه والدین این را نوعی همراهی و راهنمایی فرزند می دانند. این رفتار در نتیجه 
نداشتن تعریف درست از همراهی است. والدین باید آگاه باشند که در زندگی فرزندان 
گلوگاه های لازم و ضروری وجود دارد و نقش آنها در این مسیر به عنوان پدر یا مادر 
شناخت بهتر استعداد های درونی فرزندان و همراهی کردن آنها با استعداد ها و توانایی 

ها است. این عملکرد باعث خواهد شد فرزند ما انسان قابلی باشد.
سلیقه دار در ادامه یادآور شد: والدین باید حد و مرز هایی را در همراهی کردن فرزند 
رعایت کنند.زیرا این مساله نقش اساسی در ایجاد علاقه مندی و دنبال کردن یادگیری 
خواهد داشت. اگر آموزش مجازی با شیوه های غلطی همراه باشد، فرزندان بعد از 
رفتن به مدرسه آموزش را ضروری ندانسته و خود را موظف به یادگیری عمیق نمی دانند. 
همچنین زمانی که والدین تنها به نکته پایانی توجه می کنند و نتیجه گرا هستند فشار 
بسیاری به خود وارد می کنند. این نشانه عدم آگاهی والدین در اهمیت فرآیند تحصیل 
است. ما باید بدانیم فرآیند هم به اندازه نتیجه اهمیت دارد. علاوه بر تمرکز داشتن بر 
نتیجه، مسیر رسیدن به نتیجه نیز باید توجه ویژه داشت. بنابراین تعریف، امتحان نیز 
محتوای فرآیند است و نقطه پایانی نیست. والدین  باید در فرایند آموزش از ابتدا نوع 
همکاری خود را تعیین و با رسیدن به نقطه ای مثل امتحان این آگاهی را داشته باشند 
که نقش خود را گاهی کمی تغییر دهند؛ نه اینکه نقش خود را به کل عوض و رفتار یک 
منجی را داشته باشند. در نظام آموزشی قدیم متاسفانه همراهی و حمایت نتیجه محور 
بود و به فرایند اهمیت داده نمی شد. اما امروز باید بدانیم لحظه حال بسیار اهمیت دارد 

و اگر درست چیده شود نتیجه خود به خود درست خواهد شد.

به صورت کلی اگر مدارس به فکر تغییر موضع نسبت به آنچه که به آن اقتضای آموزش 
مجازی می گوییم اقدام نکرده باشند و ارزشیابی مثل سال های قبل اتفاق افتد. باید 
قبول کرد در صورت اشتباه والدین، مدرسه مقصر خواهد بود. زیرا باید شیوه ارزشیابی 
خود را تغییر می داد. البته باید اشاره کرد ارزشیابی در آموزش مجازی در همه جای 
دنیا و در همه ی سطوح مفهوم متفاوتی دارد. ارزشیابی باید در ایستگاه های مختلف 
و در طول جریان تحصیل دنبال شود. بنابراین اگر بیراهه ای وجود داشته باشد مطالبه 

والدین و تغییر عملکرد مدرسه می تواند تاثیرگذارباشد.
وی با تاکید بر نقش والدین به عنوان تسهیلگر  گفت: به صورت کلی یکی از مهمترین 
اتمسفر مثبت روانی فرزندان و  امتحانات نگه داشتن  ایام  والدین در  همراهی های 
خانواده به عنوان مهمترین رسالت است. به عنوان مثال در حضور فرزندان اختلافنظرها 
را مدیریت کنید تا به بحث و جدل کشیده نشود. این خود نوعی مهارت محسوب می 

شود، زیرا ما اختلاف نظر را به عنوان یک امر طبیعی به خوبی مدیریت کرده ایم.
از نکات مهم عدم تهدید کردن در ایام امتحانات است زیرا بسیار آسیب زا و ایجاد کننده 
فضای منفی است. تهدید هایی مانند )اگر تو امتحان را خراب کنی بعدا حسابت را 
می رسم( و یا جملاتی از این دست که جز حس معامله گری و ایجاد تنفر از آموزش و 
یادگیری نتیجه دیگری به همراه ندارد. راه کار بعدی القای توانایی است. در این مرحله 
باید توانایی های فرزند را به او یادآور شد. زیرا برای فرزند امتحان یک گلوگاه محسوب 
می شود. والدین در این مرحله باید توانایی های او را یادآور شوند و از جملات تشویقی 
نسبت به عملکرد های مثبت او مانند صبح زود بیدار شدن و یا وقت گذاشتن برای درس 
استفاده کنند. روش دیگر القا توانایی، تایید دادن است، این مساله به شدت به آماده 
شدن جریان و جو ذهنی فرد کمک می کند. قطعا در دل هر تاییدی به دنبال دیده 
شدن تلاش فرزند هستیم. بنابراین بهتر آن است والدین در ایام امتحانات با تایید کلامی 
فرزند خود را همراهی و بیشترین حمایت و همراه شدن و انرژی را در مسیر آموزش هزینه 
کنند. این متخصص حوزه تعلیم و تربیت در انتها به چگونگی همراهی در طول فرایند 
پرداخت و افزود: اگر کودک در دوره ابتدایی است رفتار باید در کل فرایند به شکلی باشد 
تا علاقه مند به یادگیری باقی بماند. زیرا این دوره پایه و اساس ایجاد علاقه به یادگیری 
است. هر گونه رفتار غلط در این دوره باعث عدم یادگیری درست تا سنین بالاتر خواهد 
شد.اما دوره متوسطه اول، زمان شناخت توانمندی ها در راستای رها سازی فرزند است. 
البته نه به معنای رها کردن خود فرزند بلکه از نظر تشخیص توانایی با قرار گرفتن در 
محیط و بودن با افراد است، زیرا این مساله به انتخاب رشته  او بسیار کمک خواهد کرد. 
اما در دوره متوسط دوم تقویت توانمندی ها و تمرکز بر پیشبرد و هدایت آنها است. بنابر 
این طبقهبندی باید تاکید کرد حضور و نوع همراهی والدین متناسب با هر دوره باید 
تغییر کند. نکته حایز اهمیت دیگر عدم موکول کردن یادگیری به زمان امتحان است. 
والدین باید با برنامه ریزی درست و اولویت بندی شده متناسب با توانایی فرزندان در 
طول دوره آنها را همراهی کرده و برای کم کردن اضطراب فرزندان از این شرایط جدید 
موقعیت شبیه سازی شده ای از امتحان مجازی رابرای انها ایجاد کنند. زیرا تفکر 
انتزاعی هنوز برای خیلی از دانش اموزان شکل نگرفته است و یا ارتباط خوبی با فضای 
مجازی ندارند. در نتیجه والدین باید شب امتحان فاصله خود را با فرزندان حفظ کرده و 
هیچ گونه مداخله محتوایی نداشته باشند. اما مداخله مهارتی مثل پایین آوردن آرامش 
و حمایت و اطمینان دادن و مهیا کردن امکاناتی مثل اینترنت برای کم کردن استرس 

فرزند لازم و ضروری است.

یک کارشناس حوزه برنامه ریزی آموزشی مطرح کرد

فصل امتحان های مجازی؛ چالش فرزندان و والدین

باید مهاجرت ها به قم مدیریت وکنترل شود 

تهدید تاب آوری اجتماعی کلانشهر قم 



5 اقتصادیشنبه -سیزدهم دی ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5188

دبیرکل انجمن لوازم خانگی:

تولیدکنندگان لوازم خانگی قادر به 
گران فروشی نیستند

دبیرکل انجمن لوازم خانگی گفت: درصورتی که مواد اولیه قابل تامین باشد، 
 ۱۲4 سامانه  در  قیمت ها  باید  زیرا  نیست،  گران فروشی  به  قادر  تولیدکننده 
وزارت صنعت ثبت شود و بر این اساس هرگونه ادعای افزایش خودسرانه قیمت  

لوازم خانگی فرافکنی است.
»عباس هاشمی« افزود: قیمت محصولات نهایی در صنعت لوازم خانگی ناشی 
از چند عامل از جمله قیمت مواد اولیه و هزینه های مترتب بر تولید از جمله قیمت 

انرژی، دستمزد و غیره است.
وی، به طور نمونه با اشاره به نحوه محاسبه قیمت ورق فولادی، یادآور شد:  قیمت 
این ماده اولیه بر اساس میانگین قیمت های جهانی برپایه شاخص »متال بولتن«، 
نرخ ارز و »حاشیه رقابت« تعیین می شود که مورد آخری با توجه به بازار مزایده، 

همواره دست کم ۱۵ درصد بالاتر از قیمت بورس است.
واحدهای  بسیاری  عرضه،  محدودیت  و  نبودن  کافی  به  توجه  با  گفت:  وی 
تولیدکننده لوازم خانگی به ناچار نیمی از نیازشان به ورق را از بازار آزاد تهیه می کنند، 

این قیمت ها درخصوص برخی دیگر از مواد و قطعات گاهی تا چند برابر است.
و  تولیدکنندگان  از  حمایت  سازمان  طرفی،  از  ادامه داد:  صنفی  مقام  این 
مصرف کنندگان نیز اجازه افزایش بیش از ۲۵ درصدی به تولیدکنندگان نداده 
است، بر این اساس هر واحد تولیدی به طور متوسط ۱۵ تا ۲0 درصد و در زمان 
کسادی بازار حتی با درصد سودهای تک رقمی به قیمت تمام شده خود برای 

مصرف کنندگان می افزایند.
واحدهای  از سوی  قیمت  افزایش  برای  آخرین درخواست  یادآوری کرد:   وی 
تولیدکننده مربوط به خردادماه امسال بود که ۲0 درصد برای تلویزیون و ۲۵ درصد 

برای یخچال فریزر و اجاق گاز اعمال شد.
لوازم خانگی و سازمان  انجمن  بین  تفاهمی  هاشمی خاطرنشان کرد: طی 
حمایت، برای تولیدکنندگان این حق ایجاد شده که با هر گونه افزایش قیمت 

نهاده ها و نرخ ارز، بتوانند تعدیل قیمت داشته باشند.
وی گفت: واحدهای تولیدکننده، هر گونه درخواست برای افزایش قیمت را از 
طریق این انجمن پیگیری می کنند و انجمن نیز به سازمان حمایت اعلام می کند.
زمان  از  لازم  زمان  مدت  اکنون  بیان داشت:  خانگی  لوازم  انجمن  دبیرکل 
درخواست برای اعلام قیمت های جدید تا بررسی، پذیرش و ابلاغ آنها کوتاه 
شده است، اما در یک ماه گذشته هیچ افزایش قیمتی از سوی تولیدکنندگان 

درخواست نشده است.

وزیر نیرو: 

تا پایان دولت ۱۰ میلیون روستایی از آب 
سالم بهره مند می شوند

وزیر نیرو گفت: جمعیت بهره مند روستایی دارای دسترسی به آب سالم و پایدار با 
احتساب 900 هزار نفر پیش از دولت تدبیر و امید تا پایان دولت دوازدهم به ۱0.۲ 

میلیون نفر خواهد رسید.
»رضا اردکانیان« روز پنجشنبه در مراسم افتتاح رسمی طرح های بزرگ صنعت 
آب و برق با حضور ویدئو کنفرانسی رییس جمهوری افزود: تا امروز با احتساب 
روستاهایی که هم اینک دسترسی به آب سالم و پایدار خواهند یافت، به  ۱۱ هزار 

96۲ روستا آبرسانی شده است.
وی با بیان اینکه بیش از هشت میلیون نفر شبکه آب شرب سالم و پایدار روستایی 
به 9.۳  این رقم  پایان دولت دوازدهم  تا  دسترسی دارند، خاطرنشان ساخت: 

میلیون نفر افزایش خواهد یافت.
اردکانیان ادامه داد: به این ترتیب و با احتساب 900 هزار نفری که قبل از دولت 
تدبیر و امید بهره مند بودند جمعیت بهره مند هموطن روستایی ما را به ۱0.۲ 
میلیون نفر خواهد رسانید که کار بزرگی است و ان شاءالله  دولت سیزدهم کار را بر 

روی این ریل ادامه خواهد داد.
وزیر نیرو گفت: امروز و در قالب پویش #هرهفته الف_ب_ ایران آبرسانی به 
۵7 روستا  با جمعیت تحت پوشش ۳۲ هزار و 660 نفر در استان مازندران به بهره 
برداری رسید. وی با اشاره به تاسیس شرکت مهندسی آب و فاضلاب در یازدهم 
دی ماه ۱۳69 گفت: من نیز به عنوان مسوول آب و فاضلاب ها در وزارت کشور در 
ایجاد این شرکت و واگذاری آن به وزارت نیرو سهیم بودم و یکی از برگ های کارنامه 
زرین فعالیت های توسعه ای نظام جمهوری اسلامی ورق خورد و ما امروز جزو 
کشورهایی هستیم که در موضوع آب و فاضلاب شهری در تراز جهانی قرار داریم.

اردکانیان گفت: آنچه که در آن زمان اتفاق افتاد مربوط به شهرها بود و مسوولیت 
آب و فاضلاب روستایی مربوط به جهاد سازندگی و بعد وزارت جهاد سازندگی و بعد 
در ادغام وزارت جهاد با وزارت کشاورزی و تاسیس جهاد کشاورزی شرکت های آب 
و فاضلاب روستایی به عنوان  شرکت های ۱00درصد دولتی به وزارت نیرو منتقل 
شد. وزیر نیرو افزود: سال گذشته موفق شدیم پس از چندین سال نگهداری 
جداگانه این دو شرکت شهری وروستایی طرح یک پارچگی شرکت های آب و 
فاضلاب شهری و روستایی را با ساختار شرکت های شهری به نتیجه برسانیم و 

امروز شرکت های یکپارچه در همه استان ها وجود دارد.
از برکت این اقدام منابع مالی یک پارچه و منابع انسانی و  وی اظهار کرد: 
تجهیزات یکی شده و انبوهی از هموطنان روستایی در همین مدت کمتر از یک 

سال به جمعیت بهره مند از آب شرب پایدار و سالم ملحق شده اند.
 عضو هیات دولت گفت: پویش #هرهفته الف_ب_ ایران این پنج شنبه در 
اردبیل و اصفهان طرح های مهمی در  آذربایجان غربی، مازندران،  استان های 
بخش های مختلف آب و برق با دستورریاست جمهوری به افتتاح می رساند و 

انشاالله مردم از نتیجه این طرح ها بهره مند خواهند بود.
وی با بیان اینکه امسال علاوه بر طرح هایی که هر روز وارد مدار می شوند، افتتاح 
۲۵0 طرح بزرگ آب و برق و فاضلاب با سرمایه گذاری چند ۱0 میلیارد تومان را 
وعده داده ایم ادامه داد: با احتساب طرح های امروز ۱90 طرح از این ۲۵0 طرح 
به ثمر رسیده که تا پایان این وعده 60 طرح بزرگ دیگر که عمده آنها ساخت و 

سازی و تعدادی سازو کاری هستند به بهره برداری خواهند رسید.

پیشنهاد مالیات بر تراکنش های بانکی از طرف نایب رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس هرچند بعد از واکنش های مختلف تکذیب شد؛ با این حال برخی 
می گویند این پیشنهاد در صورت تحقق، هر دستگاه کارتخوان را به یک پرونده 
مالیاتی تبدیل خواهد کرد و برخی دیگر نسبت به آینده صنعت پرداخت، اظهار 

نگرانی کردند.
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در پیشنهادی چالش برانگیز، 

مالیات یک در هزار بر تراکنش های بانکی بیش از ۱0 میلیون را مطرح کرده بود.
سیدمحمدرضا میرتاج الدینی در گفت وگو با یک رسانه با اعلام اینکه گردش 
مالی در کشور ۱0 تا ۲0 برابر تولید ناخالص داخلی است، گفته بود: اگر چنین 
عرصه ای برای تراکنش های بانکی در نظر گرفته شود حتی می توان بسیاری از 
مالیات ها را در کشور حذف و در عین حال معافیت های مالیاتی را در راستای رونق 
کسب وکار، تولید و مواردی از این دست توسعه داد؛ زیرا درآمدی که از این محل 

حاصل می شود، حداقل ۱0 برابر در آمد مالیاتی کنونی است.
ابزارهای  مهم ترین  از  یکی  را  مالیات  اسکو،  و  آذرشهر  تبریز،  مردم  نماینده 
تأمین کننده مصارف بودجه دولت دانست و افزود: مالیات ابزاری مؤثر در اجرای 
نظام  در  کننده ای  تعیین  نقش  دارای  و  اقتصادی  راهبردهای  و  سیاست ها 
اقتصادی کشورهاست. به طورکلی در بسیاری از کشورهای پیشرفته، مالیات از 
اصلی ترین منابع درآمدی دولت محسوب می شود و سهم بالایی از بودجه دولت 
را به خود اختصاص می دهد. این سخنان، با واکنش های مختلفی از سوی فعالان 
اقتصادی و کارشناسان این بخش مواجه شد تا اینکه سایت خانه ملت در خبری، 

موافقت مجلس با دریافت مالیات از تراکنش های بانکی را تکذیب کرد.
این تارنمای اختصاصی مجلس شورای اسلامی به نقل از میرتاج الدینی اعلام 
کرد: گفت وگوی من با یکی از رسانه ها در خصوص تراکنش ها به درستی منتشر 
تصویب  اما  می شود  مطرح  ایده های  و  پیشنهادها  گاهی  مجلس  در  نشده؛ 

نمی شود.
با این حال،  آنچه که درباره درون مایه سخنان نایب رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس درباره شیوه های اخذ مالیات مطرح شده، این است که با وجود 
مزایایی که برای مالیات در نظر گرفته می شود، از نگاه کارشناسان، مبنای مالیات 

باید پشتوانه نظری داشته باشد.
فعالیت های  می تواند  مالیاتی  پرونده  به  کارتخوان  اتصال  اینکه  با  واقع  در 
اقتصادی را شفاف کند، اما نمی توان از آثار آن بر صنعت پرداخت چشم پوشی 

کرد.
مالیات بر تراکنش بانکی و ابهام مالیات مضاعف

یوسف کاووسی کارشناس مسائل بانکی و مدیرکل اسبق بازرسی بانک مرکزی در 
ابن رابطه به ایرناپلاس گفت: ما شاهد پیشنهادهایی از طرف مجلس هستیم که 
در زمان بررسی بودجه مطرح می شود و گاهی در قالب بندهای بودجه به تصویب 
می رسد. در رابطه با مالیات بر تراکنش های بانکی پرسش های زیادی مطرح است.
وی افزود: مشخص نیست، اصنافی که در هر یک از تراکنش های بانکی خود 
موظف به پرداخت مالیات خواهند بود، در پایان سال مالی بار دیگر باید مالیات 
بپردازند؟ اگر چنین باشد، مالیات بر تراکنش های بانکی به مالیات مضاعف تبدیل 
می شود. اگر تصمیم بر این باشد که مصرف کننده این مالیات را بپردازد، پرسشی 

که مطرح می شود رابطه این مالیات با مالیات بر ارزش افزوده خواهد بود.
کاووسی ادامه داد: از طرف دیگر اگر این تراکنش برای پرداخت قرض یا بدهی 
بین دو نفر باشد، چرا باید مبلغی از آن کسر شود؟ حتی اگر تراکنش برای خرید 
کالا یا خدمات به عنوان مثال، خودرو انجام شود نیز می بینیم که انواع مالیات 
مانند مالیات نقل وانتقال، عوارض شهرداری، انتقال سند و حتی مالیات بر فعالیت 
نمایشگاه داری که خریدوفروش را انجام داده وضع شده است، در این صورت 

مالیات بر تراکنش چه توجیهی خواهد داشت؟
مالیات بر تراکنش های بانکی، زمینه نظری ندارد

کاووسی درباره توجیه اقتصادی مالیات بر تراکنش های بانکی گفت: مالیات بر 
تراکنش های بانکی، زمینه نظری ندارد، اما می توان انواع دیگر مالیات ها که دارای 
پیشینه نظری و تجربه اجرایی در سایر کشورها هستند، مانند مالیات بر سود 
سپرده بانکی را تنها در شرایطی که نرخ سود حقیقی از دامنه منفی خارج شود، 

در قالب مالیات بر مجموع درآمد مطالعه و بررسی کرد.
در واقع اکنون سپرده گذار به دلیل نرخ تورم بالا و نرخ سود حقیقی منفی، یک 
بار گرفتار مالیات تورمی می شود و حتی مالیات بر سود سپرده بانکی با وجود 

مبانی نظری و تجارب موجود نیز نمی تواند به عنوان پیشنهادی برای اقتصاد ایران 
مطرح شود.

وی افزود: به نظر می رسد موضوع مالیات بر تراکنش های بانکی پس از مطرح 
شدن سایت های قمار و شرط بندی که از درگاه های پرداخت و بدون مالیات دهی 
فعالیت می کنند، پیشنهاد شده است. بنابراین دریافت درگاه پرداخت و دستگاه 
کارتخوان به کد مالیاتی گره خورد تا یا افراد را از این فعالیت ها منع کند یا وادار به 

پرداخت مالیات کند.
آینده صنعت پرداخت چه خواهد شد؟

کاووسی به تأثیر این پیشنهاد بر صنعت پرداخت اشاره کرد و گفت: تصویب این 
پیشنهاد با وجود افزایش کارمزد بانکی، با افزایش تقاضا برای پول نقد می تواند 

آسیب جدی به صنعت پرداخت وارد کند.
وی افزود: این در حالی است که مالیات بر تراکنش های بانکی، علاوه بر تحمیل 
مالیات مضاعف بر کسب وکارها و اصناف، استارت آپ ها و فعالان حوزه پرداخت 
را نیز تحت تأثیر منفی قرار می دهد و مشاغل ایجاد شده در این زمینه را از بین 

خواهد برد و فعالیت های اقتصادی را متوقف خواهد کرد.
بر  مالیات  تصویب  صورت  در  پرداخت  صنعت  که  نگرانی هایی  وجود  با 
تراکنش های بانکی با آن مواجه خواهد شد، یک کارشناس امور مالیاتی معتقد 
است، اتصال کارتخوان ها به پرونده مالیاتی می تواند فعالیت های اقتصادی را 
شفاف کند و راه هایی برای جلوگیری از دریافت مالیات مضاعف نیز قابل طرح 

هستند.
کارنامه بانکی فعالان اقتصادی

سیاوش غیبی پور مدرس دانشگاه و کارشناس مسائل مالیاتی در این رابطه به 
ایرناپلاس گفت: مالیات بر تراکنش ها یک مالیات آسان و غیرقابل مقاومت است 
که با هزینه پایین، قابل وصول است؛ اما یک پایه مالیاتی نیست، بلکه نشان دهنده 
گوشه ای از فعالیت  اقتصادی مؤدیان است. در واقع تراکنش ها می توانند کارنامه 

بانکی افراد را به نمایش بگذارند.
وی درباره دریافت مالیات مضاف در صورت تصویب مالیات بر تراکنش های 
بانکی گفت: اعداد و ارقام ثبت شده در این تراکنش ها یا رسیدگی شده و معاف از 
مالیات هستند یا رسیدگی نشده و مشمول مالیات هستند. در صورتی که مالیات 
بر تراکنش های بانکی از بخش رسیدگی شده دریافت شود، با مالیات مضاعف 
مواجه نخواهیم بود. در واقع فقط باید همین اعداد و ارقام در پرونده شغلی افراد 

وجود داشته و مالیات مشاغل را پرداخت کرده باشند.
پیامدهای ثبت نادرست تراکنش ها

غیبی پور درباره تأثیر مالیات بر تراکنش های بانکی بر کسب وکارها گفت: به نظر 
نمی رسد مالیات بر تراکنش های بانکی، فضای کسب وکار را تیره و تار کند. اگر قرار 
بر این باشد که افراد، دستگاه های کارتخوان خود را ثبت کنند و در دفاتر خود نیز 
به فعالیت های مالی و بانکی شان اشاره داشته  باشند، مالیات مضاعفی پرداخت 
نخواهند کرد. اما اگر تراکنش ها به درستی اعلام نشوند، هر دو طرف یعنی مؤدی 

و مأمور مالیاتی مقصر شناخته خواهند شد.
وی افزود: براساس قوانین کنونی، مأمور مالیاتی باید پرونده مالیاتی را با گردش 
مالی تطبیق دهد و در صورت نیاز از بانک استعلام بگیرد. در طرف مؤدی نیز ثبت 
نکردن این موارد در دفاتر و اظهار نکردن تراکنش ها، تخلف محسوب می شود. 
دستگاه های  اجاره  جلوی  می تواند  بانکی  تراکنش های  بر  مالیات  بنابراین 

کارتخوان را بگیرد.
این مدرس دانشگاه و کارشناس مسائل مالیاتی ادامه داد: همان طور که گفته 
می شود، اکنون بیش از سه میلیون دستگاه کارتخوان بدون پرونده مالیاتی و کد 
اقتصادی وجود دارد. بنابراین پس از این هر دارنده دستگاه کارتخوان، پرونده 
مالیاتی خواهد داشت و هر دستگاه کارتخوان به معنای یک پرونده مالیاتی است. 
در نتیجه با شفاف شدن فعالیت های اقتصادی، دیگر شاهد فرار مالیاتی گروه های 

مختلف نخواهیم بود.

بررسی پیشنهاد مالیات از تراکنش های بانکی؛

ضربه به صنعت پرداخت یا تسهیل دریافت مالیات؟

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱0۵6۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00046۲ مربوط به محبوبه 
سرسنگی علی آباد فرزند محمدجواد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۱ مترمربع پلاک شماره ۱047۳ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از زهرا جمشیدی از سند قطعی 

87986 مورخ 74/0۳/۲0 دفترخانه ۲0 قم)م الف 8۵8۲(
۲- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱۱084 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00086۲ مربوط به محسن 
چراغی فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۱4/40مترمربع پلاک شماره 
فرعی ۲6 از ۱۱0۳8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق 

ذخیره علوی صادره در دفتر ۲79 صفحه 7۳)م الف 8۵8۵(
 ۳- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱۱08۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00086۳ مربوط به زهره چراغی 
فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۱4/40مترمربع پلاک شماره ۲6 فرعی 
از ۱۱0۳8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره 

علوی صادره در دفتر ۲79 صفحه 7۳)م الف8۵86(
4-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱0۵76 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00099۱ مربوط به مهدی راد 
فرزند علی اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۵/7۳ مترمربع پلاک شماره 
۱086۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱4۳49 مورخ ۱۳89/06/۱۵دفترخانه 

۵۲ قم و اقرارنامه اصلاحی ۵۱404 مورخ ۱۳99/08/۲۵ دفتر ۵۲ قم)م الف8۵87(
۵-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱008864 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱000۵97 مربوط به هادی راد 
فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۳0مترمربع پلاک شماره ۱086۳ اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱4۲698 مورخ ۱۳8۱/07/۲۱ دفترخانه ۲0 قم)م الف8۵88(
6-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱0696 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۱00۲۲۲۳ مربوط به سیاوش 
نصرتی فرزند یکشنبه در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱0۳/۳0 مترمربع پلاک شماره ۱9 فرعی از ۱0۵90و 
۱0۵9۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از وراث سید علی شریفی صادره 

در دفتر ۱۳6 صفحه 8۲)م الف86۱۵(
جمال  به  مربوط  کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00۱097  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱0۵7۲  7-رای 
میرزابیگی فرزند علی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۱/80مترمربع پلاک 
شماره ۱087۲ و ۱087۲/۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 4۳۲9 مورخ 

۱۳9۲/0۱/۱4 دفترخانه ۱۱۲ قم)م الف86۱8(
8- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱0۵7۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00۱098 مربوط به آقای احسان 
نجاتی فرزند علی اصغر در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۱/80 مترمربع پلاک 
شماره ۱087۲ و ۱087۲/۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 4۳۲9 مورخ 

۱۳9۲/0۱/۱4 دفترخانه ۱۱۲ قم )م الف86۱9(
9-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱0۵74 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00۱099مربوط به رضا فرزانگان 
فرزند حسن در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۱/80 مترمربع پلاک شماره ۱087۲ 
و ۱087۲/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 4۳۲9 مورخ ۱۳9۲/0۱/۱4 

دفترخانه ۱۱۲ قم)م الف86۲0(
۱0-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱089۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۱00۲0۳9 مربوط به ربابه جلیلی 
فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 77/۱۳مترمربع پلاک شماره ۱047۳ اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۲۳9۵8 مورخ 98/۱۱/08 دفترخانه 74 قم .
رای اصلاحی

با توجه به مفاد گزارش کارشناس و با عنایت به اینکه رای هیأت تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادره به شرح زیر اصلاح 

می گردد:
مستند مالکیت متقاضی سند قطعی به شماره ۲۳9۵8 مورخ 98/۱۱/08 دفترخانه 74 قم نسبت به 68/۵ سهم و مبایعه نامه 

عادی خریداری از رضا بیگدلی فرزند عباس احد از ورثه مهدی بیگدلی نسبت به 8/۵ سهم صحیح است.
رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد. )م الف 86۲۱(

۱۱-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱۱۱۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00۱۲9۳ مربوط به حمیدرضا 
رضائی یزدی فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 66/۳0مترمربع پلاک شماره 669۳ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 4۵6 صفحه ۲4 به موجب سند قطعی به 

شماره ۱680۵ مورخ 8۳/06/۳0دفترخانه ۲4 قم)م الف86۲۲(
۱۲-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱۱086 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱0009۵۳ مربوط به ریحانه 
عصاریان فرزند جواد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 6۱ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۱9۲/7اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مهری مظاهری 

صادره در دفتر ۱04 صفحه ۵۵)م الف86۲۳(
به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱0009۵۵ مربوط به حانیه  ۱۳-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱۱088 مربوط 
عصاریان فرزند جواد در دودانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 6۱مترمربع پلاک شماره 
۱۱۱9۲/7اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مهری مظاهری 

صادره در دفتر ۱04 صفحه ۵۵)م الف86۲4(
الهام  به  مربوط  کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱0009۵4  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱۱087  ۱4-رای 
عصاریان فرزند جواد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 6۱مترمربع پلاک شماره 
۱۱۱9۲/7 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مهری 

مظاهری صادره در دفتر ۱04 صفحه ۵۵)م الف86۲۵(
۱۵-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱0۵۵4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۱00۱787 مربوط به حسین 
سعادتمند فرزند صفر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 8۵/0۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۳9 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۲۱۲۲۳ مورخ ۱۳94/۱۲/۲۵ دفترخانه ۵ قم)م الف86۲7(
جواد  به  مربوط  کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱00۱06۵  پرونده  به  مربوط  ۱6-رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0۱۱09۵ 
شریفی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱49/08 مترمربع پلاک شماره ۱09۲۱ اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 7۱۳ صفحه ۲9۱)م الف86۲8(
۱7- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱008۵69مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱000۲90 مربوط به علی قنبری 
خواه فرزند مرتضی در ششدانگ یک باب کارگاه )زمین محصور که در آن احداث بنا شده( به مساحت ۱80/80 مترمربع پلاک 
شماره ۱۱004 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۱۳۵۵9 مورخ 87/0۲/۱9 

دفترخانه 9 قم )م الف 86۳8(
۱8- رای شماره ۳9960۳۳000۱0076۱۳۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱000۳۱4 مربوط به حسن 
زمان زاده فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱9 مترمربع پلاک شماره 4 فرعی از ۱040۲اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۱8 صفحه ۵77 به موجب سند قطعی 

۱790 مورخ ۱۳8۵/09/08 دفترخانه ۵۱ قم)م الف 86۳9(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/10/1۳
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/10/29
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

اعضای محترم شرکت تعاونی مسکن کارکنان شهرداری منطقه ۵ قم
 پیرو اطلاعیه گذشته در خصوص تمدید مهلت تکمیل پرداختی فیشهای صادره جهت مساعدت با اعضای معزز شرکت تعاونی، موکدا یادآور می گردد فرصت زمانی مزبور تا پایان وقت اداری پنج شنبه 99/۱0/04به اتمام رسیده است و با توجه به محدودیت مدت 
واریز وجه اراضی خریداری شده توسط شرکت تعاونی، امکان تمدید فرجه پرداخت وجه فیش صادره وجود ندارد، لذا خواهشمند است به منظور سیر مراحل اداری برای تشکیل پرونده برای فیش های پرداختی و ابطال دیگر فیشها  هرچه سریع تر نسبت به عودت 

فیش های مزبور  اقدام فرمایید، لازم به ذکر است در صورت عدم عودت فیشهای بدون پرداخت و با عنایت به غیر قابل انتقال بودن آنها، هرگونه مسئولیت کیفری یا حقوقی و یا عواقب سوء استفاده احتمالی صورت گرفته، متوجه عضو مقصر و خاطی می باشد.
هیئت مدیره شرکت تعاونی مسکن کارکنان شهرداری منطقه ۵ قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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بر  تساوی یک  با  مقابل ذوب آهن  پرسپولیس در دیدار خانگی  فوتبال  تیم 
یک متوقف شد. سرخپوشان پایتخت در نیمه دوم این دیدار بسیار بی انگیزه و 

بی برنامه بودند. 
عصر روز پنجشنبه در دیداری معوقه از هفته ششم لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
و در روزی که  به مصاف ذوب آهن رفت  آزادی  ایران، پرسپولیس در ورزشگاه 

عملکرد خوبی نداشت به تساوی یک بر یک بسنده کرد.
و خاطره سردار شهید »قاسم سلیمانی« طی  یاد  دیدار،  این  آغاز  از  پیش 

مراسمی گرامی  داشته شد.
پرسپولیس که برای بازگشت به جمع مدعیان باید در دیدارهای معوقه خود به 
برتری دست یابد، بازی را مطابق انتظار تهاجمی آغاز کرد تا میهمان مجبور به 

عقب نشینی شود.
و  ابوالفضلی«  »محمدرضا  کمک های  با  حیدری«  »بیژن  را  بازی  قضاوت 

»براتعلی مولوی« برعهده داشت.
در ادامه برای دقایقی توپ در میانه میدان از سوی هر دو تیم از دست می رفت و 

خطاهای زیادی صورت گرفت.
در دقیقه ۱6 کرنر »احمد نوراللهی« با اشتباه بازیکنان حریف همراه شد تا »امید 

عالیشاه« گل نخست بازی را ثبت کند.

در دقیقه ۳۳ ارسال زیبای عالیشاه به »مهدی عبدی« رسید که این مهاجم 
قدرشناس نبود.

در دقیقه ۳6 ضربه آزاد نوراللهی را »شهاب گردان« به خوبی مهار کرد.
در دقیقه 44 کار هماهنگ بازیکنان میهمان روی ضربه ایستگاهی این تیم را 
در آستانه گل قرار داد که »ابوالفضل عکاشه« به شکل عجیبی این موقعیت را 

از دست داد.
در نهایت نیمه نخست با برتری یک بر صفر شاگردان »یحیی گل محمدی« 
تا راهی برای رسیدن به گل  همراه شد. ذوب آهن نیمه دوم را بهتر آغاز کرد 
تساوی پیدا کند. در دقیقه ۵۲ این تیم فرصت مناسبی ایجاد کرد که »محمد 

سلطانی مهر« این فرصت را خراب کرد.
از سوی دیگر بازیکنان میزبان اشتباهات زیادی داشته و مرتبا مجبور به خطا 

می شدند.
در دقیقه 74 حرکت بازیکنان میزبان از جناح راست و ارسال »سیامک نعمتی« 
به »آرمان رمضانی« رسید و این مهاجم بلندقامت با ضربه ضعیف، بخت را هدر 

داد.
در دقیقه 8۲ ضربه آزاد تماشایی »میلاد جهانی« با اختلاف اندکی از دروازه 

پرسپولیس به بیرون رفت.

در دقیقه 88 »عبداله حسینی« مدافع ذوب اهن و »سعید آقایی« از پرسپولیس 
پس از درگیری با هم، اخراج شدند.

گل محمدی: روی یک غافلگیری گل خوردیم
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: در نیمه اول عملکرد خوبی داشتیم اما 
در نیمه دوم ذوب آهن با جسارت بیشتری حمله کرد و روی یک غافلگیری گل 

تساوی را دریافت کردیم. 
یحیی گل محمدی پس از تساوی تیمش برابر ذوب آهن در دیداری معوقه از 
هفته ششم لیگ برتر فوتبال اظهار داشت: در مجموع بازی خوبی از هر دو تیم 
مشاهده کردیم. در نیمه اول خوب بودیم و به گل رسیدیم و خوب بازی را کنترل 

کردیم.
وی ادامه داد: در نیمه دوم ذوب می خواست نتیجه را جبران کند و با جسارت 
بیشتری حمله کرد. در نیمه دوم در انتقال توپ به حمله ضعف داشتیم و این 

باعث شد حریف حملات خود را بیشتر کند.
سرمربی پرسپولیس افزود: روی یک غافلگیری گل  خوردیم اما در مجموع بازی 

خوبی را از سوی هر ۲ تیم شاهد بودیم.
رحمان رضایی: در نیمه دوم روند بازی را تغییر دادیم

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان، گفت: با تعویض ها و تغییر روشی که در 
نیمه دوم داشتیم، روند بازی با پرسپولیس را عوض کردیم و به امتیاز دست یافتیم. 
»رحمان رضایی« پس از تساوی یک بر یک تیمش در دیدار خارج از خانه مقابل 
پرسپولیس در دیداری معوقه از هفته ششم لیگ برتر فوتبال، اظهار داشت: بازی 
جذابی ارائه شد و پرسپولیس در نیمه اول مسلط بود و به گل رسید که با اشتباه 

خودمان بود.
وی افزود: در نیمه دوم تعویض کردیم و شرایط را تغییر دادیم. خیلی خوب 
بودیم و یک امتیاز حق ما بود. فرصت های زیادی داشتیم و با نفرات بیشتری 
در حمله شرکت کردیم که متاسفانه موقعیت ها از دست رفت اما هواداران از بازی 

لذت بردند.
سرمربی ذوب آهن، عنوان کرد: متاسفانه دو روز قبل از بازی »دارکو« مهاجم 

خوب تیم ما مصدوم شد. در حالی که تمرینات ما در طول هفته با حضور او بود.
رضایی افزود: نیمه اول هم می توانستیم به گل برسیم. اکنون که تماشاگران 

نیستد، میزبان و میهمان زیاد معنا ندارد.
این مربی گفت: آمده بودیم تا بازی محکم و خوب انجام بدهیم و به هدفمان 

رسیدیم. البته می تواستیم به برتری برسیم و فرصت های بسیار خوبی داشتیم.
وی در خصوص اینکه روند نتیجه گیری تیمش خوب نبوده است، توضیح داد: 
همه می دانند چه اتفاقاتی برای تیم ما رخ داد و چقدر مشکلات داوری داشتیم و 
امروز تنها بازی بود که داوری زیاد قابل بحث نبود و انصافا داور خیلی مسلط بود. 
بر علیه ما در چهار بازی متوالی پنالتی های عجیب گرفته شد و در طرف مقابل، 

دو پنالتی مسلم ما دیده نشد.
سرمربی ذوب آهن گفت: مقابل تیم های قدرتمند و مدعی بسیار خوبی بازی 

کردیم و امیدوارم در دیدارهای آینده هم داوری مشکلی نداشته باشد.

پرسپولیس؛ بی انگیزه و بی روحیه؛

توقف پرسپولیس مقابل ذوب آهن 
بهاروند: غیرفوتبالی ها اظهار نظر نکنند 

 احدی حق توهین به اعضای مجمع را ندارد
گفت:  فوتبال  فدراسیون  سرپرست 
احدی حق توهین به اعضای مجمع را 
ندارد، آنها عصاره فوتبال کشور هستند 
افراد  برخی  از  بهتر  را  فوتبال  صلاح  و 

می دانند.
فوتبال،  فدراسیون  سایت  گزارش  به 
گوی  و  گفت  یک  در  بهاروند  حیدر 
به  مختلف  موضوعات  درباره  تفصیلی 

ابراز دیدگاه های خود پرداخت.
فدراسیون  سرپرست  اظهارات  متن 

فوتبال در ادامه می آید:
فوتبال و پیشرفت در سال های اخیر

درباره اینکه فوتبال در سال های اخیر 
پیشرفت کرده یا پسرفت باید فوتبالی ها 
نظر دهند نه افرادی که هیچ سابقه اجرایی در فوتبال اعم از باشگاه ها، هیات ها و 

سایر ارکان فوتبال نداشته اند.
آیا ۲ صعود متوالی تیم ملی به جام جهانی، ۲ قهرمانی متوالی تیم ملی فوتسال 
زنان، صعود تیم های ملی نوجوانان و جوانان به جام جهانی، سومی تیم ملی فوتسال 
در جام جهانی و تداوم آقایی این تیم در قاره، قهرمانی تیم ملی فوتبال ساحلی در 
جام بین قاره ای و سومی در جام جهانی، ۲ بار حضور پرسپولیس ایران در فینال 
لیگ قهرمانان آسیا گواهی بر توسعه فوتبال در ایران نیست؟ ضمن اینکه قطعا هر 

کار اجرایی بدون ایراد نیست.
طرح مباحث غیرواقعی

فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ هرگز در برابر قانون نایستاده است. ادامه حضور 
من منطبق بر قوانین بوده است.

در تبصره ۲ قانون بازنشستگی درباره حضور افراد به صورت پاره وقت توضیحات 
کامل داده شده و طرح مباحث غیرواقعی و تفسیر آن به هر نحو سوق دادن افکار 

عمومی به انحراف تلقی می شود و به ثواب نیست.
کفاشیان بهترین دوستم است

همه افراد فوتبالی به خوبی می دانند علی کفاشیان بهترین دوستم است و همیشه 
بیشترین احترام را برای او قائل بوده ام.

برخی دست از کارهای خود بکشند و بیش از این به دنبال تفرقه انداختن نباشند 
زیرا ایشان همه موضوعات را به خوبی می داند. درباره مخالفت با سرپرستی کفاشیان 
سازمان محترم بازرسی کل کشور اعلام کرد وی نمی تواند سرپرست فدراسیون 

فوتبال باشد، نه من یا اعضای هیات رییسه.
تابع قوانین نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران هستیم

طبق تبصره ۲ ماده واحده قانون بازنشستگی در فدراسیون فوتبال به فعالیت خود 
ادامه دادیم. در اساسنامه فدراسیون و در ماده ۳4 به صراحت آمده که هیات رییسه 
در سال 9 جلسه تشکیل می دهد. ضمن اینکه در تبصره ۲ موردنظر آمده که افراد با 
دریافت یک سوم حقوق می توانند در ماه 60 ساعت در دستگاه های دولتی فعالیت 
کنند. متاسفانه برخی اطلاعی از قوانین ندارند و شایسته نیست افکار عمومی را 

بیش از این منحرف کنند و به چالش بکشند.
درباره سازمان لیگ هم واضح است که این نهاد یک مجموعه خصوصی است و 
قانون بازنشستگی لاجرم شامل آن نمی شود. در این باره رای دادگاه درباره خصوصی 
بودن سازمان لیگ موجود است. بنابراین ادامه به فعالیت در فدراسیون و سازمان 
لیگ قانونی بوده و مغایرتی با قانون مجلس ندارد. اعلام کردیم ملاک حضور در 
انتخابات فقط اساسنامه است و باز هم این اصل مهم را تاکید می کنم که همه ما تابع 
قوانین نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران هستیم. علاوه بر این باز هم می گویم 
بنده بازنشسته نیستم و برخی دوستان در نهادهای نظارتی هم این موضوع را بررسی 

کرده اند.
انتخاب فریدون اصفهانیان و بحث بازنشستگی

تمام افرادی که از قوانین فوتبال آگاهی دارند می دانند کمیته ها در همه جای دنیا 
تمام وقت نبوده و حتی میز و صندلی ندارند. اما دپارتمان ها تمام وقت بوده و میز 
و صندلی دارند. در واقع کمیته ها سیاست گذار هستند و فقط به صورت جلسه ای 
انجام وظیفه می کنند. هر چند طبیعی است که نگارندگان برخی مطالب شناختی 
از قوانین فوتبال ندارند اما بار دیگر اینجا می گویم که اصفهانیان هم مانند سایرین 

می تواند از تبصره ۲ قانون بازنشستگی بهره مند شود.
تیم های ملی و رقابت های باشگاهی

جای تاسف دارد که به دنبال فرافکنی باشیم. در شرایطی که کل جهان درگیر 
ویروس منحوس کرونا بوده اما اردوهای متعدد تیم ملی در رده های مختلف در 
این ماه ها تشکیل شده است. عجیب است برخی از برگزاری اردوهای تیم ملی 
بزرگسالان، جوانان، نوجوانان، تیم های ملی فوتسال، فوتبال ساحلی و ...خبر ندارند 

و می گویند فعالیت تیم های ملی تعطیل است.
مشخص نیست به چه دلیل برخی به این زودی بازی تیم ملی مقابل ازبکستان 
در تاشکند و دیدار با بوسنی در سارایوو را فراموش کرده اند. روشن نیست برخی به 
چه دلیلی از یاد برده اند تیم های ملی فوتبال نوجوانان و جوانان در اردوی مشترک 
در تاجیکستان 4 مسابقه بسیار مفید را برگزار کردند. یا تیم ملی فوتسال که به 

ازبکستان رفت و تیم ملی فوتبال ساحلی که همین حالا در بوشهر اردو دارد.
اردوهایی که با رعایت کامل پروتکل ها و نظارت ویژه ستاد کرونا در فوتبال به انجام 
رسید. در کنار آن مسابقات لیگ برتر، لیگ یک، لیگ دو، لیگ سه، فوتسال مردان و 
زنان، لیگ برتر فوتبال زنان با رعایت پروتکل ها در حال برگزاری است. متاسفانه برخی 
نگرش ها نشان می دهد که قصدی برای تخریب فوتبال کشور وجود دارد. کسی که 
خوابیده را می شود بیدار کرد اما کسی که خودش را به خواب زده را نمی شود بیدار 

کرد.
اختلاف نظر در برکناری شکوری و انتخاب نبی

برکناری شکوری و انتخاب نبی طبق مقررات و اساسنامه فدراسیون و تایید اکثریت 
قاطع هیات رییسه انجام شد. کنفدراسیون فوتبال آسیا هم در این باره بررسی های 
لازم را انجام داد و کتبا این موضوع را تایید کرد که مستندات آن منتشر شده و موجود 

است.
انتخاب اسکوچیچ

و توسعه  برگزاری دو نشست مفصل کمیته فنی  با  انتخاب دراگان اسکوچیچ 
فدراسیون انجام شد و هیات رییسه هم این انتخاب را مصوب کرد و مستندات آن 

هم موجود است.
سلب میزبانی از باشگاه های ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا

درباره میزبانی همه می دانیم به دلیل نگرانی های کنفدراسیون از لحاظ برخی 
شرایط میزبانی بوده که با پیگیری های فدراسیون، وزارت ورزش و جوانان موضوع 

حل شد.
در همین باب جلسه بسیار مهم و تاثیرگذار معاون محترم وزیر ورزش و جوانان، 
سرپرست وقت دبیرکلی فدراسیون و مدیران باشگاه های حاضر در لیگ قهرمانان 
آسیا در سال گذشته انجام شد و موضوع میزبانی به صورت کامل مرتفع شد. در هر 

حال به دلیل شیوع کرونا مسابقات به صورت مجتمع در قطر برگزار شد.
گونگی برگزاری مسابقات باشگاهی

درباره برگزاری مسابقات باید نظر افراد فنی و اهل فوتبال، هیات های فوتبال، 
باشگاه ها و کارشناسان را جویا شد نه افرادی که ابتدایی ترین اصول برگزاری مسابقات 
را نمی دانند. همین بس که سالیانه بیش از 4۵00 مسابقه در سراسر کشور برگزار 

می شود و استقبال عمومی از لیگ های جذاب موید ثمربخشی این تلاش است.
قرارداد ویلموتس

روند مربوط به اعتراض به رای اولیه در جریان است و تا زمان رای دادگاه عالی 
ورزش به دلیل عدم دادن فرصت بهره برداری به طرف مقابل در حال حاضر توضیح 

بیشتری نمی دهم.
حق توهین به اعضای مجمع را ندارند

احدی حق توهین به مجمع را ندارد. آنها عصاره فوتبال کشور هستند و صلاح 
فوتبال را بهتر از برخی افراد می دانند.

مجمع فدراسیون با قاطعیت اساسنامه را مصوب کرد و خودش تصمیم می گیرد 
کابینه آتی فدراسیون را چه افرادی باید تشکیل دهند.

و  بازی  سبک  به  انتقاداتی  استقلال  پیشکسوت 
تعویض های فکری دارد.

کوروش تشت زر بازیکن نام آشنای استقلال در دهه 70 
است. او هر چند این روزها در کانادا به سر می برد ولی مثل 
همیشه به شدت بازی های استقلال را دنبال می کند و 
تحلیل خاص خود را دارد. نگاه هافبک اسبق استقلال به 
برد این تیم مقابل گل گهر احتمالا متفاوت تر از خیلی از 
کارشناسان است. او درباره بعضی مسایل به محمود فکری 

انتقاد دارد.
آقای کوروش تشت زر از بازی استقلال و گل گهر شروع 
کنیم. ابتدا می خواهیم تحلیل کلی تان را درباره این مسابقه 

بدانیم.
از بعد نتیجه به هر حال استقلال برنده شد. من به تمام 
طرفداران تیم این برد را تبریک می گویم. به نظرم این سه 
امتیاز، بسیار روحیه بخش بود. من صدرنشینی استقلال 
قبل از دربی را به فال نیک می گیرن. البته ناگفته نماند 
استقلال این برد را مدیون درخشش رشید مظاهری است. 
او به نظرم عالی کار کرد. یکی از دلخوشی هواداران در این 
روزها رشید مظاهری شده. در مقابل اشتباهات ویرانگر 
علیرضا حقیقی دروازه بان گل گهر هم یکی از دلایل اصلی 

برد استقلال بود.

به نظر شما چرا با وجود بردهای استقلال و صدرنشینی 
این تیم باز هم بعضی هواداران ناراضی هستند؟

این را نمی توان کتمان کرد که استقلال در سه دیدار قبلی 
از عملکرد خوب شان  نشان  که  امتیاز گرفته  خود هفت 
می دهد. من هم متوجه این موضوع شدم که هواداران از 
نحوه بازی تیم راضی نیست. دلیلش هم مشخص است. 
آنها می گویند ما استقلال هستیم. من شنیدم پیام بعضی از 
هواداران را دیدم که مشخص بود حوصله و اعصاب ندارند. 
چرا ما باید 90 دقیقه استرس داشته باشیم تا در نهایت 
رشید مظاهری فرشته نجات تیم مان باشد؟ من نمی توانم 
در این باره قضاوت قطعی داشته باشم ولی فکر می کنم 
خواسته هواداران طبیعی است و اگر چیزی می گویند به 
خاطر آن است که دوست دارند تیم شان را با صلابت ببینند.
شما فکر می کنید دلیل خاصی برای این مسئله 

وجود داشته باشد؟
نکته ای که در هر بازی استقلال به چشم می آید رفتن در 
لاک دفاعی بعد از گلزنی است. از طرفی به نظر من بازی به 
بازی تعویض های فکری بدتر می شود. اینها خروجی فنی 

برای تیم ندارد بلکه گاهی حریف را تقویت می کند.
خب این طبیعی نیست که تیمی گل بزند و دفاع کند؟ به 
این جهت گفتیم که به هر حال هوادار نتیجه را می خواهد.

به نظر من گل گهر با استرس زیاد و همینطور فشار روانی 
و تنش بالا، برای کسب امتیاز وارد زمین شد. اشتباهات 
تیمی و همینطور اشتباهات حقیقی، باعث شد تا بازی 
در  و  دهد  جواب  استقلال  خطرناک  حملات  و  زمینی 
همان ۲0 دقیقه اول دو گل بزند. تیم عالی از کناره ها حمله 
می کرد و کفه ترازو خیلی زود به نفع استقلال سنگینی کرد. 
منتهی بعد از آن دیدیم که دوباره تیم به لاک دفاعی رفت تا 
نتیجه را حفظ کند. من می گویم وقتی استقلال می تواند و 
قدرتش را دارد که دوباره گل بزند، چرا باید به حریف اینقدر 
فرصت دهد که جلو بیاید و هوادار آنطور مضطرب شود؟ 
استقلال در نیمه دوم نزدیک بود گل دوم را هم بخورد و بازی 

را مساوی کند.
نکته فنی دیگری در بازی دیدید؟

استفاده از دانشگر راست پا در پست تخصصی میلیچ 
عملا باعث شد تا سمت چپ استقلال فلج شود و به نظر من 
این مسئله قابل توجیه نیست. همچنین برای من حضور 
رضاوند در زمین علامت سوال بزرگی ایجاد کرد. به نظرم 
بعضی بازیکنان هنوز به فرم بدنی مناسبی نرسیده اند. 
اعتقاد دارم باید استقلال در بدنسازی خود یک بازنگری 
اساسی کند. به این دلیل که می بینیم قوای بدنی تیم 
چطور در اواسط نیمه دوم بازی ها مثل همین دیدار گهر 

تحلیل رفت. آسیب دیدگی مکرر بازیکنان هم به خوبی گواه 
این مسئله است. فراموش نکنید لیگی فرسایشی در انتظار 
استقلال است. درباره تعویض ها هم حرف زدم و معتقدم 
تغییراتی که فکری در طول بازی ایجاد می کند، فلسفه فنی 
ندارد. وریا غفوری بعد از خراب کردن پنالتی و همینطور 
تحلیل قوای بدنی اش باید از زمین بازی تعویض می شد. 
همینطور دانشگر که به اصطلاح ما جناح او شده بود اتوبان 

گل گهر. به نظرم این دو بازیکن باید تعویض می شدند.
تصور می کنید چرا استقلال نیمه دوم به نوعی توپ و 

زمین را به گل گهر داد.
فکر می کنم به همان مسئله تعویض ها مربوط بود. من 
یک سوال دارم؛ چرا باید ریگی و قائدی در نیمه دوم تعویض 
شوند؟ به اعتقاد من استقلال به خوبی همه چیز را به گل 
گهری داد که روی زمین خوب بازی می کند. به نظرم بی 
جهت نیست که آنها هجومی ترین تیم لیگ برتر هستند. در 
کل من قصدم تخریب نیست و فقط دوست دارم تحلیلم را 
داشته باشم و با هوادران صادق باشم. دوست دارم در عین 
حال به تیم روحیه دهم. حالا استقلال به دربی خواهد رفت 
و مهم است که به آنها روحیه دهیم. امیدوارم تحلیل های 
خوبی هم توسط کادر فنی استقلال صورت بگیرد تا انشالله 

تیم قدرتمندتر شود.

کوروش تشت زر: جناح دانشگر اتوبان شده بود!

چرا مظاهری باید فرشته نجات استقلال باشد؟

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند
۱-رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۲477 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۲00۱0۵7مربوط به محمد 
یوسفی کریم آبادی فرزند غضنفر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۲/۵0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲80 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از محمد صادق و صدیقه و فاطمه وخدیجه و ربابه شهرت همگی بیوک نژاد از ورثه حسینعلی بیوک نژاد)م الف86۱6(
۲- رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۳۱۵0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۲0006۵۳ مربوط به زیداله 
اردی خانی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵0مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱9۵۳/۳۲9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی 

بختیاری احمد روغنی صفحه ۲7۱ دفتر ۲۲۵)م الف86۱7(
به  مربوط   ۱۳99۱۱44۳000۲00۱00۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳000۲0۱۵49۲ شماره  رأی   -۳
ابوالفضل عزیزی والا فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱0۵مترمربع 
پلاک شماره ۲/۱۱ فرعی از ۲478 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از ابوالفضل محمودی آلوچلو صفحه 478 و 48۱ دفتر ۳۱0)م الف86۲6(
4- رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۵6۵0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۲000۳46 مربوط به احمد 
اوجاقی فرزند محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱00 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱9۵6/76۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از نبی 

رضایی میمند طی سند قطعی شماره ۳47۵8 مورخ ۵۵/۵/۲ دفترخانه 6 قم)م الف86۲9(
۵-رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۵۳۲7 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۲00۲008 مربوط به سید 
رضی موسوی فرزند سید احمد درقسمتی از ۱/090 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۵9مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱89۵/4۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲86 دفتر ۱۱۳)م الف86۳0(
6-رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۵۳۲9 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۲00۲009 مربوط به سید 
مرتضی موسوی فرزند سید احمد در قسمتی از ۱/090 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۵9 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱89۵/4۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲86 دفتر ۱۱۳)م الف86۳۱(
7- رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۵۳۳0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۲00۲0۱0 مربوط به سید 
مجتبی موسوی فرزند سید احمد در قسمتی از ۱/090 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۵9مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱89۵/4۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲86 دفتر ۱۱۳)م الف86۳۲(
8-رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۵۳۳۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۲00۲0۱4 مربوط به سید 
مصطفی موسوی فرزند سید احمد درقسمتی از ۱/090 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۵9 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱89۵/4۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲86 دفتر ۱۱۳)م الف86۳۳(
9-رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۵۳۳۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۲00۲0۱۵ مربوط به راضیه 

موسوی فرزند سید احمد درقسمتی از 0/۵4 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۵9مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱89۵/4۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه ۲86 دفتر ۱۱۳)م الف86۳4(
۱0-رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۵۳۳4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۲00۲0۱6 مربوط به سیده 
زهرا موسوی فرزند سید احمد درقسمتی از 0/۵4 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۵9مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱89۵/4۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲86 دفتر ۱۱۳)م الف 86۳۵(
۱۱-رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱۵۳۳9 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۲00۲0۱7 مربوط به سیده 
فاطمه موسوی فرزند سید احمد درقسمتی از 0/۵4 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۵9 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱89۵/4۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲86 دفتر ۱۱۳)م الف86۳6(
به  مربوط   ۱۳99۱۱44۳000۲00۱۲۲۳ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳000۲0۱4004 شماره  ۱۲-رأی 
امیرمحمد ساجدی فرزند ابوالفضل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 76مترمربع 
پلاک شماره 4 فرعی از ۲۳۱9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از حسین محمودی صفحه ۲47 دفتر ۱8۳)م الف86۳7(
به  مربوط   ۱۳9۱۱۱44۳000۱004۵66 کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳000۲000۵۲7 شماره  ۱۳-رأی 
محمود ملا فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۳مترمربع پلاک شماره 
۲۵9۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر ۳7۵ 

صفحه ۵9)م الف8۵8۳(
۱4-رأی شماره ۱۳9860۳۳000۲0۲7086 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۳۱۱44۳000۲000۲47 مربوط به زیاد 
علی قنبری فرزند سبزعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 90/۳0مترمربع 
پلاک شماره ۱964اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 

۱6۱۵04 مورخ 88/8/9 دفترخانه ۳ قم)م الف8۵84(
۱۵-رأی شماره ۱۳9960۳۳000۲0۱4۳۲۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳000۲00۱۱8۵ مربوط به نوراله 
پاپی فرزند ملک احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 40/۳0مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۳۲۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

ورثه محمد رضا هندیانی)م الف8۵89(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/10/1۳ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/10/29
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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 رییس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه خروج آمریکا از منطقه غرب آسیا اجتناب ناپذیر است، گفت: انتقام 
شهید سردار سلیمانی تاریخ انقضا ندارد و جوانان انقلابی منطقه و جهان با همت مضاعف برای تحقق این هدف تلاش 
خواهند کرد.  سردار سرلشکر محمد باقری در پیامی به مناسبت سالروز شهادت سپهبد حاج قاسم سلیمانی توسط دولت 
تروریست آمریکا، ضمن تاکید بر لزوم تلاش همه جانبه برای تحقق مکتب آن شهید والامقام، عزم جمهوری اسلامی ایران 
و ملت های مسلمان و آزادی خواه جهان برای انتقام از آمران و عاملان این جنایت تروریستی و خروج آمریکا از منطقه غرب 
آسیا را اجتناب ناپذیر توصیف کرد. وی ضمن گرامیداشت دهه بصیرت تاکید کرد: ۱۳ دی ماه 98 یادآور حادثه ای تلخ در 
تاریخ جمهوری اسلامی ایران است که در آن، یکی از فرزندان دلسوز امت اسلامی و پاکباخته مکتب ولایت، دلاورمردی 
که در راه دفاع از آرمان های بنیانگذار انقلاب اسلامی و خلف صالحش، حضرت امام خامنه ای)مدظله العالی( لحظه ای 
لباس خدمت و جهاد فی سبیل الله را از تن بیرون نکرد و برای امنیت ملت ها به ویژه امت مسلمان، تشکیلات خشن ترین 

تروریست های تکفیری دست پرورده آمریکا و اذنابش با عنوان داعش را مضمحل نمود، به دست شقی ترین دشمن 
مسلمانان جهان و نظام جمهوری اسلامی ایران یعنی دولت استکباری و تروریست آمریکا در اقدامی ناجوانمردانه به 
شهادت رسید. رییس ستاد کل نیروهای مسلح بیانات رهبر معظم انقلاب را یادآور شد که فرموده بودند: »شهادت پاداش 
تلاش بی وقفه او در همه این سالیان بود؛ با رفتن او به حول و قوه الهی کار او و راه او متوقف و بسته نخواهد شد، ولی انتقام 
سختی در انتظار جنایتکارانی است که دست پلید خود را به خون او و دیگر شهدای حادثه آغشته کردند. شهید سلیمانی 
چهره بین المللی مقاومت است و همه دلبستگان مقاومت خونخواه اویند.« سرلشکر باقری با اشاره به بیانات رهبری 
تصریح کرد: نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران به پیروی از مولا و مقتدای خود، مکتب جهاد و مقاومت را با انگیزه ای 
مضاعف ادامه داده و خواهند داد. وی افزود: شهید سلیمانی قهرمان ملی و اسلامی و فرمانده بزرگ جبهه مقاومت بود 
که توانست با نزدیک کردن دل های امت اسلامی و انسجام آنها ذیل یک فرماندهی و مکتب واحد، جبهه مقاومت علیه 

استکبار و زائده ناپاک آن یعنی رژیم کودک کش صهیونیستی را استحکام بخشیده و هیمنه پوشالی آمریکا را درهم بشکند. 
رییس ستاد کل نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: دشمن زبون که در عرصه جنگ و رویارویی نظامی، یارای مقاومت با این 
بزرگمرد جهاد و شهادت را نداشت، در ۱۳ دی ماه 98، در دل شب و ناجوانمردانه، او و همرزمانش را با حمله پهبادی ترور 
نموده و به شهادت رساند، با این تصور که زنجیره مقاومت و مبارزه از هم بپاشد. لیکن با حضور میلیونی مردم ایران، عراق 
و کشورهای منطقه در مراسم تشییع پیکر این شهید والامقام، سیلی دیگری بر چهره استکبار نواخته شد. باقری گفت: 
حضور میلیونی مردم در مراسم تشییع شهید سلیمانی نشان داد راهی که سردار سلیمانی آغاز کرده و مکتبی که او به 
پیروی از اسلام عزیز در منطقه بنا نهاده بسیار مستحکم تر از آن است که با یک اقدام سبعانه متزلزل شود، بلکه با شهادت 
او عزم جوانان انقلابی ملت های منطقه و جهان برای اخراج آمریکا از منطقه غرب آسیا که آرزوی سردار سلیمانی و همه 

رزمندگان مقاومت در سراسر جهان بود با همت مضاعف تا حصول نتیجه دنبال خواهد شد.

در پیامی به مناسبت سالروز شهادت سردار سلیمانی؛
سرلشکر باقری: انتقام سردار سلیمانی تاریخ انقضا ندارد

به مناسبت نخستین سالگرد شهادت سردارسپهبد قاسم سلیمانی؛

این سردار، چرا محبوب همه طیف های 
سیاسی است؟

سید جواد طاری 

کافی است میان قشرهای مختلف مردم، احزاب، جریان ها و گروه های 
مختلف سیاسی چرخی بزنی تا بدانی این سردار، چنان در دل آحاد ملت 
نشسته که همه از ویژگی های خاصی او سخن می گویند و اینکه راهی که 
او برای تعامل و هم دلی انتخاب کرد، الگویی برای جریان ها و شخصت های 

سیاسی از همه گروه ها باشد. 
مدت ها پیش از اینکه در سال ۱۳96 اعلام کند »تا کمتر از ۳ ماه دیگر، 
اعلام پایان حکومت داعش در این کره خاکی خواهد بود«، سردار دل ها 
شده بود و از او به عنوان یکی از محبوب ترین چهره ها در داخل و کشورهای 
منطقه یاد می  شد؛ روستا زاده  ای که با کارگری آغاز کرد و در دوران دفاع 
مقدس نیز فرمانده دل های لشگر 4۱ ثارالله کرمان بود؛ با پذیرش مسئولیت 

سپاه قدس تبدیل به کابوس داعش و حامیانش شد.
اوج هنرنمایی و رشادت سردار قاسم سلیمانی در مبارزه با هیولای داعش 

رقم خورد و بیشتر از پیش نامش بر زبان  ها افتاد و یادش در قلب  ها.
به مناسبت نخستین سالگرد شهادت سردار نگاهی انداخته  ایم به ویژگی  ها 
و صفات منحصر به فرد سپهبد سلیمانی و واکاوی دلایل و زمینه  های نیک 

نامی و محبوبیت او.
شخصیت های محبوب و مردمی عموما از فرهمندی )کاریزمای( خاصی 
برخوردارند که هم بر محبوبیت شان می  افزاید هم سبب آن می- شود؛ سردار 
سلیمانی با چهره و کلام شیرین ش، یکی از بهترین نمونه ها از این دست 

است که محبوبیت ش هرچه  زمان می  گذشت، بیشتر می  شد.
گاهی برخی می گفتند با توجه به این محبوبیت، سردار را برای ورود به حوزه 
سیاسی دعوت کنند اما خودش هیچگاه تمایلی به ورود نداشت و مراقب بود 

چهره به یادگار مانده از همرزمان شهیدش، خدشه  ای برندارد.
جناح  بندی  های  از  بیشتر  می  شد،  نام  آورتر  قدر  هرچه  سردارسلیمانی 
سیاسی فاصله می  گرفت و مراقب بود به عنوان یک چهره مردمی و ملی، خود 
را آلوده به سیاسی کاری  های مرسوم نکند؛ از طرفی با بسیاری از سیاسیون از 
جناح  های مختلف چپ و راست، اصلاح طلب، اصولگرا و … ارتباط داشت و 
همه گروه  های سیاسی و اجتماعی از وی بعنوان فرماندهی شجاع، ایثارگر، 
قهرمان ملی و سرباز وطن یاد می  کردند و امنیت داخلی ایران را مرهون 
تلاش  ها و مجاهدت های او و یارانش می  دانستند. نمود و بروز مردم  داری و 
مردم  گرایی سلیمانی در تشییع جنازه تاریخی و فراموش نشدنی  اش بود که 
در دل  ها و بر دست  های صدها هزار نفر در اهواز، مشهد، قم و کرمان تشییع 
شد و در تهران با چنان جمعیتی همراه شد که ایام مراسم میلیونی رحلت 

حضرت امام)ره( را زنده کرد.
شهادت  های  و  صداقت  ها  خاطره  که  مردمی  برای  سلیمانی  سردار 
فرزندان  شان را در جنگ هشت ساله به یاد داشتند، همان خلوص دوران دفاع 
مقدس را زنده می  کرد و با سادگی و تواضع  اش یادآور همرزمان شهیدش بود؛ 
چنانچه هرگز وارد دسته بندی  های سیاسی و جناحی نشد و راه امام و رهبر را 

به سلامت پیمود.
پرهیز از دسته  بندی های جناحی از او چهره  ای ملی و مردمی ساخته بود 
که دفاع از کیان ملی کشور را مقدم بر همه چیز می  دانست، هرگز پی مقام و 
قدرت نبود و آلوده به جاه طلبی  های سیاسی و مالی و اقتصادی نشد. شهید 
سلیمانی سیاست را خوب می فهمید و هر جایی که نامی از منافع، مصالح و 

عزت ملی بود اسم ایشان هم بود.
سلوک شخصی و رفتار فردیش با مردم عادی و از جمله فرزندان شهدای 
دفاع مقدس و دفاع از حرم، یکی دیگر از زمینه  های محبوبیت او بود؛ این 
موضوع در سفرهای ساده و حضورهای بی تکلف و بدون تشریفات به مناطق 
جنگی کشورهای منطقه نیز نمود داشت و بسیاری از مردم مسلمان در 

کشورهای خاورمیانه او را با همین وجه می شناختند.
اما شاید مهم ترین توانمندی و قابلیت او، در جریان فتنه داعش و گروه  های 
تکفیری آشکار شد؛ همان زمانی که وحشت منطقه را فراگرفته بود و داعش 
با سودای تشکیل خلافت، در بخش های زیادی از عراق رخنه کرد و به چند 

کیلومتری مرزهای ایران رسیده بود.
در سوریه نیز وقتی همه ناظران سیاسی و نظامی، سوریه را از دست رفته 
می دانستند، این سردار سلیمانی بود که وارد عمل شد و با بهره گیری از 

دیپلماسی نظامی، معادلات را برهم زد و حیرت همگان را برانگیخت.
اگر رشادت و عقلانیت سلیمانی و نظام جمهوری اسلامی و همه شهدای 
مدافع حرم نبود شاید اکنون نقشه جغرافیای منطقه تغییر کرده بود و به تعبیر 
رهبری، مجبور بودیم در کرمانشاه و همدان با ترروریست  های تکفیری-
صهیونیستی بجنگیم. از همین روی بعد از شهادتش، بسیاری از مقام های 
پیام  در  عراق  اقلیم کردستان  رئیس  از جمله  کردند.  یاد  او  از  منطقه ای 
تسلیتش نوشت: »ایشان از دوستان ما در جبهه جنگ با دیکتاتوری، و حامی 
و همسنگر ما علیه گروه تروریستی داعش بوده است؛ بارها همه مقام های 

عراق و اقلیم از این زحمات و فداکاری قدردانی کرده اند«.
جالب اینجاست که دو جمله از معروف ترین سخنان حاج قاسم که بارها 
شنیدیم و بسیار بر دل نشست، هر دو در مراسم یادبود شهدا و دفاع مقدس 
عنوان شده بود؛ »اعلام پایان خلافت داعش در کمتر از سه ماه دیگر« 
شهریور 96 در مراسم اربعین شهید مرتضی حسین پور در لنگرود گفته شد 
و وعده سردار زودتر از آن تحقق یافت. مرداد 97 نیز در یادواره عملیات 
رمضان در همدان گفت »ما ملت شهادتیم، ما ملت امام حسینیم، ما تشنه 
شهادتیم«... .  شهادت کمترین حق حاج قاسم بود بعد از این  همه رشادت 

و جوانمردی.

رییس جمهوری با بیان اینکه ما در میدان جنگ هستیم و با آمریکا می جنگیم، 
گفت: اگر کسی دولت را تضعیف کرد؛ چه بخواهد و چه نخواهد طرفدار و حامی 
خصوصی،  بخش  کشور،  توسعه  بخش  به  شرایط  این  در  کس  هر  و  آمریکاست 
بازرگانان، واردکنندگان، صادرکنندگان و آنهایی که در حوزه کشاورزی، خدمات و 

صنعت تلاش می کنند، ضربه بزند، از آمریکا حمایت کرده است..
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روزپنجشنبه در مراسم افتتاح طرح های 
وزارت نیرو شرط مقاومت در برابر جنگ اقتصادی دشمن را همکاری و تقویت دولت 
دانست و گفت: هر کس دولت را تضعیف کند و بگوید ضد آمریکاست دروغ شاخدار 

گفته است.
رئیس جمهور افزود: هر کسی ضد آمریکاست باید در شرایط جنگ اقتصادی که 
دولت در میدان جنگ حضور دارد و فرمانده این جنگ رئیس جمهور است، چون ما 
در میدان جنگیم و با آمریکا می جنگیم هر کس این دولت را تضعیف کند بخواهد یا 

نخواهد حامی آمریکاست.
وی گفت: هرکس در این شرایط به بخش های توسعه کشور اعم از بخش خصوصی، 
بازرگانان، واردکنندگان، صادرکنندگان و تلاشگران عرصه های کشاورزی، صنعت و 

خدمات ضربه بزند از امریکا حمایت کرده است.
رئیس جمهور تاکید کرد: امروز روزی است که باید برای توسعه کشور یکدیگر را یاری 
کنیم، امروز، روز وحدت است و هر کس وحدت را بشکند و فاصله و اختلاف بیاندازد 
طرفدار آمریکاست. روحانی افزود: امروز همه باید با وحدت، ایثار، حضور در صحنه و 
با حمایت از دولت بتوانیم از این جنگ اقتصادی خارج شویم و به امید خدا با پیروزی 
خارج می شویم. رئیس جمهور جنگ با ویروس کرونا را عرصه جنگ دوم دانست 
و تاکید کرد: این ویروس خطرناکی است که همه باید با آن مبارزه کنیم، جامعه 

بهداشت و درمان در خط مقدم این مبارزه هستند که همه باید آنان را یاری کنیم.
روحانی همچنین رعایت شیوه نامه های بهداشتی را ضروری دانست و از مردم بابت 
رعایت این شیوه نامه ها و همراهی آنان در دو ماه گذشته برای خروج کشور از شرایط 

بحران و رسیدن به شرایط نسبتا قابل قبول قدردانی کرد.
نامه های  ادامه دهیم، شیوه  را  راه  این  باید  تاکید کرد:  بار دیگر  رئیس جمهور 
بهداشتی را به دقت اجرا کنیم و تجمعات اعم از تجمعات رفاقتی، فامیلی، دوستی، 
ملی و دینی را کنار بگذاریم، باید فاصله گذاری ها را مراعات و از خداوند تبارک و تعالی 

استمداد کنیم تا این مشکلات برطرف شود.
سردار سلیمانی دشمنان را به ذلت کشید 

رئیس جمهوردربخش دیگری ازسخنان خود  گفت: سردار شهید حاج قاسم 
سلیمانی به ملت های منطقه و مسلمانان در مناطق مختلف عزت هدیه کرد و در 
بسیاری از مناطق ذلت دشمنان را به رخ شان کشید. روحانی ادامه داد: مکتب شهید 
سردار سلیمانی، همان مکتب امام راحل و رهبر معظم انقلاب بود و انشاء الله ادامه 

پیدا خواهد کرد.  وی افزود: امروز روز پایان سال میلادی ۲0۲0 است سالی که با 
سختی هایی توام بود پایان یافت و فردا سال جدید میلادی آغاز می شود همچنین 
ایام سالگرد شهادت سردار بزرگ ما سردار سلیمانی عزیز است که یاد و نام و خاطرات 
او و راهش و مکتبش که مکتب امام و مقام معظم رهبری بود انشاء الله همیشه ادامه 

پیدا خواهد کرد.
دشمن از ترور سردار سلیمانی ضرر کرده است  

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه حتما دشمن با ترور شهید سردار حاج قاسم سلیمانی 
ضرر کرده است گفت: این اقدام کار غلط و نادرستی بود و مطمئن باشد مردم و 
جوانان ایران و منطقه مقاوم تر و با امید بیشتر در مسیر مقاومت و استقلال منطقه 
ایستادگی می کنند و همه مردم می دانند تا روزی که امریکایی ها در این منطقه وجود 
دارند منطقه روی خوش کامل مطلوب را نخواهد دید و ملت های منطقه انشاءالله پای 
جنایتکاران و متجاوزین را روزی قطع خواهند کرد. آقای روحانی ادامه داد: شهید 

سلیمانی همچنین یارش ابومهدی مهندس برای ما وجود های ارزنده ای بودند و دلم 
می خواهد به نکته ای از زندگی شهید سلیمانی به دلیل آشنایی نزدیک 40 ساله ای 
که با وی داشتم اشاره کنم. رئیس جمهور افزود: واقعا سردار سلیمانی در موضوعی 
که متوجه بود وظیفه ملی و انقلابی اوست در اجرای آن تردیدی نمی کرد و این بسیار 
مهم است یعنی وقتی ما مساله ای را به عنوان وظیفه خود می فهمیم و باید برای 
کشور و ملت و منطقه انجام دهیم دیگر نباید تردیدی به خود راه دهیم و از مردم و از 
قدرت های جهانی بترسیم باید قدم بگذاریم و حرکت کنیم. روحانی تاکید کرد: این 
عدم تردید و تصمیم قاطع یکی از نعمت هایی است که خداوند به انسان های خالص 

عنایت می کند.
رئیس جمهور با برشمردن دومین ویژگی سردار شهید سلیمانی تصریح کرد: ایشان 
با اعتماد به نفس واقعا طرح های بزرگی را اجرا کردند و نزدیک به ۳7 تا 40 سالی 
که با ایشان بودیم صحبت و بحث می کردیم و صد ها ساعت گفتگو می کردیم بسیار 
اعتماد به نفس داشت. روحانی اضافه کرد: طرح های بزرگ و خطرناکی را با اعتماد به 
نفس انجام می داد واقعا دارای اعتماد به نفس و پا به رکاب بود و من این تعبیر را در روز 
شهادتش به کار بردم من شهید سلیمانی را ندیدم از زین و رکاب پایین بیاید و از روزی 
که وی را از دهه 60 دیده ام همیشه بر روی رکاب بود و همیشه تاخت و به سمت هدف 
رفت و موفق بود و پیروز صحنه و میدان بود و مسئولیت هایی که داشت در آن موفق بود 

و دستاورد هایی که به دست آورد باورکردنی نبود.
رئیس جمهور یادآور شد: در کنار این موارد از همه مهمتر خلوص و اخلاق حسنه ای 
داشت و کمالات انسانی در این مرد آشکار بود در خیلی از مواقع و جلسات دیدم 
که ایشان بیشتر روز ها در ایام هفته روزه داشت و انسان مخلصی بود و هر سخنی 
را که بیان می کرد از دل می گفت و با همه وجودش تلاش می کرد و اخلاص یکی 
از مسائل بسیار مهمی است که ما را به همه جا می رساند و اگر اخلاص نباشد هیچ 

چیزی ارزش ندارد.
ترامپ در هفته های آینده از زندگی سرنگون می شود 

رئیس جمهوردرادامه  با تأکید بر تروریسم دولتی آمریکا در به شهادت رساندن سردار 
سلیمانی گفت: ترامپ نه از حکومت بلکه از زندگی در هفته های آینده سرنگون 
می شود. وی اظهار داشت: ترامپ خیلی جنایت کرد، اما یکی از ظلم های غیر قابل 
گذشتش، ترور شهیدان سلیمانی و ابومهندس بود؛ داغی بر سینه ها که فراموش 
نخواهد شد. وی تاکید کرد: بدانند که ملت ایران و ملت های منطقه انتقام این خون 
را روز مناسبی از آنان خواهند گرفت. رئیس جمهور گفت: ما امروز با دو عرصه مهم 
مواجهیم یکی عرصه مقاومت در برابر جنگ اقتصادی است که از سال 97 بر ما 
تحمیل کردند. روحانی تصریح کرد: ترامپ مانند صدام بود، صدام هشت سال جنگ 
را بر ما تحمیل کرد و سرنگون شد و ترامپ نیز سه سال جنگ اقتصادی را بر ما تحمیل 

کرد که او هم در هفته های آینده سرنگون می شود؛ نه از حکومت که از زندگی. 

رئیس جمهور :

کسی دولت را تضعیف کند،طرفدارآمریکاست

فرمانده ارتش جمهوری اسلامی ایران در سالروز شهادت سردار 
سلیمانی گفت:  ترس از انتقام ایران آمریکایی ها را رها نمی کند. 

گفت وگویی  در  موسوی  عبدالرحیم  سید  سرلشکر  امیر 
و  صهیونیست ها  آمریکایی ها،  انتقام،  از  ترس  اظهارداشت: 
رها  شدند،  آن ها  عمله  و  کردند  همراهی  را  این ها  که  آنهایی 
نخواهد کرد، گفت: آنها می دانند که جمهوری اسلامی ایران  
و مقام معظم رهبری در حرفی که می زنند جدی هستند و به 
وعده ای که دادند عمل می کنند. تاریخ چهل ساله ما و رفتاری که 
امام در رابطه با جنگ تحمیلی و بیرون کردن شاه داشتند این را 
نشان داده است؛ به همین خاطر این هراس برای آنها وجود دارد 
و یک سال است که منتظرند که ضربه انتقام شهید سلیمانی کجا 
دامن آنها را خواهد گرفت و مغز کدامشان با ضربه انتقام پریشان 
خواهد شد. وی افزود:  جبران این کار آنها همین اتفاقی است 
که بعضی سرچشمه هایش پیدا شده و یک نمونه اینکه اینها از 
عراق و منطقه بیرون بروند. این ظاهر کار است در واقع باطنش 
این است که دست و پای سلطه را جمع کنید و آنها بدانند که 
دوران سلطه گری و سلطه پذیری به پایان رسیده و این بخشی از 

آن انتقامی است که ما داریم درباره آن صحبت می کنیم.
فرمانده ارتش جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه بذری که 
سردار سلیمانی در منطقه کاشت اکنون درخت تنومندی شده 
است، گفت: آمریکا با ترور این سردار زمینه را برای فروپاشی 

سریع تر نظام سلطه و رژیم صهیونیستی فراهم کرد.
آمریکایی ها آینه ای را شکستند و موجب تکثیر آینه ها 

شدند
فرمانده ارتش جمهوری اسلامی درباره نقش سردار سلیمانی 
در منطقه نیز گفت: شهید سلیمانی با یک درک درست و عمیق 
از اهداف انقلاب اسلامی و تدابیر فرمانده معظم کل قوا، بذری 
را در منطقه کاشت و همه انسان هایی که از ظلم نظام سلطه و 
شرارت رژیم صهیونیستی به تنگ آمده بودند دور یک پرچم 
جمع کرد، بدون آنکه آنها را به ارتش یک کشور وابسته کند و 
پرچمداری را هم به دست خودشان داد. او این بذر را در منطقه 
پاشید و آبیاری کرد و امروز آن بذر به یک درخت تنومند تبدیل 
شده که حاصل  آن قطعا فروپاشی نظام سلطه و اضمحلال رژیم 

صهیونیستی خواهد بود.

اگر در نحوه طراحی و سازماندهی به  افزود:   امیر موسوی 
میدان آوردن و مدیریت و سازماندهی داعش مطالعه کنیم، به 
نظر می رسد که نه تنها در تاریخ معاصر، بلکه در تاریخ ما گروهی 
و  این پیچیدگی نداریم که همه صاحبان قدرت، سیاست  به 
زرادخانه های بین المللی با به کارگیری حتی بخش های فرهنگی 
برای چیزی که ضد ارزش و ضد فرهنگ است، به میدان بیایند 
و بخواهند تمام ترتیبات فرهنگی، سیاسی، اعتقادی منطقه را به 

هم بریزند و منطقه را آنطور کنند که مورد نظر خودشان است.
وی با یادآوری این مضمون که »شهید سلیمانی« هراسش برای 
آمریکایی ها از »سردار سلیمانی« بیشتر است، گفت: آمریکایی 
ها با این کار غیرعاقلانه، آینه ای را شکستند و خودشان مقدمه 
تکثیر هزاران آینه  را فراهم کردند که همه آنها ضد رژیم نامشروع 

صهیونیستی خواهند بود.
جنگ با داعش دور از مرزها عاقلانه ترین کار بود

نیز  داعش  ایجاد  از  دشمن  اهداف  درباره  امیرموسوی 
خاطرنشان کرد: اگرچه شروع داعش از سوریه و عراق بود، اما 
مثل بسیاری از توطئه ها، هدفشان ایران و ایرانی بود. یک ملتی 
که روی پای خود و با تکیه بر توانایی های خودش از زندان نظام 
سلطه بیرون آمده و بزرگترین دشمن نظام سلطه شده است، اگر 
به اهدافش برسد، نتیجه آن، پایان کار نظام سلطه خواهد بود، 

پس هدف از تولید داعش، جمهوری اسلامی بود.
وی افزود: تاکید دین ما و همچنین آئین نامه های نظامی ما این 
است که اگر بگذاریم دشمن تا آستانه خانه بیاید، طبق مبانی 
دینی، قطعا ذلیل خواهیم شد. این عاقلانه ترین و دقیق ترین کار 
بود که این پدیده در نقطه شروع خود سرکوب شود تا به مرزهای 
ما نزدیک نشوند. البته یکی دوبار تا حدود ۲0 یا ۳0 کیلومتری 
مرزهای ما نزدیک شدند اما با شدت برخورد شد و دور شدند اما 
کار دقیق، درست و عاقلانه این بود که در دورترین نقطه با آنها 
درگیر شویم. فرمانده ارتش با بیان اینکه سردار سلیمانی ضمن 
نجات مردم عراق و ملت سوریه از شر داعش، شرّ این خطر را 
از سر مردم ایران کم کرد، گفت: اگر آنها پایشان را به کشور ما 
می گذاشتند، وحشی گری هایشان به مراتب بیشتر از آنی بود که 

در کشورهای دیگر انجام دادند.
سردار سلیمانی دارای حداکثر جاذبه و حداقل دافعه بود

امیر موسوی درباره ویژگی های شخصیتی سردار سلیمانی نیز 
گفت: جاذبه در حداکثر ممکن و دافعه در حداقل لازم؛ شما این 
را در شخصیت شهید سلیمانی می دیدید. درمباحث سیاسی که 

بعضی وقت ها پیش می آمد واقعا ایشان یک آدم فراملی بود.
برای  که  کشورهایی  مقامات  عالی ترین  با  کرد:  تصریح  وی 
به  نیز  هستند  جایگاهی  دارای  بین الملل  نظام  در  خودشان 
راحتی ارتباط برقرار می کرد و به همین ترتیب با یک رزمنده حشد 
شعبی و یک نیروی داوطلب مردمی در سوریه و یا یک جهادگری 

که در خوزستان به سیل زده ها کمک می کرد.
فرمانده ارتش درباره پیوند دوباره ارتش، سپاه و بسیج در قالب 
مدافعان حرم نیز گفت: اگر کس دیگری به غیر از شهید سلیمانی 

فرمانده بود شاید این ارتباط به  این صورت شکل نمی گرفت.
امیر موسوی درباره اعزام مستشاران ارتش به سوریه و فداکاری 
های آنها نیز خاطرنشان کرد: تمام کسانی که از ارتش جمهوری 
اسلامی چه در نیروی هوایی و چه زمینی رفتند از بین داوطلبان 

بودند و بسیاری از داوطلبان هم فرصت رفتن پیدا نکردند. 
وی درباره نقش ارتش در پشتیبانی هوایی مدافعان حرم نیز 
گفت: پشتیبانی هوایی کار خیلی مشکلی است. شما باید گاهی 
بدون اتکا به سامانه های مرسوم ناوبری در شب تاریک با چراغ  

خاموش در باندی که دو طرف آن در اختیار داعش است و به 
شما تیراندازی می کنند بنشینید. بسیاری از این هواپیماهای ما 
با تفنگ به سمت آنها تیراندازی شده است. این ها کارهای خیلی 
بزرگی بود که آنجا انجام شد. امیر موسوی در پاسخ به کسانی 
که حمایت ایران از سوریه را دخالت اعلام می کنند، نیز گفت: 
هم دولت و هم مردم سوریه رسما وعلنی از ما دعوت کردند. آنها 
درخواست کردند و روابطشان با سردار سلیمانی و الان با سردار 
قاآنی نسبت به روابط معمول سیاسی با سایر کشورها متفاوت 
است. وی تصریح کرد: یک عده تروریست وحشی بی سابقه که 
مشابه آن را شاید کمتر در تاریخ ببینیم، در یک کشوری ریختند 
و به ناموس و بچه و اموال و افکار و اعتقادات مردم رحم نکردند 
و یک موجی از وحشت و ترور در یک کشور راه انداختند. این 
طرف، یک عده هم آمدند و بدون هیچ چشم داشتی در مقابل 
تروریست هایی که آنگونه با مردم برخورد می کردند، جنگیدند و 
ایستادند. هیچ ادعایی هم نداشتند. این ها با آن آمریکایی هایی 
که آمدند و مداخله کردند، زمین تا آسمان تفاوت دارند. آن ها 
نیامده شرط گذاشتند که فلانی و فلانی برود و این افراد باشند.  
نتیجه اش هم این شد که بر اساس اسناد و مدارک، با تمام قدرت 

به تروریست ها کمک  کردند.
او افزود: شهید همدانی، عزیز ما و مورد علاقه همه ما بود. ما 
برای چه این عزیز را تقدیم کردیم؟ در مجموعه ارتش نیز شهدای 
عزیزی همچون ذوالفقارنسب، قوطاسلو، همتی، شیبک، جودی 
ثانی، یداللهی، زرهرن و شهید مرادی تقدیم کردیم. این ها برای ما 
و کشور ما عزیز هستند، اما آنجایی که دیدیم خلائی وجود دارد، 

آن خلاء را با وجود این عزیزان پر کردیم.
سردار سلیمانی بر استفاده از نیروهای سوری تاکید 

داشت
بومی  نیروهای  از  استفاده  بر  تاکید سردار سلیمانی  به  وی 
سوریه برای دفاع از این کشور اشاره کرد و گفت: سردار سلیمانی 
به دنبال این بود که از میان خود آن ها افرادی پیدا کند تا جایگزین 
این افراد شوند و خودشان مسئولیت شان را برعهده بگیرند. به 
مرور زمان نیز آن ها نقش و حضور بیشتری پیدا کردند، به مرور کار 
به جایی رسید که نیروهای ما تنها مسئولیت مستشاری برعهده 
داشتند. فرمانده ارتش با بیان اینکه ما به سوریه نرفته بودیم که 
کشورگشایی کنیم و از غنایم آن کشور استفاده کنیم، افزود: ما 
به آنجا نرفته بودیم تا حکومت را تغییر بدهیم و علیه مردم آنجا 
عمل کنیم. ما به دعوت رسمی و خواست مردم آن کشور و برای 
دفاع از مردم  مظلوم سوریه در مقابل یک عده تروریست وحشی 

به آنجا رفتیم.
ترور سردار سلیمانی ناشی از استیصال آمریکایی ها بود

که  است  رسیده  جایی  به  آمریکا  کار  اینکه  بیان  با  وی 
رئیس جمهوری آن، فرماندهی انجام یک امر ناپسند را بر عهده 
می گیرد و اعلام هم می کند، خاطرنشان کرد: این سقوط تمامی 
ارزش های مورد تایید جامعه بین المللی، مردم آگاه، حقوق دانان، 
دانشمندان و صاحب نظران در آمریکاست. هیچ کس این را تایید 
نمی کند. برخی ممکن است از روی ترس یا ملاحظات دیگر این 
را بیان نکنند، اما همه می دانند این کار غلط، احمقانه و ناشی 

از بی خردی مطلق و به بن بست رسیدن کامل آمریکایی هاست.
فرمانده ارتش افزود: آمریکایی ها اگر این توانایی را داشتند 
که یک کار عاقلانه و با حساب و کتاب انجام دهند، قطعاً انجام 
می دادند. ترور سردار سلیمانی را نه آن روزی که این کار را کردند، 
کسی تایید کرد، نه بعد از آن تا به امروز کسی تایید کرده است و نه 
در آینده کسی این را تایید خواهد کرد. این تنها نشانه به بن بست 

رسیدن، بی خردی و بی تدبیری سردمداران نظام آمریکاست.
امیر موسوی درباره نقش مکتب ساز سردار سلیمانی نیز گفت: 
سردار سلیمانی در زمان حیاتشان، ثمرات بسیاری داشتند و 
خیلی موثر بودند. ایشان نقش تعیین کننده و اصلی در رابطه با 
پا گرفتن شجره طیبه مقاومت در منطقه داشتند. با شهادتشان، 
رفتار و مدرسه ای شکل گرفته که رهبر انقلاب از آن به عنوان 
مکتب یاد کردند. این مکتب تازه تربیت کردن انسان ها را آغاز 

کرده  است.
وی درباره تاثیرگذاری سردار سلیمانی بر مستضعفین جهان نیز 
تصریح کرد: تا پیش از شهادت سردار سلیمانی، شما به یاد دارید 
یکی از شخصیت هایی که مورد علاقه همه بود و به هر روستایی 
که می رفتید و حتی با بچه مدرسه ای های آن صحبت می کردید، 
او را دوست داشتند، شهید صیادشیرازی بود. مردم نسبت به 
او علاقه نشان می دادند، اما الگوی شهید صیاد شاید کمتر به 
بیرون از ایران سرایت پیدا کرده باشد، اما الگوی شهید سلیمانی 
به تمامی کشورهای منطقه و حتی خارج از منطقه و کشورهایی 
صادر شد . با ترور سردار سلیمانی آن هایی که او را نمی شناختند 

هم ایشان را شناختند.
فرمانده ارتش، تلاش یزید برای از بین بردن امام حسین)ع( و 
تلاش نمرود برای از بین بردن ابراهیم)ع( و جاودانه شدن نام آنها 
در تاریخ را یادآور شد و گفت: دشمن فکر کرد که با زدن سردار 
سلیمانی، کلید اصلی مقاومت خاموش خواهد شد. اما اینگونه 
نشد و در هر جایی، یک سلیمانی سر بر آورد. مانند اینکه یک 
دیوانه یک آینه قدی را با سنگ بزند تا آن آینه شعاع خورشید را 
منعکس نکند، در حالی که هر تکه از آن آینه که بر زمین افتاده 
را منعکس  آینه دیگر است و شعاع خورشید  است، خود یک 
می کند. آمریکایی ها در کمال بی خردی مسیر اضمحلال خود را 
طی می کنند. سرعت خود را برای زوال تسریع بخشیده اند. آن ها 

به جز خودشان نباید کسی را سرزنش کنند.
اضمحلال رژیم صهیونیستی سنت الهی است

رژیم  و  آمریکایی ها  از  انتقام  اینکه  بیان  با  امیرموسوی 
است،  سلیمانی  سردار  هدف  رساندن  ثمر  به  صهیونیستی، 
گفت: هدف ایشان این بود که نظام سلطه را از جهان برچیند و 

اضمحلال رژیم صهیونیستی را تسریع کند.
وی تصریح کرد: آنچه ما می گوییم، سنت تاریخ است که رژیمی 
آنها  می کند.  نزدیک  اضمحلال  به  را  صهیونیستی  رژیم  مثل 
خودشان این مسیر را دنبال می کنند و مسیری که انتخاب کردند، 
ناگزیر آنها را به قعر سقوط می برد و سردار سلیمانی هم دلش 
می خواست این مسئله تسریع شود. اگر یک روز  زودتر هم این 
سایه شوم برداشته شود به نفع ملت هاست. همین دستپاچگی 
و به بن بست رسیدن آمریکایی ها و اینکه می گویند چه کنیم، 
مثل همان نفرین قدیمی است که می گویند خدا طرف را به 
چه کنم چه کنم انداخته است. الان آمریکایی ها هم به همچین 
این  را دچار سردرگمی کرده.  آنها  و همین  بلایی دچار شدند 
خودش یکی از تبعات انتقام است. فرمانده ارتش به پیشرفت 
های کشور در حوزه های مختلف علمی، فناوری و فرهنگی اشاره 
کرد و افزود: ملت ما به خاطر شرایط اقتصادی در شرایط سختی 
هستند اما این شرایطی نیست که پایداری طولانی داشته باشد و 
حتما با همان روحیه و توانی که تاکنون ملت از آن عبور کرده از 
این شرایط هم عبور خواهد کرد و روزهای بهتری خواهیم داشت. 
آمریکایی ها نیز به دست خودشان و ملت های منطقه آن چیزی 
که سردار سلیمانی دنبال می کرد که فروپاشی نظام سلطه بود، 

دچارش خواهند شد و به احتمال زیاد خیلی دیر نخواهد بود.

فرمانده ارتش: 

ترس از انتقام ایران آمریکایی ها را رها نمی کند
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: خدایا   ـدر دعایش پس از نماز ظهر ـ
! گفتار و کردارِ توبه  کاران، و رستگاری و 

پاداشِ مجاهدان را از تو می  طلبم.
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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم 
با  مقابله  ملی  ستاد  دستورالعمل   اساس  بر  گفت: 
کرونا، برگزاری هرگونه مراسم مذهبی و سیاسی تا 

اطلاع ثانوی در استان قم ممنوع است.
ستاد  جلسه  در  چهارشنبه  روز  سلیمان پور  بیژن 
مدیریت بحران، به دستورالعمل وزارت کشور در زمینه 
ممنوعیت برگزاری آیین های ملی و مذهبی اشاره 
کرد و افزود: در این دستورالعمل به اهمیت برگزاری 
آیین های ملی و مذهبی از جمله سالگرد شهادت 
سردار سلیمانی، دهه بصیرت و ایام فاطمیه توجه 
فضای  در  آیین ها  برگزاری  بر  موکد  تاکید  و  جدی 

مجازی شده است.
هرچند  آیین ها  این  برگزاری  کرد:  اضافه  وی 
به صورت غیرحضوری باعث اعتلای نظام و تقویت 
امنیت ملی است، ولی عده ای فکر می کنند مجموعه 
وزارت کشور و دولت به دنبال عدم برگزاری مراسم 
هستند که این قضاوت، بی انصافی و بی تقوایی است.
وی ادامه داد: در ابلاغیه وزیر کشور به استانداران، 

در خصوص آیین های مذهبی و ملی عدم امکان و 
در خصوص مراسم سیاسی و اجتماعی ممنوعیت 

عنوان شده است.
سلیمان پور تصریح کرد: برای جلوگیری از بازگشت 
مجدد شیوع ویروس کرونا، به رغم میل باطنی، هرگونه 
تجمع سیاسی و اجتماعی در وضعیت کنونی ممنوع 

می باشد.
بیگانه  شبکه های  در  مکرر  دشمنان  گفت:  وی 
کاسبان  و  اصناف  نامناسب  اقتصادی  وضعیت  از 
می گویند و از سوی دیگر مدیریت کرونا و عدم تامین 
واکسن را مورد سوال قرار می دهند و همچنین عدم 
برگزاری مراسم ملی و مذهبی در قم و یا ممنوعیت 
زیارت صحن حرم حضرت معصومه)س( را مطرح 
می کنند. وی افزود: دشمنان با این ترفندها دوقطبی 
را  دین  و  سلامت  و  معیشت  و  سلامت  بین  سازی 
دنبال می کنند و ما در مقابل باید بتوانیم با رعایت 
مدیریت  را  بیماری  شیوع  وضعیت  دستورالعمل ها 
کنیم. معاون استاندار قم ادامه داد: در حال حاضر 

به جز گروه شغلی چهارم، هر سه گروه شغلی فعالیت 
نیز  استان  در  پروتکل ها  رعایت ها  میزان  و  دارند 
بالاست و امیدواریم وضعیت به جایی برسد که تمام 

محدودیت ها لغو شود.
وی به صدور برگه تردد اشاره و بیان کرد: هدف از 
طرح اعمال محدودیت و ممنوعیت در حوزه تردد 
خودروها کاهش تردد بوده است که مردم قم همکاری 
فوق العاده ای در این زمینه داشتند و کاهش چشمگیر 
میزان تصادفات بین شهری و جاده ای نشان دهنده 
بالابودن  به  اشاره  با  وی  است.  همکاری  این 
درخواست مردم برای صدور برگه تردد بین استان ها، 
افزود: از ابتدای طرح محدودیت ها تاکنون ۱۵ هزار و 
789 برگه تردد صادر شده است که به طور میانگین 
روزانه ۵00 برگه بوده است. سلیمان پور اضافه کرد: 
تاکنون حدود ۲۲ هزار و ۲۲6 برگه جریمه یک میلیون 
تومانی، 74 هزار و 86۱  برگه جریمه ۵00 هزارتومانی 
و  ۱4 هزار و 7۲8 برگه جریمه ۲00 هزارتومانی در 

استان قم صادر شده است.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم اعلام کرد

ممنوعیت برگزاری هرگونه مراسم مذهبی و سیاسی 

طرح:سجاد جعفری

چطور با حقوق زیر 3 میلیون زنده بمانیم؟!

جانبازان و ایثارگران از پرداخت حق درمان معاف شدند
هیات عمومی دیوان عدالت اداری،  با صدور رأی وحدت رویه، جانبازان، ایثارگران و افراد تحت تکفل ایشان را 
از پرداخت ۲ درصد حق درمان معاف کرد.  به گزارش دیوان عدالت اداری، به دنبال اعلام تعارض در خصوص 
آرای صادره از سوی برخی شعب دیوان عدالت اداری در مورد معافیت جانبازان، ایثارگران و افراد تحت تکفل 
ایشان از پرداخت ۲ درصد حق درمان آراء متناقض صادر کرده بودند که هیات عمومی دیوان عدالت اداری 
طبق ماده 89 قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداری پس از بررسی، تعارض در آرای صادره در 
این مورد را محرز دانست.هیات عمومی دیوان عدالت اداری اعلام کرد: با استناد به بند )ج( ماده ۳7 قانون 
برنامه سوم توسعه، بند )ب( ماده 44 قانون برنامه پنجم توسعه و بند الف ماده ۱۳ قانون جامع خدمات رسانی به 
ایثارگران، پرداخت ۱00 درصد هزینه درمان ایثارگران شاغل، بازنشسته و افراد تحت تکفل آنان برعهده دستگاه 
اجرایی و بنیاد شهید است.همچنین طبق رأی هیأت عمومی دیوان عدالت اداری، عدم ذکر پرداخت حق 

بیمه در قانون برنامه ششم توسعه دلیلی بر عدم معافیت جانبازان، ایثارگران و افراد تحت تکفل ایشان نیست.

ادعای عجیب یک نماینده مجلس علیه روحانی
ابوالفضل ابوترابی نماینده مردم نجف آباد در مجلس شورای اسلامی در گفتگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاری 
دانشجو، با اشاره به صحبت های برخی از مسئولین درباره FATF، اظهار کرد: متاسفانه شخص آقای روحانی 
دقتی در انتخاب اطرافیان خود در دولت ندارد در نتیجه همیشه لانه بسیار بزرگ نفوذی ها و جاسوسان در 
اطراف آقای روحانی از ابتدای انقلاب تاکنون لانه و جا خوش کرده اند.وی ادامه داد: در زمان شورای عالی 
امنیت ملی هم که آقای روحانی حضور داشتند اگر نگاه شود متوجه حضور جاسوسان در اطراف ایشان 
می شدیم که تاکنون نیز ادامه دار است.نماینده مردم نجف آباد در مجلس با بیان اینکه عمد یا غیر عمد بودن 
چنین اتفاقاتی مشخص نیست و دستگاه های امنیتی باید این موضوع را پیگیری کنند، گفت: متاسفانه در 

کشور تعداد جاسوسان و نفوذی ها بسیار زیاد است.

تعداد معتادان کشور اعلام شد 
فرید براتی مدیرکل دفتر پیشگیری و درمان اعتیاد سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه نزدیک به ۲ میلیون 
و 808 هزار مصرف کننده مستمر موادمخدر در کشور وجود دارد، گفتد: همچنین بر اساس آمار یک میلیون و 
۲00 هزار مصرف کننده مواد مخدر تفننی در کشور وجود داردوی در خصوص ایجاد مراکز باشگاه های مثبت 
در استان ها برای حمایت اجتماعی از بیماران مبتلا به HIV در در برنامه ششم، گفت: مبتلایان در این مراکز 
مورد حمایت می گیرد، این مرکز در روستای چنارمحمودی واقع در شهرستان لردگان به صورت ویژه احداث 
شده است، همچنین در کشور 4۳ باشگاه مثبت وجود دارد و از 4۲ هزار بیمار شناسایی شده مبتلا به ایدز 

۵000 نفر تحت حمایت این باشگاه ها قرار دارند. 

قوه قضائیه: پیامک ثبت نام در ثنا جعلی است 
مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضائیه هشدار داد پیامک ارسال شده به تلفن همراه شهروندان مبنی بر 
ثبت نام ثنا و پرداخت هزینه ،جعلی و کلاهبرداری است.به گزارش ایرنا، اخیراً پیامکی برای برخی افراد ارسال 
و از آنها خواسته شده جهت ثبت نام در سامانه ثبت نام الکترونیکی قوه قضاییه )ثنا( به آدرس اینترنتی اعلام 
شده وارد و مبلغی را پرداخت کنند.بنابر این اعلام این پیامک ها هیچ ارتباطی با قوه قضائیه ندارد و مجرمان 
سایبری از این طریق سعی دارند اطلاعات شخصی و بانکی افراد اعم از رمز دوم، شماره کارت و CVV۲ را به 

سرقت می برند.

تراکتور محبوب ترین تیم فوتبال قاره آسیا شد
مخاطبان سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( تراکتور تبریز را به  عنوان محبوب ترین تیم قاره آسیا انتخاب 
کردند. به گزارش ایرنا، سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا یک نظرسنجی درباره محبوب ترین تیم های فوتبال 
قاره آسیا در خروجی خود قرار داد. در پایان این نظرسنجی کاربران تیم فوتبال تراکتور سازی تبریز را به عنوان 
محبوب ترین تیم قاره  کهن انتخاب کردند. در این نظرسنجی تراکتور با ۵۱.۱ درصد از آرا کاربران در صدر جدول 
قرار و تیم فوتبال پرسپولیس هم ۲۱.6  درصد رأی کاربران را به خود اختصاص داد و در جایگاه دوم قرار گرفت.

در این نظر سنجی تیم هایی از سوریه، اردن، مالزی، اندونزی، ایران و کره حضور داشتند. 

پلیس، فرشته نجات جان شهروند قمی
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم با اعلام این خبر گفت: ظهر روزپنجشنبه یک دختر خانم 
که قصد پرتاب کردن خود از بالای پل نیروگاه را داشت، توسط احدی از نیروهای پلیس راهنمایی و رانندگی 
قم نجات پیدا کرد. سرهنگ حاجی زاده در خصوص این خبر بیان داشت: این دختر خانم که به دلایلی قصد 
خودکشی داشت، با حضور و اقدام به موقع یکی از کارکنان پلیس راهور از مرگ حتمی نجات پیدا کرد.گفتنی 
است فرد نجات یافته جهت ارائه خدمات و حمایت های لازم به مرکز مشاوره و مددکاری اجتماعی کلانتری 

محل دلالت داده شده است.

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم  اعلام کرد

مسمومیت 77 نفر براثر گاز گرفتگی طی ۹ ماه گذشته
 رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون، 77 نفر در 
این استان بر اثر استنشاق گاز مونوکسید کربن مسموم شدند. محمد شهیدی افزود: از این تعداد یک نفر 
به دلیل شدت بالای مسمومیت قبل از رسیدن اورژانس ۱۱۵ جان خود را از دست داده است. وی اضافه 
کرد: سال گذشته نیز ۱۳۲ نفر مسمومیت با گاز مونوکسیدکربن به مرکز فوریت های پزشکی گزارش شد که 
از این تعداد سه نفر به دلیل شدت بالای مسمومیت جان خود را از دست دادند. وی به شهروندان توصیه 
کرد: با توجه به سرد شدن هوا، در نصب صحیح بخاری و دودکش دقت لازم را داشته باشند و مبادی ورودی 
و خروجی وسایل گازسوز را بررسی کنند تا دچار مسمومیت با گاز مونواکسید کربن نشوند. شهیدی افزود: 
همشهریان در زمینه استفاده از وسایل گازسوز بسیار دفت کرده و مواردی را که اطلاع ندارند از کارشناسان 
آتش نشانی راهنمایی بخواهند و این مساله را به عنوان یک مرگ خاموش و دردآور بسیار جدی بگیرند. وی با 
بیان این که با وجود آموزش های گوناگون در این زمینه، آمار مسمومیت با گاز مونوکسیدکربن در کل کشور 
بالاست، اضافه کرد: آمار مسمومیت ها با گاز مونوکسید کربن با آغاز سرما افزایش قابل توجهی می یابد. به 
گفته وی، عمده این مسمومیت ها ناشی از استفاده نادرست از وسایل گرمایشی خانگی و همچنین استفاده از 
وسایل غیراستاندارد در محفظه هایی مانند چادرهای مسافرتی و کابین های خودرو به ویژه خودروهای سنگین 
است. رییس مرکز اورژانس ۱۱۵ قم اضافه کرد: در مسمومیت با گاز خطرناک مونوکسیدکربن قصور انسانی 
در استفاده از نوع وسایل برای تولید گرما و دقت در کنترل این گونه وسایل اهمیت بالایی دارد. وی با بیان 
این که بیشتر مسمومیت ها با گاز مونوکسید کربن مربوط به خروج لوله بخاری از محل اصلی است، تاکید کرد: 
شهروندان از روشن کردن هرگونه وسایل گرمایشی غیرمتعارف که باعث مسمومیت می شود، خودداری کنند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  خبرداد

یک محموله قاچاق مرغ مینا 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: یک محموله قاچاق مرغ مینا با همکاری پلیس امنیت 
اقتصادی در قم کشف و ضبط شد.  سید رضا موسوی مشکینی ر افزود: این محموله که شامل ۳۳0 مرغ 
 ـتهران جاسازی شده بود که با هوشیاری مأموران پلیس امنیت اقتصادی در  مینا بود، در اتوبوس کرمان 
یکی از مبادی ورودی شهر قم کشف شد. وی با اشاره به بسته بندی و جابجایی بسیار نامناسب این پرندگان 
وحشی، خاطرنشان کرد: پرندگان کشف شده به دلیل نابالغ بودن و شرایط بد نگهداری، فعلا قابلیت 
رهاسازی در طبیعت نداشته و برای تیمار و نگهداری به باغ پرندگان قم سپرده شدند. مدیرکل محیط زیست 
قم از پیگیری قضایی این تخلف زیست محیطی و برخورد جدی با متخلفان خبر داد و گفت: هرگونه شکار 
و صید، نگهداری و خرید و فروش جانوران وحشی ممنوع بوده و بر اساس قوانین و ضوابط زیست محیطی، 
با متخلفان قاطعانه برخورد می شود. وی قاچاق جانوران وحشی را یکی از معضلات جدی محیط زیست در 
کشورمان دانست و گفت: متأسفانه عده ای دانسته و ندانسته این ظلم بزرگ را در حق حیوانات روا داشته 
و موجب ایجاد آسیب های جدی به محیط زیست در آینده می شوند. مرغ مینا پرنده ای از خانواده سار 
بوده و دارای سر و گردنی سیاه رنگ و پشت و سینه قهوه ای رنگ است که در هنگام پرواز، لبه های دم و زیر 
بال ها به رنگ سفید دیده می شوند. منقار و پاهای مینا به رنگ زرد بوده و زیستگاه آن در دشت های باز و 

کم درخت است.
'

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد

کشف 2 تن آهن آلات مسروقه و دستگیری متهمان 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف۲ تن آهن آلات مسروقه و دستگیری سارقان خبر داد.   سرهنگ 
مرادحسین جعفریان اظهار داشت: ماموران گشت پاسگاه انتظامی سلفچگان در حین گشت زنی  در 
محدوده یکی از روستاها ،مشاهده می کنند ۳دستگاه خودرو نیسان،پژو روآ وپراید در محوطه یک باغ زراعی 
با ۵نفر به صورت مشکوک حضور دارند که به بررسی دقیق موضوع پرداختند. وی ادامه داد: با حضور مالک 
باغ و گارگر وی مشخص شد ،متهمان ۲هزار کیلو آهن آلات از باغ وی سرقت کرده اند  که پرونده در این 
خصوص تشکیل و متهمان به همراه خودروها به دستگاه قضا معرفی شدند. سرهنگ جعفریان افزود:بنابر 

اعلام کارشناسان ارزش کالای مکشوفه بالغ بر یک میلیارد و ۵00 میلیون ریال اعلام شده است.

 نماینده مردم قم درمجلس شورای اسلامی :
مدیران و کارکنان شهرداری قم سالم ترین 

نیروهای شهرداری در کشور هستند
نماینده مردم قم درمجلس شورای اسلامی با اشاره به برخی اخبار از 
فسادهای اقتصادی در شهرداری ها گفت: مدیران و کارکنان شهرداری قم 

سالم ترین نیروهای شهرداری در کشور هستند. 
احمد امیرآبادی فراهانی در جلسه کارگروه مناطق هشتگانه شهرداری 
مجمع نمایندگان استان قم، با گرامیداشت یاد سردار شهید سلیمانی 
اظهار داشت: دو شعار کار باروحیه جهادی و آتش به اختیار اصلی ترین 
هدف کارگروه هایی بود که در دوره گذشته شکل گرفت و کارهای خوبی هم 

در همین زمینه انجام شد.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی بابیان اینکه اتفاقاتی خوبی 
با در رابطه با بخش ها و روستاها صورت گرفته است، افزود: ذیل کارگروه 
بخش های مجمع نمایندگان جلسات خوبی با نمایندگان روستا و بخش ها 
انجام شده است که خیلی  این کارگروه  به وسیله  اقداماتی  و  انجام شده 

وقت ها از خود ما هم از آن ها مطلع نشده ایم.
امیرآبادی فراهانی با اشاره به اینکه کارگروه های تخصصی بر عملکرد 
مدیرکل ها نظارت داشته است تأکید کرد: اطلاعات خیلی خوبی به این 
وسیله به ما می رسید و مشکلات دستگاه ها نیز به همین وسیله احصا 
می شد و مناطق هم هماهنگی خوبی بین شهرداران مناطق به وسیله این 
کارگروه به وجود آمد. وی با تقدیر از همکاری شهرداران در سالهای گذشته 
تصریح کرد: در دوره یازدهم کار به این صورت پیش رفت که هر سه نماینده 
در یک لیست انتخاب شدیم و تصمیم گیری بر این شد که خیلی از کارها را 

با همکاری و هماهنگی هم پیش ببریم.
هیچ فساد اقتصادی درشورای شهر قم وجودندارد

وی بابیان اینکه هیچ فساد اقتصادی از شورای اول تا پنجم نمی شود 
در شورای شهر قم پیدا کرد افزود: زندگی شخصی و رفتارهای سازمانی 
کشور  در  سلامت  این  و  سالم اند  قم  شهر  اسلامی  شورای  و  شهرداری 
مثال زدنی است و به همین دلیل کارگروه ها باید در ورود و خروج از مسائل با 

شهرداری ها نگاه مثبت داشته باشند.
بالای  تعدد  به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  هیئت رئیسه  عضو 
مسئولیت های شهرداران مناطق تأکید کرد: این مسئولیت های متعدد 
ممکن است که نیاز به همراهی نیروهای جهادی ازجمله کارگروه های 
مجمع نمایندگان داشته باشد و از طرفی شهرداران مناطق هم باید این 

نیروها را همراه و یاور خود برای حل مشکلات مردم بدانند.
امیرآبادی فراهانی با اشاره به اینکه به گفته مقام معظم رهبری مهم ترین 
نوع مبارزه با آمریکا خدمت به مردم است تأکید کرد: نیروهای فعال در این 
کارگروه ها ریالی دریافت نمی کنند و تنها خدمت به مردم است که برای آن ها 
لذت بخش است که کسی را به دین و روحانیت و نظام و ارزش ها خوش بین 
می کند برای آن ها ارزشمند است. وی با تاکیدبر اینکه این نیروها می توانند 
به شهرداران مناطق در اموری همچون تملک هم همراهی کنند افزود: 
مشکلات زیادی در شهر وجود دارد اما منابع محدود است و به همین خاطر 
باید این منابع  محدود را با نیازهای نامحدود نسبی کنیم. عضو هیئت رئیسه 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: بعضی مشکلات جزئی برای شهرداران 
با مناطق با توجه دغدغه های بزرگ تر دیده نمی شود درصورتی که حل 
مشکلات جزئی در اطراف خانه مردم ممکن است بیشتر باعث رضایتمندی 
می کنند.  کمک  مشکلات  این  شدن  دیده  برای  کارگروه ها  این  و  شود 
مناطق  بودجه  مورد  در  کارگروه ها  اینکه  بر  تأکید  با  فراهانی  امیرآبادی 
پیشنهادهای لازم را بدهند تصریح کرد: باید عملکرد شهرداران به مردم 

گفته شود و کارگروه ها می توانند در این اطلاع رسانی نقش ایفا کنند.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

نظارت بررعایت بهداشت
 در روزبازارها شدت می گیرد

معاون خدمات شهری شهرداری قم از افزایش نظارت بر روزبازارها برای 
رعایت حداکثری شیوه نامه های بهداشتی خبر داد.

فرماندهی  و  هماهنگی  پیشگیری،  ستاد  نشست  در  سامع  امیر  سید 
عملیات پاسخ به بحران استان با ارائه گزارشی از وضعیت روزبازارهای قم 
اظهار کرد: ساماندهی روزبازارها و فروشندگان محلی در قم بویژه در حوزه 
زیرساختی و نظم دهی به فعالیت آنان از دو سال پیش آغاز شده است. معاون 
خدمات شهری شهرداری قم افزود: بررسی ها در آن مقطع نشان داد که ۱۳ 
روزبازار در قم وجود دارد که سابقه فعالیت برخی از آنان به ۲۳ سال قبل بر 
می گردد. سامع اضافه کرد: از این تعداد روزبازار، دو مورد تعطیل شد و انتقال 
۵ مورد دیگر نیز در دستور کار قرار گرفت و به وقوع پیوست. وی همچنین 
بیان کرد: معضلات قبلی روزبازارها بویژه در نظم ساختاری و زیرساختی به 
کلی مرتفع شده، اما در عین حال باید اذعان داشت که برخی از روزبازارهای 
قم همچنان به تغییر وضعیت به حالت مطلوب تر نیاز دارند که روزبازارهای 
تهرانی مقدم، جمهوری و کلهری از آن جمله است. معاون خدمات شهری 
شهرداری قم در ادامه یادآور شد: از اسفندماه سال قبل و همزمان با آغاز 
شیوع بیماری کرونا، بحث ضرورت نظارت بیشتر بر فعالیت روزبازارها باز هم 
مورد توجه ویژه قرار گرفت و مقرر شد تا ساعت کاری و تعداد این روزبازارها 
محدود شود. سامع افزود: همچنین برای افراد فعال در این اماکن، کارت تردد 
صادر شد تا امکان نظارت بهتر و بیشتر وجود داشته باشد. وی با اشاره به این 
که رعایت فاصله گذاری و عدم فروش محصولات فله بخش دیگری از قوانین 
فعالیت در روزبازار است، تصریح کرد: اطلاع رسانی قوانین و مقررات کرونایی 
به افراد فعال در این اماکن به شکل مستمر و در عین حال، حضور و فعالیت 
ناظرانی از مرکز بهداشت، نیروی انتظامی و برخی دیگر از نهادهای مسئول 
در این حوزه ادامه دارد. معاون خدمات شهری شهرداری قم تأکید کرد: 
مجموعه مدیریت استان بر این نکته اذعان دارد که ساماندهی روزبازارها بهتر 
از تعطیل کردن آنان است، اما در عین حال رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
و ضرورت حفظ سلامت مردم نیز از اولویت های غیرقابل انکار است. سامع 
در ادامه سخنان خود بیان داشت: نظارت های روزمره بر فعالیت روزبازارها به 
شکل جدی دنبال شده و این نظارت ها، تذکرها و اخطارهای مختلفی را نیز 
به دنبال داشته است. وی افزود: البته اگر تذکرها و اخطارها به نتیجه مطلوب 
نرسد، آن گاه اسامی افراد خاطی در لیست ورود ممنوع روزبازار درج و از ادامه 

فعالیت این افراد جلوگیری می شود.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد

اتصال 23 تقاطع غیرهمسطح شهر
 به برق اضطراری

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: یکی از مشکلات ترافیکی 
هنگام قطع برق، خاموشی چراغ های تقاطع ها بوده که بااتصال ۲۳ تقاطع 
به برق اضطراری این مشکل حل شده است.  عباس ذاکریان بازگشایی 
گره های ترافیکی را نیازمند تدابیری خاص دانست و اظهار داشت: برای 
داشتن ترافیکی روان تعریض خیابان ها و اجرای تقاطع های غیر هم سطح 
همیشه چاره ساز نیست. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم افزایش 
امکان  با  و عدم اجرای طرح هایی  ترافیک  فرهنگ شهروندی در حوزه 
افزایش جاذبه سفر با خودروی شخصی را موردتوجه قرارداد و افزود: افزایش 
بهره وری و کیفیت حمل ونقل عمومی، هوشمند سازی چراغ های راهنمایی 

و استفاده از دوربین های نظارتی در روان سازی ترافیک بسیار مؤثر است.

استاندار قم با قدردانی از تلاش های انجام شده 
و  مردم  بخصوص  و  اندرکاران  دست  همه  سوی  از 
کادر درمان در مهار کرونا در این استان در عین حال 
هشدار داد که هر گونه سهل انگاری باعث بازگشت 

دوباره موج شیوع کرونا خواهد شد.
"بهرام سرمست" شامگاه چهارشنبه در یکصد و 
نود و پنجمین جلسه شورای فرهنگ عمومی قم در 
تالار شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قم اظهار داشت: هیچ تضمینی وجود ندارد که موج 
شیوع کرونا بار دیگر به استان قم برنگردد از این رو 
تمام تلاش ما باید این باشد که وضعیت را به نقطه 

ایده آل برسانیم که هیچ کس مبتلا نشود.
وی با بیان اینکه شیوع کرونا خیلی از برنامه هایی 
که در مدیریت استان دنبال می شد را تحت شعاع قرار 
داد، گفت: بسیاری از این برنامه ها امکان برگزاری و 
اجرا پیدا نمی کند، این شرایط فوق  العاده و بحرانی 
است و عادی نیست و خیلی از مسائلی که ما نیز به 
لحاظ اعتقادی به آن تعلق و باور داشتیم تعطیل شده 
و یا برای آنها محدودیت اعمال شده است و به لحاظ 
قلبی متاثر و متاسف هستیم. استاندار قم همچنین 
حفظ سلامتی مردم را از اولویت های سیاستگذاری 
ستاد ملی کرونا دانست و با بیان اینکه رهبر معظم 
انقلاب با پشتیبانی قاطع و جدی از مصوبه های این 

ستاد رهبری بی نظیر خود را به رخ جهانیان کشیدند 
افزود: رهبری رهبر معظم انقلاب این مساله را به ما 
نشان می دهد که در این زمینه چقدر از توفیق های 
بی نظیری برخوردار بودیم و این موضوع بین همه 

جریان ها، نگاه ها و رویکردها رشته وحدت است.
طبق  اینکه  یادآوری  با  همچنین  قم  استاندار 
آیینی  های  مراسم  بهداشت  وزارت  دستورالعمل 
نیز  موارد  برای  و  ندارد  برگزاری  امکان  مذهبی  و 
ممنوعیت قائل شدند یعنی فرق بین ممنوعیت و 
عدم امکان را نیز داریم با تشکر از همراهی مردم و 
کسبه گفت: مردم برغم متضرر شدن و خسارت دیدن 
از این محدودیت ها آنها را رعایت کردند و محدودیت 
های زیادی را برای قشرهای مختلف داشتیم ولی 
این اقدام ها باعث شده که قم در موضوع  نتیجه 
کرونا در ردیف بیست و هفتم کشور قرار دارد و یکی دو 
روز حتی فوتی و بستری نیز نداشتیم و این موفقیت 
بسیار بزرگی است ولی اگر کوچکترین سهل انگاری و 
عادی انگاری بکنیم و بازگشایی های ما بی حساب و 

کتاب باشد قطعا این موج قابل بازگشت است.
خردادماه  در  استان  وضعیت  شد:  یادآور  وی 
حتی بهتر از شرایط فعلی بود و در طول یک هفته 
حتی یک فوتی هم نداشتیم اما این موج برگشت. 
با اشاره به طرح مدیریت و  استاندار قم همچنین 
کنترل بیماری کرونا به شیوه محله محور گفت: این 
از  یکی  و  نام سردار سلیمانی مزین شده  به  طرح 
بهترین کارها برای پاسداشت این شهید نیز عملیاتی 
است. سرمست  این طرح  اجرای مجدانه  و  کردن 
در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به موقعیت و 
جایگاه خاص و ویژه قم گفت: آرامش و امنیت این 
استان برای نظام اسلامی یک اولویت می باشد وی 
قم  تامین  شورای  اعضای  از  قدردانی  با  همچنین 
گفت: اعضای این شورا دغدغه مندانه و مسئولانه 

مسائل استان را رصد و پیگیری می کنند.
استاندار قم تاکید کرد: تدابیر استان با یک نگاه 
فراگیر، جامع و با اولویت مسائلی که در این شرایط 

برای نظام وجود دارد اتخاذ می شود.
 روند صدور مجوز تردد بازنگری و مراکز 

صدور بیشتر  شود
 وی با اشاره به ضرورت عدم مراجعه غیرضروری 
برای دریافت مجوز تردد بین استانی گفت: باید روند 
بازنگری قرار گیرد و  این ترددها مورد  صدور مجوّز 
اگر وضعیت ارائه الکترونیکی این مجوّزها به دلایلی 
امکان پذیر نیست، باید تدبیری اندیشیده شود تا 
مرکز صدور مجوّز فعلی به چند مرکز تبدیل و با دقت 
در نوبت دهی و ضرورت عدم تشکیل صف، از بار 

تجمع مردم برای دریافت مجوز کاسته شود.
در  بازنگری  ضرورت  به  اشاره  با  قم  استاندار 
توسط  آتی  ساعت   ۲4 در  تردد  مجوّز  صدور  روند 
معاون سیاسی استانداری گفت: غیر از ساختمان 
فرهنگسرای جوان در جنب استانداری، ساختمان 
ستاد بحران، ساختمان نظام مهندسی و همچنین 
مراکز  عنوان  به  پردیسان  محدوده  در  ساختمانی 
جدید صدور مجوز تردد اقدام شود تا همه تجمع ها 

به یک مرکز محدود نشود.
 عزاداری ها در قم با رعایت پروتکل های 

بهداشتی باشد
قم  همچنین در جلسه ستاد مدیریت  استاندار 
عزاداری  آیین های  برگزاری  گفت:  بحران، 
مناسبت های مذهبی در قم باید با رعایت پروتکل های 
و  ملی  ستاد  تصمیمات  اساس  بر  و  بهداشتی 
استانی کرونا باشد. بهرام سرمست افزود: با توجه 
زهرا)س(،  حضرت  شهادت  ایام  در  گرفتن  قرار  به 
عزاداری ها  در  بهداشتی  دستورالعمل های  رعایت 
بیش از گذشته ضروری می باشد. وی اضافه کرد: 
تمهیداتی صورت گیرد تا از تجمع ها جلوگیری شود و 
پروتکل های بهداشتی به ویژه رعایت فاصله اجتماعی 
همواره مدنظر باشد. وی در ادامه با اشاره به اجرای 
ابراز امیدواری  طرح محله محور شهید سلیمانی، 
کرد: این طرح جدی تر از گذشته با آثار و نتایج عملی 

ملموس تر دنبال شود.

استاندار قم هشدار داد؛

سهل  انگاری موج کرونا را دوباره بازمی گرداند

پرونده های معوق  از  رئیس کل دادگستری  استان قم گفت:  بسیاری 
رسیدگی شده و تعداد کمی باقیمانده است و همچنین با توجه به بازخوردگیری 
های صورت گرفته از نیمه دوم سال گذشته تاکنون گلایه و شکایتی بابت اطاله 

دادرسی در قم وجود نداشته است.
حجت الاسلام و المسلمین علی مظفری در دیدار با مدیر حوزه های کشور با 
اشاره به شرایط ویژه کرونا و مقتضیات این ایام اظهار داشت:  همکاران دستگاه 
قضایی در استان برغم خطرهای موجود با ایثار و با تمام قوا در راستای انجام 
امور محوله گام برداشتند به نحوی که همان روند طبیعی و حتی در مواردی 
بیشتر از حد استاندارد را در ایام کرونا شاهد هستیم و بر اساس آمار موجود 
بیش از هزار فقره از پرونده¬ های معوق کسر شده و نسبت به سالهای قبل 

پیشرفت داشتیم.
وی  در ادامه به تشریح روند دادرسی در محاکم قضایی پرداخت و گفت: به 
بسیاری از پرونده های معوق رسیدگی شده و تعداد کمی باقیمانده است و 
همچنین با توجه به بازخوردگیری های صورت گرفته از نیمه دوم سال گذشته 

تاکنون گلایه و شکایتی بابت اطاله دادرسی در قم وجود نداشته است.
رئیس کل دادگستری قم تغییر در فراِیند ثبت داد خواست طلاق را به منظور 

کاهش طلاق و آسیب های مرتبط با آن را از جمله اقدام های دستگاه قضایی 
برشمرد و گفت:  بر این اساس برای ثبت دادخواست طلاق، افراد می باید دوره 
های آموزشی را بگذرانند و دفاتر خدمات قضایی پس از ارائه گواهی اقدام به 
ثبت دادخواست می نمایند و بر اساس آمار موجود این دوره ها تاثیر خوبی را در 
تغییر نگاه مراجعان به زندگی و برقراری صلح و سازش میان ایشان شده است.

 مظفری تصریح کرد: اجرای طرح تنظیم سند تعهد به بیع و ترویج آن می 
تواند نقش مهمی در حوزه کاهش ورودی پرونده ها به دستگاه قضایی توام 
با افزایش امنیت اقتصادی را به همراه دارد و با عنایت به گستره حوزه املاک 
و مستقلات و حجم سرمایه فراوان در گردش آن پیامد اجرای آن افزایش ورود 

پرونده ها به دستگاه قضایی است.
در پایان این دیدار معاونان رئیس کل دادگستری و دادستان قم در خصوص 
مواردی از جمله برگزاری دوره های آموزش ویژه متخلفان جرایم رانندگی و علیه 
امنیت اخلاقی، اقدامات  صورت گرفته در نمایشگاه دائمی پیشگیری از وقوع 
جرم، روند رسیدگی به پرونده های کثیر الشاکی، لزوم اطلاع رسانی به مردم 
و ارتقای فرهنگ حقوقی و قضایی ایشان و همچنین برخورد قاطع با اراذل و 

اوباش و سارقان توضیح هایی را ارائه نمودند.

رئیس کل دادگستری استان قم:

شکایتی بابت اطاله دادرسی در قم وجود ندارد


